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S ec:al Agent Attaéks

Jim Jones &
Peoples Temple

¢

g WEIIAVE DOCUMENTED PROOF THAT “PRIVATE INVESTI-
?}ATOR " JOSEPH MAZOR IS A SPECIAL AGENT FOR INTERPOL
*THE NAZI-INFESTED INTERNATIONAL CRIMINAL POLICE
ﬂRGANIZATION BEGUN IN HITLER'S GERMANY!
i Thls is the man who, according to the Berkeley Barb, admitted that
‘he has been employed since November of 1976 to "mvestlgate Peoples
“Temple, yet refused to say who pays him. We know that he is working
wlosely with Elmer and Deanna Mertle, former members of the Temple
“and sources for the vicious media attacks. We know also that he has
icontacted the Guyanese embassy in the United States and has played on
-‘personal loyalties, family ties, and child custody matters to the point of
sobviously trying to wear Temple unity down. By his own admission to
“Barb columnist Art Silverman, Mazor hired one of the largest public rela-
$ions firms in San Francisco—Russom, Lowry and Leeper—to “show him
show to handle the media” on the Peoples Tempie “project”. Sources
ﬁ)ese to the Barb said that Mazor had approached Lowry, Russom, and
per saying “he wanted to become San Francisco™s next Hat Lipset”,
{a famous investigator), and that the Temple controversy ‘presented
m excellent opportunity to garner publicity.”

? NOW WE HAVE LEARNED OF THIS MAN’S INTERPOL CON—
MCTION AND WE HAVE LEARNED FROM A HIGH GOVERN-
MENT OFFICIAL THAT INTERPOL 1S CIRCULATING: THE SAME
HICIOUS LIES TOLD IN THE MEDIA ABOUT THE TEMPLE AND
4TS LEADER, PLUS MORE. INTERPOL IS CIRCULATING THE
FALSE REPORT THAT JIM JONES PARTICIPATED IN A RIOT
3N GUYANA AND IN THROWING TEAR GAS AT A TIME WHEN
HE WAS NOT EVEN THERE. This too can be proven. It is-an
Pbvious attempt to discredit Jim Jones and his progressive organization
the country where we have established our immensely successful agn

tura] mlsuon
»

™
% WHO IS THIS MAN JOSEPH MAZOR? He is a man with a
engthy criminal record. He has served time in jails in three statesona
{varety of charges (bogus checks, fraud) and has violated probation and
aaarole on three occasions by committing more crimes. The California
ult Authority report (1970), evaluates Mazor as a “smooth con man
- JWwith an insatiable desire to get ahead. .He is cunning, well-educated, and
welloversed in the law that he had five attorneys in the Pomona area
sconvinced that he had a law degree. It is felt that the sub]cct is a menace
_o the community.” This is the profile of the man who is parading him-
as a respectable privateé inivestigator. THE FACT THAT HE IS
-FALSO AN AGENT PDR INTERPOL RAISES SERIOUS QUESTIONS

' - ; Joseph Mazof is How under an mtense mvestlgatlon His Interpol
' -r i ;Oec;mm areonly thebegimung. We will not stop until we have

A




Whatis 7
INTERPOL?

INTERPOL is a private international police organi-
zation made up of national police representatives
from over 100 member nations. Supposedly orga-
nized to apprehend criminals, control drug traffic,
etc., Interpol’s U.S. branch is funded, staffed, and
housed in the U.S. Treasury Department, across
the street from the White House. It has a direct
hook-up to the computerized National Crime Infor-
mation Center (NCIC), run by the FBI, and direct
contact with state and local police. All Interpol
nations have access to US files and records denied
to U.S. citizens. Any police state, or private group
in any member nation, via their police, can obtain
information on U.S. citizens, businesses, tourists,
immigrants, suspects, etc., without regard to valid-
ity, relevance, truth, or source. Yet, for U.S. citi-
zens, Interpol files are exempt from the Freedom

- of Information Act! The NCIC computerized

files at the disposal of Interpol are massive. A
foreign agéncy, operating through Interpol, could
even plant information in U.S. government fi.es.

INTERPOL is basicaily a Nazi organization. Ifs
vice-president in the 1930’s and 40’s was Nazi
General Kurt Daluege, executed later for war
crimes. During Hitler’s power period, Interpol
was headquartered in Berlin. Its 1939 conference
was held under the patronage of the Reichsfuehrer,
the SS, and the Nazi chief of Police, Heinrich Him-
mler. In 1968, Paul Dickopf, a former henchman
in Hitler’s Security Police, was elected president.
During his reign, the organization became affluent,
due to large contributions by three member
nations during his tenure: Venezuela, Brazil, and
Switzerland, where, coincidentally, the Nazi SS
(Odessa) brotherhood is still very much alive.

[Information on Interpol compiled from The
Peoples Almanac, by David Wallechinsky and
Irving Wallace, Doubleday & Co., Garden City,
1975. Article by Vaughan Young.]
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gmple. Law enforcement remains about 20
years behind in weapons, techniques, and in-
telligence anyway, and the things Joe Valachi
described were comfortably outdated.

All the propaganda natwithstanding, the
Mafa remains a dying institution and sooner or
tater will have to be abandoned as the old boys
dic off. Owganized crime, on the other hand,
is ﬂOurishinﬁ as never before. The war on crime,
begun by Robert F. Kennedy, faltered badly
under President Johnson and ground to a halt
under Richard M. Nixon. With the hezt off,

) Special Article: Interpol 74/"“""44'

,

even the Mafia iy no longer needed. Crime
will continue to prosper until, as the Presi-
dent’s Commission on Law Enforcement put it
in 1967, there is a change in “the hearts and
minds of men.”

Such a change isn't going to happen tomor-

row.

The Author: A onctime college professor and
investigative newspaper reporter, Hank Mes-
sick's recent published books include John Ed-
gar Hoover, The Private Lives of Public Ene-
mies, and The Beauties and the Beasts.

The Men from Interpol

By Vaughn Young

Farmed in 1924, the Intemational Criminal
Police Organization has come to be known
best by its cable designation, “Interpol.” With
its world headquarters in St. Coud, a Pans
suburb, Interpol is, to the casual observer, an
admirable effort: cooperation among the po-
lice of varicus nations to apprehend criminals,
control drug traffic acress international borders,
and similar activities. To the surprise of many,
however, Interpol is a private organization to
which law enforcement agencies of over 100
nations belong and pay annual dues. Its posi-
tan and growth have stemmed entirely from
the support of these police around the world,
whence comes the mistaken belief that Interpol
is a legaily constituted international agency.

Throughout its history, Interpol has worked
only with the national police force of each
country. In the US, which officially has no
national police force, Interpol is funded, staffed,
ind housed by the Treasury Department,
across the strect from the White House. With
a direct hookup to the computerized National
Crime Infonmation Center (NCIC) run by
the FBI and direct contact to State and local
police, over 100 Interpol nations have access
to US. files and records denied the American
Gtizen,

With the growing amount of information
being collected and kept by government agen-

;- Oes, such unregulated access to confidential

Bles and records by a private organization serv-
ng 100 foreign police groups has disturbed a
tumber of citizens. Any police state, or private
Eroup via their police, can obtain information
on American qtizens, businesses, clubs, dip-
Wmats and  tourists,, immigrants, suspected
agents, without regard to validity, relevance,
truth, or source. In tum, a foreign agency could
&en plan information in U.S. GCovernment

%, a2 possibility even more frightening due
to its counterintelligence aspect.

When Interpol was st established in 1924,
Yienna was chosen s its “permanent” home
by fixing in the constitution that the head of
the Austrian federal police would zutomati-
cally lead the organization from the capital of
that nation. In short, whoever ran the Austrian
pelice ran Interpol, which Hitler would quickly
recognize,

The Nazs strongly supported the organiza-
tion and encouraged its expansion. By 1937,
Interpol officials elected Naz General Kurt
Dailuege, destined to be exccuted in 1946 for
war cnmes, as their vice-president. At the same
time, J. Edgar Hoover, director of the FBI,
was expressing interest and corresponding di-
rectly with Interpol’s secretary general, Oscar
Dressler. In 1937, H. Drane Lester, assistant
director of the FBI, attended the Interpol con-
gress in London and recommended to Hoover
that the U.S. formally join.

Undaunted by growing Nazi participation,
US. Attomey General Homer Commings rec
ommended to the Congress, a mere 2 weeks
after Hitler's take-over of Austria and Inter-
pol, that the US. formally join the group “as
advocated by Director Hoover.” Since Secre-
tary of State Cardell Hull had no objection to
the membership “from the point of view of
our intemational relations,” Congress voted the
money and 25 of June B, 1938, the US was
officially a member of Interpol. The U.S. was
a member of a Naz-run otganization for only
$1,500 annual dues.

ith Hitler now in Rll command in Ger-
many, the 1939 Interpol conference was sched-
uled for Berlin under the patronage of the
Reichsfitheer, the SS, and Chief of the Cerman
Police Heinrich Himmler., For over a month,
the US. State Department debated about
whether or not to attend this Nazt conference.
On August 11—3 weeks before W, W. I be-

[
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gan—it declined to accept the invitation it had
been sent.

Reinhard Heydrich, appointed to head the
Nazi 35S, became Interpol’s new president, an-
nouncing that “Under its new German leader-
ship [Interpol will] be a real center of criminal
pohce”” On December 8, 1941, Berlin was
named as Interpol's new home and the move
was made. Sharing a villa in Wannsee, a
wealthy suburb of Berlin, with the Gestapo,
Interpol was placed under Heydrch's Sicher-
heitdienst (SD) or Secunty Police. Also work-
ing in the SD at the time was a young SS ofh-
cer (¥337259). commissioned on July 1, 1939,
by the name of Paul Dickopf. After the war,
Dickopf was to reemerge and become Inter-
pol’s president from 1968 to 1972.

In June, 1942, Heydrich was assassinated.
For 6 months, the Gestapo (and Interpol)
lacked a leader. Himmler finally chose Emst
Kaltenbrunner, who h3ad been working in Aus.
* tria, to succeed Heydrich. With the Gestapo
and the S8 as his pomary concemn, Kaltenbrun-
ner finally turned his attention to Interpol and
wrote all member nations on July 28, 1943, in
words to be echoed at St. Cloud 20 and 30
years later, that he would “continue the
strictly nonpolitical character” of the police
organization. Meanwhile, the ovens of Dachan,
Buchenwald, and Treblinka burmed into the
night. And with them, the worth of Interpol’s
word.

As the 3rd Reich fell apart, so did Interpol.
In the Reich’s final days, a drama unfolded
that was to be one of Interpol’s unsolved
mysteries and possibly a key to its postwar be-
havior. Interpol's fles, nurtured for 6 years
by the Nazxs, were a prze for any would-bes
dictator. Culled from European police dossiers
with the Nazi penchant for blackmail, one
can mmagine what they contained: the names
of thieves, assassins, informers, forgers, and
counterfeiters, as well as information on politi-
cal leaders, businessmen, and citizens in gen-
eral. The files were in VWannsee when the Al-
lies began to close in on Berlin. Interpol has
insisted that they were destroyed in the bomb-
ings. But one official tells a different, albeit odd,
story.

Harry Soderman, a Swedish policeman, had
worked with Interpol since its”inception in
1924 and was onc of 2 men responsible for its
reemergence in 1946. In his book, Police.
man’s Lot, he offered some interesting insights,
including information on what may have ac-
tually happened to the files in 1945. According
to Soderman: ’

. . . Carlos Zindel, who headed the Prus-
stan and later the German Criminal In-
vestigation Department (CID) , . . left
Betlin just before the collapse of the 3td

S>-1-E-1 g4)
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Reich and headed for the south in his
car, which was filled to the bnm with
the documents of the Commission.
When he reported to French headquar-
ters in Stuttgart to give himself up, he
was badly treated, kicked out, and told
to return in the aftemoon. His dignity
mortally injured, he went to a park and
swallowed a capsule of potassium cya-
nide. :

As a neutral country, Switzerland was bein
used by the Odessa as @ major collection an
jumpingoff point for Nazis fleeing with
money, documents, and their lives. Zindel, ap-
parently, was heading there, Armed with pa-
pers that would have allowed him passage clear
to Zurch, Zindel found his way blocked. As
a colonel in the S§S working under Kaltenbrun-
ner, he koew that the Allies would be interested
in him, so he took the only alternative, leav-
ing the files in French hands. The next year,
Interpol was established in Paris with strong
backing by the French police.

In 1946, Soderman worked with Florent E.
Louwage of the Belgian Poliical Police, who
was also a member of Interpol’s executive staff
under Kaltenbrunner and the only’one to have
escaped “untainted,” according to the Swedish
policeman, to keep Interpol alive. Using the
Belgian embassics, Louwage sent out invitations
to former member countries to meet in Brussels
“to constitute the Intermational Caminal Po-
lice Commission, choose its headquarters, and
appoint new directors.”

The U.S. State Department, upon receiving
the invitation, telegraphed Brussels on May 15
that a decision to attend was “in abeyance
pending advice Justice Department,” and asked
for more information. Two days later, Brussels
replied that Norton R. Telford, later to be-
come an Interpol delegate on J. Edgar Hoo-
ver's behalf, had wvisited “interested Belgian
police . .. and is belicred to have reported
fully results to FBl Washington.” Nothing was
said about Interpol’s Nazi history.

On May 21, 1946, Tom Clark, US. Attor-
ney General, recommended to the State De-
partment “that no representative of the Gov-
ernment of the US. be designated to attend
this meeting.” The State Department complied,
unknowingly opening the way for Hoover. Two
days after the State Department notified the
Belgian Embassy that it would not be sending
a representative to the conference, J. Edgar
Hoover was elected vice-president of laterpol
in Brussels. Hoover had just bluffed the State
Department and established a foothold in Eu-
rope.
lgf)r a few brief months in 1946, Interpol
had 2 presidents. But on October 16, Emst
Kaltenbrunner quickly relinquished his position
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when he wound up at the cad of an execu-
tioner's rope in Nuremberg Prison, leaving
Louwage to carry on the tradition as Interpol’s

" sole president. Elected at the same meeting as

Hoover, Louwage was to Jead Interpel for the
pext 10 years. fean Nepote, later to become
Interpol’s’ powerful secretary general in 1963,
joined louwaﬁ fromn the French Siireté. Dur-
ing the war, Nepote had worked in the Naz-
supported Vichy Government and from 1968
to 21972 he would work with former 53 ogccr
Dickopf.

As vice-president, Hoover supported Inter
pol's growth. But in 1950, the relationship
came to an abrupt end. Czechoslovakia, one
of the Communist members, used the Interpol
network to track down refugees flecing that
country. Hoover, to say the Jeast, was not
amused. He told Pans—Interpol’s new head:
parters—that he was pulling the FBl out.

uwage, knowing that U.S. support was ulti-
mately vital for Interpol’s growth, flew to
Washington to ask the FBI disector to recon-
sider. Hoover, however, had made up his mind.
Reluctantly, Louwage retumed to Pans and
the membership was informed on November
36, 1950, that Hoover had resigned as vice-

-+ president for “'special reasons.”

For B long years, Interpol returned to the

* image of a European police force. But in 1958,

another friend was found to bolster its tar-
pished image. Hoover had been convinced by
Treasury Departinent officials to relinquish the
membership that he still held and to allow its
transfer. Adthough the bill for U.S. member-
ship had jumped from $1,500 to 525,000, Con-
gress approved the move and the Treasury De-
partment was now a member of Interpol.

Since the war, Interpol has puzzled those not
acquainted with its histery, and Louwage's,
by politely but firmly refusing to aid in the
search for wanted Nazi war criminals. Citing
Atticle 1 of its constitution, Interpol has in-
sisted that Nazi war criminals are beyond its
“wmisdiction.” The matter came to a head in
1961 with the capture and tral of Adoif Eich-
mann, who had sat in Interpol’s offices 19
years carlier toasting the Fiihrer. - :

The World Jewish Congress, meeting in Ge-
neva that same year, took notice of Interpal’s
refusal. Charging that such an attitude gave
“an unexpected sense of safety” to other Nazis
in hiding, the WJC did not accept Interpol’s
view that the murder of 6 million Jews was
beyond its junsdiction. Interpol, however, re-
fused to listen. Instead, it began to concentrate
on the &ordwide drug trathe, still its favor-
ite progrzm todasy. Backed by the US. Treas.
wy Department, Interpol no sooner attacked

% the movement of herom and opium than the
- problem tumed into an epidemic. Each new

Program tquted to combat the illicit trafic was
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followed by an increase in drugs from Europe

and the Far East. Interpol's ineflectiveness

was becoming painfully apparent.

By 1968, the Naz issuc had quicted sufh-
ciently to allow the election of Paul Dickopf
as president. Besides working in Heydrich's Slg.
where Interpol was located during the war,
Dickopf had helped to reestablish the police
in postwar Germany, achieving a senior posi-

tion for himself in the Bundeskriminglamt.

During his 4-year rteign, the organization
achieved a momentary state of fanciz] afflu-
ence, When Dickopf stepped down in 1971,
Interpel owned a new 8-story building in St
Cloud, a radio station, over 300 acres o? French
land, and had nearly 2 hillion Swiss francs
in the bank, duc, in part, to large contribu-
tions by 3 member countries durning his tenure:
Venezyela, Brazml, and Switzerland, where,
coincidentally, the Nazi Odessa brotherhood is
very much alive.

At the White House, in 1969, events were
transpiring that would reach across the ocean
g yeats later. The image of fair and efficient
faw enforcement, carefully nurtured since Hey-
drich, was about to fall away. Eugene Rossides,
as Interpol’s boss in the Treasury Department,
moved up the international ladder to follow in
Hoover’s footsteps. Elected to serve with
Dickopf as a vice-president, Rossides was also
busy jo the U.S. Treasury giving a job to a
young man by the name of G. Gordon Liddy.
While Rossides got out before the Watergate
scanda! hit, Edward L. Morgan dido’t make it.
Coming from the White House, where he
worked as_a deputy counsel under John Ehr-
lichman, Matgan was appointed the Assistant
Secretary of the Treasury for Enforcement and
took command of Interpol activity there in
1g70. By October, 1973, he was clected to In-
terpol’s powerful Executive Committee.

As information poured out during the Water-
gite investigations, Morgan's name came up,
Apparently, Morgan had gone to the IRS, on
Ehtlichman’s orders, to check the tax retumns
of former Presidents “for guidance” in prepar- -
ing Nixon’s. Then, in 1969, he reportedly
signed and backdated a deed for Nixon which
turned over the President’s papers to the Na-
tional Archives as z $500,000 tax write-off.
When the matter hit the press in January,
1974, Morgan quickly resigned.

Before Interpol could catch its breath, events
in Europe continued to force its actual opera-
tions into the open. A revolution in Portugal
revealed atrocities being commiitted by the po-
litically controlled—and dreaded—state police
department that had been trained by the Nazs.
Col. Fernando D. da Silva Pais, their director

eral, was also the head of the Portuguese
nterpol bureau.
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In Belfast, Interpol admitted that it had been
working with NA% officials to compile infor-
mation on terrorists, in violation on Article 3
several times over. It was also discovered that,
in 196q, Interpol was reported at 3 Bermuda
airport helping that government find “undesir-
ables™ arriving for an International Black Power
Conference so they could be sent home im-
mediately on the next plane. Yet, when asked
to help track Palestinian terrorists, especially
after the Munich massacre and numerous sky-
jackings, Interpol refused, citing Article 3 again.

By the time Interpol met in Cannes, France,
fot its 1974 conference, enticism was coming
from within Interpol’s own ranks. {One ofhcial
has estimated that over go% of police inquiries
between nations are now made directly, not
through Interpol, due to the growing ck of
confidence in the organization.) After Dick-

opf’s S5 history was exposed, Interpol officials
were kept busy trying to prevent matters from
getting completely out of hand. But it was too
Jate. As one correspondent put it, Interpol is
“far from being the slick and sophisticated or-
garization of popular mythology.’

With the romantic tales of “the man from
Interpol” gone, what was Teft was a most un-
pleasant picture: an organization that was
steeped in Nazism, one wracked with political
and financial turmoil, unable to make any dent
in the rising cime rate, and one which arbi-
trarily selected the terrorists that would receive
its attention. As a cynic put it, “They just
haven't been the same since der Fihrer died.”

The Author: Vaughn Young has been pab-
lished in numerous perodicals, In  recent
months, he has investigated Interpol in depth,
and is still continuing his researches.

On the Way to the 8-Hour Day—The Haymarket Affair

By David Wallechinsky

Today most people take it for granted that a
work week is 8 hours a day, g days a week,
but it was not always so. As Jate as 1886, most
laborers worked a 1o-hour day, 6 days a weck.
Most transportation workers put in at least
84 hours 3 week, and New York City bakers
worked up to 120 hours a week.

The struggle for an 8-hour day led to onc of
the most dramatic events in US. history—
the incident that has come to be known as the
Haymarket Affair. ~

In 1884, a weak labor organization, the
Federation of Organized Trades and Labor
Unions of the US. and Canada, resolved to
make May 1, 1886, the taiget date for a
movement to win the 8-hour day. As that date
approached, the federation had all but faded
away, but their idea caught on, and in Chicago,
which was a hotbed of worker organizing, the
month of April saw huge rallies in support of
the 8-hour day, despite unanimous opposition
from the Chicago daily newspapers and all
business leaders.

On Aprl 30, the nilioad and gas company
employees, the iron mill workers, the meat-
E?hclm, and the plumbers all went on strike.

¢ next day, May 1, 30,000 workers struck
anc joined in peaceful “parades and demon-
strz* ons. Sunday, May 2, was quiet.

bv: on Monday there were strike rallies
throughout the c¢ity. One such gathering, of
the Lumber Shovers Union, attracted 6,000
strikers, including several hundred workers from
the pearby McCommick Harvester factory,
which bad been run by scabs since February

16 when its regular employees had been Jocked
out over a dispute about unionization.

The main speaker at the rally was August
Spies, a noted Chicago social-revolutionary.
Many in the crowd objected to his being
allowed to speak because he was a “socialist,”
but the secretary of the union spoke on his
behalf and satished the crowd by saying that
Spies had been “sent by the Central Labor

nion.

S}l‘aiﬁ avoided revolutionary propaganda and
spoke mainly about shorter hours, urging the
workers to stand together or be defeated.
Shertly before he concluded his speech, the
bell at the McCormick factory 3 or 4 blocks
away rang and 500 members of Spies's au-
die'ncc——tﬁosc who were McCommick strikers
—broke away 2nd ran toward the factory,
With stones and sticks they attacked the ex-
iting scabs and drove them back into the fac-
tory. Soon 200 police with clubs and revolvers
arnved to supp?cmcnt the permanent police
force which the city had graciously supplied to
the owners to protect the factory. Shooting
broke out and when the battle ended, one
striker had been shot to death, 5 or 6 were se-
riously wounded, and 6 policemen were injured,
although none had been shot.

Spies, who had urged the McCommick strikers
to stay at the rally, was homified at the sight
of the blood of fellow workers splattered on
the streets of Chicago and immediately ran
off a poster (“To arms, we call you, to armsi™})
printed in English and Gemman, which was
distributed at Jabor meetings that night.
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Whatis*" 0
INTERPOL?

INTERPOL is a private international police organi-
zation made up of national police'representatives
from over 100 member nations. Supposedly orga-
nized to apprehend criminals, control drug traffic,
etc., Interpol’s U.S. branch is funded, staffed, and
housed in the U.S. Treasury Department, across
the street from the White House. It has a direct
hook-up to the computerized National Crime Infor-
mation Center (NCIC), run by the FBI, and direct
contact with state and local police. All Interpol
nations have access to_US files and records denied
to U.S. citizens. Any police state, or private group
in any member nation, via their police, can obtain
information on U.S. citizens, businesses, tourists,
immigrants, suspects, etc., without regard to valid-
ity, relevance, truth, or source, Yet, for U.S. citi-
zens, Interpol files are exempt from the Freedom
- of Information Act! The NCIC computerized
files at the disposal of Interpol are massive. A
foreign agency, operating through Interpol, could
{ even plant information in U.S. government files.

INTERPOL is basically a Nazi organization. Its
vice-president in the 1930’s and 40’s was Nazi
General Kurt Daluege, executed later for war
crimes. During Hitler’s power period, Interpol

was headquartered in Beriin. Its 1939 conference
was held under the patronage of the Reichsfuehrer,
the SS, and the Nazi chief of Police, Heinrich Him-
mler. In 1968, Paul Dickopf, a former henchman
in Hitler’s Security Police, was elected president.
During his reign, the organization became affluent,
due to large contributions by three member
nations during his tenure: Venezuela, Brazil, and
Switzerland, where, coincidentally, the Nazi SS
(Odessa) brotherhood is still very much alive.

{Information on Interpol compiled from The
Peoples Almanac, by David Wallechinsky and
Irving Wallace, Doubleday & Co., Garden City,
1975. Article by Vaughan Young.]
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AFFIDAVIT OF JOSEPH A. MAZOR

I, JOSEPH A. MAZOR, depose and state:

That I am a Private Investigator, duly licensed in
accordance with and, pursuwant to the Business and Professional
Code of the State of California; that I am over eightéén (18)
years of age and a resident of the County of San Mateo, State
of California.

That on a date which is unknown to me at this time, but
during the month of November, in the year 1976, T initjally
became involved in the matter commonly referred to as; In re:
The Feoples Temple and during said involvement, became aware
of the names Timothy O. Stoen and Grace Stoen, as persecns being
perscnally involved in the hereinabove referred to matter.

That during the months of June and July 1977, several
issues regarding the hereinabove ‘referred to matter were brought
to my attention which involved as principles, Timothy 0. Stoen
and Grace Stoen, the primary issue being, the legal custody of
a minor male infant alleged by Grace Stcoen, toc be her sibling
and, the paternity of the same.

That on August 4, 1977, an adult female known tc me to
be Grace Stoen, accompanied by an adult male identified as one
Wwalter Jones, met with me at my offices in Suite 904 at 1800
Pacific Avenue, San Francisco, California, at approximately
7:30 pm., for the purpose of discussing the issues of said Grace
Stoen, obtaining custody of her minor child who was at that time
residing in the Republic of Guyana, South America, with one Jim

Jones.

That during the course of the interview and discussion,
concerning various ways, or methods of obtaining the child, I
was personally informed by Grace Stoen as to her belief of who
the natural father of her child was and the facts surrounding

the conception.



O 0 3 oA & 0O P »W

BB

13
u

55 5

Bk 8BERBRR2ERRBRESEZ =

S'ITF‘}L

During the above referred to discussion, Grace Stoen
stated that; The members of the Peoples Temple often traveled to
varjous events and revival meetings and utilized as transportatio
a fleet of buses owned and operated by the Temple. Cne of the
buses had been outfitted with a special compartment in the rear
which had a bed and was used exclusively by Jim Jones. and?it was
at her request, the she and Jim Jones had sexual intercouyrse
during one of the frequent trips and it was at this time that
the c¢hild in guestiion was conceived. .

Following the above statements by Grace Stoen, I asked
her what her motives were for having sexual intercourse with
Jim Jones and whether he had forced her psychologically to act_
in such a manner and she stated to me that her motives were solel
those of revenge towards her legal husband Timothy 0. Stoen and
that there had been no force physically, or psychologically by
Jim Jones, or anyone else for her to undertake such acts.

The meeting terminated at approximately 9:00 pm., on
August 4, 1977 and since that date, I have seen Grace Stoen on

only one occcasion which was several weeks later with Mr. Haase,

her attorney, in the Superior Court Building, Civic Center,

San Francis¢o, Caljfornia.
Executed on: Aldgﬁ;ééﬁ’ yisi , 1978, at San Mateo, California

State of California )
)ss.
County of San Mateo )}

JOSEPH A, MAZOR, being duly dworn, deposes and says:
That he 1s over the age of 18 years and has resided in the State
of California for more than five years.

. Sl Sy

Subscribed and sworn to before me on ocfober 17 1978.

DFFICIAL e
JEANMIE E. OV'E;HOLT y éam.w E. tgaaML
i

NOTARY PuBLIC . cALwORma anle E. Overholt

COUNTY OF B MATRE

i Ny Lometiacren §spem Tuly b, T2

g
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AFFIDAVIT OF JOSEPH-A. MAZOR

I, JOSEPH A. MAZ0OR, depcose and state:

That I am a Private Investigator, duly licensed in
accordance with and, pursuant to the Business and Professional
Code of the State of California; that I am over eightéén (18)
vears of age and a resident of the County cof San Mateo, State
of California.

That on a date which is unknown to me at this time, but
during the month of November, in the year 1976, 1 ini+ially
became involved in the matter commonly referred to as; In re:
The Feoples Temple and during said involvement, became aware
of the names Timothy O. Stcen and Grace Stoen, as persons being
personally invclved in the hereinabove referred to matter.

That during the months of June and July 1977, several
issues regarding the hereinabove referred to matter were brought
to my attention which involved as principles, Timothy ©. Stcen
and Grace Stoen, the primary issue being, the legal custody of
a minor male infant alleged by Grace Stoen, to be her sibling
and, the paternity of the same.

That on August 4, 1977, an adult female known tc me to
be Grace Sfben, accompanied by an adult male identified as one
Walter Jones, met with me at my offices in Suite 204 at 1800
Pacific Avenue, San Francisco, California, at approximately
7:30 pm., for the purpose of discussing the issues of said Grace
Stoen, obtaining custody of her minor child who was at that time
residing in the Republic of Guyana, South America, with one Jim

Jones.

That during the course of the interview and discussion,
concerning various ways, or methods of obtaining the child, I
was personally informed by Grace Stoen as to her belief of who
the natural father of her child was and the facts surrounding

the conception.
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During the above referred to discussion, Grace Stoen
stated that; The members of the Peoples Temple often traveled to
various events 'and revival meetings and utilized as transportation
a fleet of buses owned and operated by the Temple. One of the |
buses had been outfitted with a special compartment in th; rear
which had a bed and was used exclusively by Jim Jones: and*it was
at her request, the she and Jim Jones had sexual intercourse
during one of the frequent trips and it was at this time that

the child in question was conceived.

Following the above statements by Grace Stoen, I asked

her what her motives were for having sexual intercourse with
Jim Jones and whether he had forced her psychologically to act—
in such a manner and she stated to me that her motives were solely
those of revenge towards her legal husband Timothy 0. Stoen and
that there had been no force physically, or psychologically by
Jim Jones, or anycne else for her to undertake such acts.

The meeting terminated at approximately 9:00 pm., on
August 4, 1977 and since that date, I have seen Grace Stoen on
only one occasion which was several weeks later with Mr. Haase,

her attorney, in the Superior Court Building, Civic Center,

San Francisco, Caljfornia.
Execdted on: 1;£?§;£%Q’ //ﬁ7 . 1978, at San Mateo, California

/
/}f«‘-\éx_/

JcsepH . MIZ0T /

State of California )
)ss.
County of San Mateo )

JOSEPH A. MAZOR, being duly dworn, deposes and says:
That he is over the age of 18 years and has resided in the State
of California for more than five years.

: L a_é;/b/ﬂgf&

Subscribed and sworn to before me on Ocﬂober 17 1978.

LU L TTITTY LI TP rTTTTY LIJ1] 140 ] asrag
Ty cuﬂnu;’“. n:r'nAL o ng ‘ E W
@ JEANNIE E. OVERHOLT =
[

MOTARY PUBLIC . Catioumin ¢nn1e E. Overholt

COUNTY OF fanw watge
Wy Coaminsinn Lodcom suiy 5, 196)

]
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Steve Davis, of KGO-TV, doingstory on P.T. in 2 weeks, reperjury & forgery
of T0S, mentioning P.T. because of Swinney deal.

Grace Stoen under supoenathis week because of notary violations.
ToS Interpolfile - has pictures of TOS standing at Berlin Wall.

State Deparetment has letterz on us, which comment favorably on our
humanservice; but alsc has leters on TOS which are not favorable tohim.

October 1977 there was report of2 peoples temple passports sold in Tangiers
pasesports of people who came to Guyana.

Mazo. notes

Mazor wants to know source on who said TOS cut to get him.
Only thing actionable on TDS is bond guestion re notary.

Don Freed told MNazor Guyana threw out 2 CIA agents; Mazor checked storyout,
says Guyana neverexpelled anyone.

Mazor in referring to hotel meeting between Freed, Pat Ritcharte, Ingrid
who was to be Fred's secretary and not know Pat and not beaffiliated
with Carry's office, ¥ referred to Ingrid as working in Garry's Cffice
and Garry acknowledged it.

Mazor saw police report on Chris lewis da¥ after Chris murdered. MNagzor
5ays hehas someone in his office go check on police reports daily and this
is howhediscovered Chris*s death,

January 26, 1978 llazor told TCS “talk tome or else” TCS didnt talk to him,

Chris Lewis wasin Mazor's filesin August 1977 as “Jones' hig man."

Criminal activities T0S known teo be involved in:
l. monies received for natorial acts = embezzlement, grand theft
(thi=g has to do with the Swinney sale)

2. bribery tape sent to Attorney Generals:office, which has T0S,

Harold Cordell
There are 12 tavpes, 8 hours. Becauseof Stoen's involvement

with Freitas, Mazor was afraid to turn them overto the SF DA office.
Swinney sent tapes in mal# to Mazor, who called in Tim Reiterman,
Marshall Kilduff, Davé Rubin and Bob Graham of SF DA office. ilazor
made 2 coplies ofthe tapes, ® for the newspapers, 1 for Graham,
and 1 for Mazor. Graham gave his copy to the Attorney General,

The call to Swinney wasmade by T0S from the Mendocine County Districg
Attorney's O0ffice, 5 years statute oflimitations on action.

Larry Lawrence, ex~FET agent, manditorily retired, assiged to P.T. in
$.F. D.A.'s office., Freitas discouragedit and Laurence left, now is
in charge of security at MNt. Diablo Yospital.

Attorney Ceneral sent taves to lfendecine County DA--ilazor protested,
gzet it out of lerndociono County - TOS country.
»
Dept, the Cuyanian Embassy, and

Mazar went to the Guyana Desk atthe Stat ent,
all people's passports who

e
theUnited Naticns and finally gota list of
came into Guyana in the last year.

iazor remnited the Pettit kids with Mertles - had Progress revortver and
Deputy Probation Officer present. Deanna has physical custody ofthe kids;
Pettit has legal custedy. Pettit had to sign statement saying liertles
would noet receive Statefunds forthe kids.

Nazor says he's never hadcontract with the liedlocks but receiveda letterd 1
year; someone whose mother/sister ? explained hadntseen relative ,...

IRS looking into Swinney deal because Stoen offered Swinney £10,000; IRS
views that as a payment but it was reported as a gift., Sloppy handling.
The 10,000 should have been listed as payment but was listed as a gift.
The way Stoen puts it on the tapesthat Swinney sent to Mazor, in the

order ofthings, is that that is for the property. Right behind that is
the call, and another conversation with Stoen, and ameeting with Stoen= che
of exidememx events that sounds miserable from cur standpoint.

Zon't even think he knew the tapes were made. Swinney made the tapes
serupticicusly. The tape was nhot doctored - ran it trhough tests -

in the background are 5 or & people saying "yeah, tell him,” over and over.

Mlazor has affidavit from Don Swinney vresented by Marvin "on acertain
occasion jim Jones instructed the boy to steal his motkr and father's passt

These tapes wereturned over when Stoen was in Guyana.



2 - ¥ “-r Kotes ' S-1- 6~y

Complaint filed with the FCC under subchapter 26 of the Ametuer Radio
Code; thinK®5 it was probably in the U.S., not in Cuyana. Mazor spent 3
hours with the FCC; pressure from the American Radio Relay League, not
from ocur antagonists. Initial report by ARRL, ametuer monitor &n 20 meters.
Mazor taped us for 6 months, everything. Doesnt save the tapes. He
stopped in January/February 1978. Says he was satisfied no information
going across usefual to his investigation,

Recommends alternatives - mow radio to Mexico. Not Canada because Canada
has reciprocal agreement with U.S. Mexico allows 4000 watts power; FCC
only allows 1000, No linear restrictions on no sporadic/hoarmonic tones
restrictions.

Tim Reiterman listened with Mazor to the radio traffice, also automatic
recorder,monitoredhere and there, then gquit. Monitored Zweeks ago, when
Mazor was onthe air himselfd

Mazor has been asked to report onthe project on specific areas:
deed situation on Swinney property
Vincent Lopeea - Mazor =ays he'll give good report to Probation Officer.
Tish Leroy -- forged grant deeds under direction of T0S and informed
Marvin she forged his deed; he is empowertd by Secretary of
State to offer her immunity if she testifies,
Neva S1ly passed Mazor's and another polygraph test that
she forged powrs of attorney, in dealing with SSI and SSA checks
xadxswaExiuxw off rest home patients in Kendocino County.

Charles told Mazor Tish said TOS told her he saw the Swinneys sign the deed
2 years before he notarized it. Neva disappered 3 weeks ago.

A Year ago lieva sald she was afraid for her own safety because of Don
Sly. MNazor questioned her truthfulness when she brought him "censored”
letters received from lark Sly in Guyana, She did affidavit saying Charles
wouldn't let her talk on phone patchwith son.

Mazor has Peoples Temple on microfilm onhis computer. Wants names and addres:
of Neva's relatives in San Diego, ¥r. and kirs. Hargreaves.

Phil Tracy contacted Nazor, took lertles to the D.A., office; the lertles

had come to Tracy and he took them to D.A. and sent them to Mazor; this
started the Pettit apisode and the rest because the Lertles' home was

the phone centerfor everyone, Mazorhas 31 retainer acreements with all of t}

Mertles dismised their lawsuit, notified heir lawyer Danenburg, and 1/20/78
Mazor wroteto the Mertles. asking why. Mazor sent copy to Feiterman and
Steve Davisag. Reiterman calledup Dianna Mertle and read Mazor's letterd and
she hungup on him. Mazor broght Steve Davis of KGO-TV in on the TOS notary
bond issue, He heard that WAlter Scottd had mentioned £im Jones when the
Housing Authority thing went downx¥zst Sourcesat the Housine Authority
said JJ involved inthe $200,000 theft at the Housing Authority. Steve
Davis interested because he's covering the H.A. case generally. So Kazor
invited Cavis along, showed him letters, re the notary bond, checkx revd

on payment of the bond, Davis is waiting for liazor's return to states for
final story.

Re TOS bank account - Mazor knows the bank, the amount and date of deposits,
but doesnt know who wrote the checks yet. He knows it's a financial
institution out ofthe 3ay Area.

Klineman called iazor re Conn,

Cperation to get the children: Mazor went to Ed Daley, World kirlines, the
same guy who evacuated Vietnamese refugees. Daley ofered 787 with standty
crew. Mazor went inwith Venezuelan guides, expoachers; found nothing and

wnt home., Paid poacher $2000 a day. Went back to the States, got list

from immigration of every person who had entered Guyana., e financed it
allhimself to retreive thechildren.

Investigation conducted with regard to material and P.T. actions in Mendocino
give reserve police officers-sheriff got high powered weaponry - this
investigation is still open. Sheriff (Reno Bartlemei) refused to coobperate
with ATF peorle.

FRBI has file on JJ; Mazor read it. 1Indiana has rap shet onhin. F DA saw
the rBl file on PT., If do movie, Mazor will have to give us access to his
computer. The alleged NewWest break-in is on it.

Mazor knew Katsaris a long time; doesnt belif Maria‘sstory abou® rape. Think
there's more emotion than fact;doesn't believe entire erisodecame down that w
He isn't interested in gettinz her backisees her as an adulte capable of her
own decisions. Mazor gave PSE examination to Katsaris, He stopped working
with Katsaris because Maris an adult and he doesnt have any business

messing with her to get her bzck. Katsaris came to Mazor through ¥lineman,
before TOS filed Katsaris lawsuit., Mazor doesegoafter lioonies: lastyear in

SF airport. FKatsaris wanted to do a moonie trip on Laria, but there was

no court order and Mazer would not touch itbecause it was too close to kidnap
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Jim Randolph still up against felony charge.
Says Mertles gave him the blanks with the notary stamps onthem.

Also got some from the Temple files. Early 1977, 213Cand 3 am, went

through the SF temple and all the office desks, searched. Took pictures

of Bus 7's conpartment to cooroborate Grace's story of conception in the
back ofa bus. Says hever used a bus top to take pictures., Came down

from the roof, on to fire escape and through fire escape door at third flocor
Evenif door locked, has lock gun - you shoot it in like a staple gun, vopls
the lock,

Mazor's costs ran $25,000 for lastyear operatin.

Suggests wire perimeter sensor underground, put detedctor in radio room.

Can hear people talk and detect movement. Run wire all along boundaries,
and mark off zones. Wire with increment spacing so can zone out areas.
Machine will show when someone haspassed over wire; Set at 30-40 1b weight,
so small animals cznget by. Needs no special license. Called perimeter
sensorfence. Sugegests we get it from him. Will run $500 to $5000, dependin
on cable length., Whenyou add on buildings and areas, just keep zoning in
more areas., Outside detectors can't pull in zone areas.

Before Mazor came out to interior, he alerted GBF soldiers, to apear here
if hedidnot return to Georgetown.

Says 3 years ago we were infiltrated by F3I agent, who eventually left.

Says there are #%x four or five pro erties in RWY where in a couple of
cases lis pendens will be put on them, tying them up; k dont haveto have

a Jjudgment Pefore you can attach property. Presuit attachment pending
hearing. (This &s contrary to what Carry told us all along; he insisted
no attachment possible, also Bentzman sald no attachment possible, without
court Jjudgment; but Chaikin agrees with ilazor, says there is such athing)
When llazor looked into this, he determined it wasnt worth it from his
standpoint because the only items of value were the SF Temple and the RWVY
Temple and they'renot easy to sell.

Mazor says he wrote to Garry and asked for the Swinney deed; Garry said
he didn't have it.
Cobb Sr. talked toliazor; Nazor threw him out.

Mazor says there was a study by international security, 4#0% of terrorists
are looking to support a cause; 40% are in it for financial goal and are
orofessional criminals, and 20% are nuts.

L & k]
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Asked if he knows a “pat in Georgetown - does not acknowledge.

Says T0S doesnt have much Guyanese government comacts; TOS s trouble is
that he lied to the leocal police, Mazor had lunch at Douglas E1lis's home.

Mazor has documented records that T0S was on CIA payrooll in 1960-1964-1965

Lee Seid, former attorney with San Francisco Neighborhood legal Assiatance
Foundation, now attorney in Mazor's office, checkedand found that Tos's
only employment is concerning us. TO0S has officed space at 1700 K Street N
washington (this is the National Press Club, where through Courtesy Associa
you can rent a space at $25,00 per month to keep ofice.address, rent goes u
to $500 amonth if you actually occupy space there.)

Mazor mentions Bob Chilemedas a lot.

Re Banksi .

Canadian Dominoin or Bank opf Razamakxx®a=axmax Toronto. Mazor did b nk chec
on TOS, EBC, JJ, Marceline and others for Canadian bank accounts. Has bank
statement for Tos, showing withdrawals and redeposits;where didfirst deposi
come from~-Canada microfilms 5 yeers on all checks., Initial deposit was
$200 to $400,000., $280,000 withdrawal over a one year period of time. Lot
of checks drawn against account. $25,000 average. Account closed. Doesnt
remember when closed., Was a trust checking account, not a savings ar time
" ‘certificate.

Tish talked about her function as auditing church accounts, there was a
certain amount collected, deposited, and turned over to TQ0S., Eva's notatio
and TOS's notations on what he got and what he deposited showed a 357,000
discrepancy. What he showed in our account and what he received from Eva.
He said he would explain but he never told her. The dates on thiswwere

mid 1974 or Jan-Feb 1975; two times she did mX initial audit work. TOS exp
to Tish he had been in trust of accounts for certain accounts, She accused
of doubletalk, carelessness, nottealing. She does recall $300,000 time depo
(Mazor remembrrs there was another account in anothe person’s name in Canad
bank.) The initial one in 1974 - would have been £200-300,000. Time
Certificate. Tish handled time certificates - keept them on caledar.

TOS had made a time certificate in his owvn name. We had a board meeting an
she confronted him on it, because it could cause us tax problems. T0S neve
collected time certificates on time. IMazor asks if Tish had difficulty
collecting on the certificates - Tish says she wouldcalendarthemand TOZ
would let themrun over and we would lose intere$. hazor says if you put
time deposit andborrow againstit, bank will not pay off til loan is put bac
If checks were weritthe against the account and deposits made to bring back
up to total, you would see time deposit paid 2 to J days after deposit is
made.

280,000 and more ran through the account in 1 1/2 to 2 years.

TOS suggested the Canadian accounts, saying inérest was greaterin Canada.
EZC knows nothing about the time certificates; he was in Guyana,

Mazor says TOS wasusing the accounts for other interests ocutside of P,T. -
discuss thisvrivately withCharles Garry. Eva found TOS with satchel full o
checks and cash - he said he forgot to give toher. Nazor says if we take
deposits and compare to Tish's records--can see payoffs made 2 to 3 days af
deposits.

Royak Bank of London has Canadian Branch branch, Dominican Canadian; also
has branch in San Franciseco and Georgetown.

Georgetwon house bought from Canadian banker, TOS was close to him., Nike
Cartmell was also involved in bank accounts.

Yazor has affidavit froma Cartmell against F.T. re monies that Temple
collected in County/State funds, or trust deeds.

TOS rent at 300 llontgomery costs under $325 per month.

Ro=d D, Redwood Valley, Mertle property was sold by Valley Enterprises; mor
came oack to Valley. noproblem. Richmond lMetle property is in lispendens
M rtles have not paié¢ their income tax.

TOS loecal bank account received 12 checks from Sotth American 3ank: deposit
his account, fromthe Caraccas area. Averaged $5,000, 810,000, $15,000, £13
Mazor thinks it's T70S investment money being returned to him from some Souf
American business venture. Thinks TOS took money made in 1976/1377, invest
in South America, nowhas quarterly invetiment returns. CQutside U.S. jurisd
no tax problems, iswvaying over $1500 amonty for office expenses. Stock wi-
Whittier Zuxaxt Sutro?

If CiA hadn'tused TOS in early 1960s, he wouldht have developed contacts he
newusing. The Guyana banker is a member of Rotary International, a CIA fro
Any cntacts to Guyana banker now? He's in Canada now.

Jq remembers Sandy saw black woman come to TOS home, driving car with Texas
license, with was traced to Texas based coleonel, in security, Rgber? Colema
(Buford remembers privately this information was given to Fechhimer
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Garry is authorized to engage Mazor, but Mazor gays hehas a conflict, wants
to work it out, will take 90 days. Involves the Privacy Act and the
National Banking Act. Mazor wants a telephone trace on TOSphone bills
since early 1978, whenhe was with the HMertles,

Mazor talked to aboutthe Banks emisode; recalls that Conn is an IRS
informant and X figures hedid it for the money.

2/24/77 there wasmeeting at BxkkiwRowskexiurzxruxidx Micky Touchette's
residence. 0livers, Touchette, Mertles, Neva Sly, were tere, and Mertle
talked to Swinneys on the phone, and Cobb. Meeting was called between
Mertles, Touchette, and Cobb. & Mazor filed an Interpol report on it.

9/77 weeting of the same people.

TCS connection with Bureka Research - Magzor more interested in connection
with Stanford Research Institute, agovernment agency. TO0S name appears iR
in Palo Alto.

Asked re East Lansing Michigan - Mazor says yes, TOSname is on computer
bank re Latin American nations

Mazor says there was no governmental agency involvement here by US wha
we faced invasion at the project; the US must first clear operati aon with
Ambassador, rule in effect since 1975. Yave to go back to Virginia for
finsl epproval, It was no Amercian operation.

Re Canadaian banks agains ¥e knew he had arranged for time cert deposit
of $300,000 in Canada but we didn't know it was in hisname. Garry asks
if anyone authorizedhim to deposit the $300,000,

Mazor wants us to =ammke supply sample handwriting of TOS so he can serd to
FBI crime lab.

Filing criminal actions for theft require mexa people topersonally testify;
Mazor says can get around that, get Bob Graham in D.A. office to file
charges, need one States witness at preliminary heeing to put together

- probable cause.

Jack tells about Serena Hunt in Fresno rest home - Melvina Green mmixhex to]
him about her. Her husband was alcoholic, and then killed. 01d caretaker
took care of her. She was in nursing home, Melvina Green sugcested moving
her to San Francisce, TO0S told Mike and Grace Stoen how to get her out eof
rest home. Grace and lMike Cartmell broughther fup to SF. Melvina told
Jack that Grace signed release for Serena fromthe rest home. Brought herin
a station wagon to San Franciso, put her in a room inthe San Francisco Templ
had nurses with her around the cloeck, Melvina called Jack, said old hired
hand who used to take care ofthe lady was hauling furniture out of her house
and taking her car. Jack went there, loaded the stuff uxxkk back and took i
back to herhouse, tald IMelvina to watch. Tack talked to Serena, asked why
not just sell and be taken care of. Serena eventually decided to sell. Jac
told TOS and Michael Cartmell; she signed the papers at the Temple. Jack put

se. the place on themarket. Who signed the authority to sell it? Jack.
“Who prepared the power? Chalkin says that Serena executed the deed in

* *S@n Hrancisco, signing the property over to P.T. Who recorded it?

Jack took it tothe Fresno County Recorder. Then he went to real estate ager
with power of attorney from Peoples Temple toJack; Jacksold it for €320,000.

Now Melvina Green has gone to theD.A. 1in Fresno about Serena,

Who put gogether the powerof attorney. EBC says it was a corporate resoluti
and that would have been T0S's work. Filnal recommendation: r»ay the pill,

Mazor asks for list of all who might have signed deeds, papers, property
transfers, k wants to talk to Kay Neison about it in Georgetown.

lazor says, don't put me in a c¢ross oryou'llnever see me again.

Discussion we Caroline Washington being trator: Mazor recommendsshe not coms
Chaikin questions resolution of Carracas situation; Garry says it would be
handled with his office.

Gerry wants every pelce ofproperty that belongs to people still in the state
returned.

Mazor aays he has diplomatic pass. MWazor's staff in 1977 determined could
destroy entire P.T. operation by disposing of JJ; estimates thatif it
happened now, 1/3 of people would leave. mazor wants Hue Fortsom to come %
his office for security training; hewants counsel (Garry) permision to
release pblygraph tests tothe press on Tish, Jee Wilsan, Vincent Lopezd

Charges facing T0S: Grand theft: embezzlement, bank might prosecute; bondin

co is suing for 007 notary bopd., Why didnt TES accept immunity: could o
. grant immuﬁity tisthose Ete%s “hete hif notary b%amp agpearegl FEns2 4o

grand theft, embaezzlement charges., He'd rather face notary charge.

e e e ————— % T S e X S
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INTERVIEW WITH JOSEPH A, MAZOR AND DONALD FREED, WITH PAT RICHARTZ
AND MARK LANE

SEPTEMBER =, 1978 12:30 P.M. ,

D.F. The principle investors in this are concerned with two things. They
like the idea of a controversy in a real life story, in a real foreign
country and a real large group of people, and the colorful idea. They
are afraid of an errors and omissions insurance policy becoming
difficult when there is so much litigation around an issue,

M.L. Do you know about errors and omissions insurance policies?

J.M. I carry it, yeah.

MsL.. For films? They are hard to get in films unless .... -

.exJa, No. No., Just for (inaudible).

(A knock at the door.)

M.L. We had this problem with Executive Action and for the King film.

If they think anyone can sue them or will sue them, then they are reluc-
tant to issue a policy. And if you dont get a policy, you don't have a
film. And so the idea here is to clarify everything in advance go that bc
sides are presented, and so the insurace company will feel free to issue
policy. Because in a controvery, both :zides must agree in what is fair.
D.F. It is much more difficult than writing a book for instance. It is

a hundred years more primitive with films, for some reason. I have writt
books that said things that couldan't be said in the film, even though

the law is clear on libel and so forth. If an idea seems lucrative enougt

such as Executive Action, which grossed $30 million, they were prepared

to change names, change facts -~ change anything in order to make it.
And they are in this one, too. But they are a concerned group of investc
-- and all of them are -- and they would prefer, naturally, to have
everyone's help and cooperation and so forth.

With the Citizens' Commission of Inquiry, although we have been

involved mainly in the Martin Luther King case and in the John F. Kennedy
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case, because we do have this Freedom of Information movement that-has
brought in hosts of help and volunteers, so we have done some study.
WE have sent someone to Jonestown. And we have researched it in the way
we think that is a very strong begining on the kind of dramatic script
that they want. We know in advance that they know that....
P.R, Where did this come from?
D.F. That was prepared by the Peoples Temple.
P.R. Here in San Francisco? This was given to your film group?
D.F. Well, I don't know. It was given to me by the Jarrico office.
D.F. Well, the elements are there. As we see it.
(InEerruption for eating lunch.) -
D.F. Mr. Mazor, I don't know if you know any of the Grazham Greene novels,
but they definitely that dimension, and that is beautiful Guyana, lush
tropics, etc., etc. But. Intrigue. The files that have been developed --
and I want to be very frank, I don't want to pldy poker -- so far
go back in the case of one principle to Bérlin, the border between
West and East Germany in the early sixties, and Rotary International,
and through some re%earch firms and down to todav and a lot of money
being spent and a lot of '"daring-do'" going on in Georgetown, sniping--
and you told us about the extraordinary story of someone with a rifle
across from your office -- and gunfire in jungles of Jonestown....
P.R. Did. I miss something about gunfire....
D.F. Well, just before you came in Joseph was saying....
M.L. He had nothing to do with the Temple, he was just a fringe nut that
had read some of the newspaper stuff and got up on the roof -- not a Templ
member.

to some extent,
D.F. The Guyanese government has cooperated/and they believe -- of course

they have their own reasons, and they see the footprints of the Central
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Intelligence Agency, and they are willing to help wme out. We are not
going to court, this is for a film. So, you can take what I am saying in
context, We have to develop the research that justifies a theatrical
wotion picture with a normal amount of dramatization and péetic license.
Normal, but not pathological. And let me pause right there and get your
reaction. Let me say, the reason these are letters of understanding
rather than contracts is because the Jarrico wants to leave open

every possibility in terms of -- for instance, in the King case there are
several people who have contracts who are working, playing themselves,
who are principals. For instance, it is conceivalbe that you could be

a resource person for a film on a totally anonymous basis. And that B
would be true of the Garry office as it would be true of the Mazor office.
And it would necessarily have nothing to do with any public stance or,
conversely, in the case of Mr. Mazor, who is a principal, your part could
exist as a part, a person -(an actor or yourself) could play that part.
You could have credit and appear very much in front, you could appear

in press conferenceﬁ, etc. In other words, there is a range of possibilit
for both offices he;e. All we are concerned with is the fundament, the
bottom, that is that we are proceeding with cooperation in a fair and
honest way. I may have my own personal opinions, but there are two sides,
and my private opinion has nothing to do with the film audience. They
want to see a good film with the dramatic conflict.

The direction we are going in is that people have personal political
and/or religious grievances. They become manipulated by an intelligence
agemy because of the group they are pushing against. Because of their
identity, both in this country and in a foreign country, and their
politics, so that although there are personal factors, charismatic

factors, very human sexual factors in some instances, that a couple of the

intriguers (and that is the way it will be in the play) become the pawns,
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money begins to flow, and a certain amouant of psychological warfare begins
to develop. And this sort of war breaks out between this very large group
on. the one hand, Jonestown, and a very small group of people on the other
hand. But the small group is getting help.

Now, somewhere along the line comes a sort of independent investigato:
1ike yourself, Joseph Mazor, and who may be an ambiguous figure and
either becomes a hero or what have you. But it is that kind of story.
In othere words, there are hundreds of stories that we have been researchi:
There are disaffected members of the Peoples Temple, and everyone has thei:
own story. We're not getting into any of that. We want to subsume the
personal, except probably for the Stoen story. Subsume the rest of them
into an aggrieved group of concerned families.
J.M. OK, I've got some questions right now, and I've got to get them out.
Becuase I don't know how Pat feels about this thing, you work the other
side of this thing fram Garry's office. One of the problems that we have
is that, when we bring up Stoen, and I don't think Pat's office knows
about him yet, but we just collected on Stoen's bonds at the insurance
companies, Notary b;nds for fraud and forgery.
D.F. Who?
J.M. My clients.
M.L. Against Stoen?
J.M. Yes, against Stoen for fraud and forgery.This ought to make Garry ver
happy. Nobody knows it because it just happened.
D.F. That's a bombshell.
P.R. Who are your clients, or can't you tell me?
J.M. Well, Mills and Swinney.
M.L. T don;t know any of them. Can you give some background to the
unitiated?
J.M. Mills are the ones that got me involved in the mess in the first plac

Swinney's came along later. Both of them had lost property, and both had
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got out of the Temple. They both gave affidavits to us on the basis that
they had not signed the trust deeds. Which were sold by the Peoples Temple.
Timothy O, Stoen had notarized those trust deeds, and Timothy 0. Stoen is

a notary public, as well as an attorney at law. So we went after.. their
bond. I think I told Charles Garrry I was going after the bond. This was
last year. This was probably when you got in trouble up at Soledad,

you were off in August because you had been zbused (?} were being harassed
at Soledad.

P.R. That's true.

J.M, OK. Same time you were investigating me you were supposedly sick (?77)
(this part is hard to discern.) )
P.R. I was never sick.

J.M. The .problem is, you have Stoen's bond sitting out there. You have
something you may not be aware of. I have no objections at this moment to
say yes I'd cooperate with you, and I doubt your office would have too
much problem saying you would cooperate from your side. But our problem is
this! We have some legal problems which are pending. Stoen is not my client
and I could give a démn, and neither are the Mills for that matter. Because
I canned the Mills when they took Stoen back home., When Stoen came back fre¢
Guyana in January of 1978, they took him into their home and let him live
there, I said, "Wait a minute, what are you doing here? First of all you’ye
‘telling me that's the bad guy , and now you're telling me he's not so bad.
And I can't work that way.

M.L. So who do you represent, Mr, Mazor?

J.M. I'm not representing anyone now, but I did collect the bond for those
two people, because the bond was in the mill as of last July or August,
M.L.. What was the bond?

J.M. $5,000.00.

M.L. Does that interfere with Stoen's ability to practice law?

J.M. Oh, you'd better believe it. Because the minute the bond papers came
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through last week, when the bonding company paid off, we took it to the
State Bar.

M.L. Paid off means what?

J.M. They ... all notaries in this state must post a bondl For their
liability.

M.L. So when they payv off the $5,000.00 they are a;tually saying that Stoe
was involved in a crime.

J.M. They are admitting as an insurance company that Stoen did illegal anc
unlawful acts by signing and notarizing documents which he knew to be fals:
M.L. So you then went to the Bar Association.

J.M, Then we took that piece of material and went to the State Bar Asso;.
and the State Bar is now getting ready for an indepth investigation for
suspension or disbarment of Stoen.

M.L. Well, then you are getting more '"tea'" all the time with this operatic
Not less. How is this a problem? It sounds like a great opportunity.

J.M. Well, it's only a problem tetween Charlie;s office and ours.They
represent tl:e Peoples Temple. I represent none at this moment, except

the people of the S;ate in the sense that there nas been a wrong committec
and I carried it through because I got my nose in it in the beginning.

I had to carry it out. But you do have a certain liability here that has
to be established. I don't know who you are talking about making martyrs
out of in the drama, if anyone. But you better be careful, becau.e it is
unfolding day by day.

D.F. Joseph, let me say this. I agree with Marc. It seems to me this giwve
us maneuverability I did not know we had. Because vou are virtually a
free agent because we are not interested in anybody's ancillary story.

We are interested in Stoen. I would like to brainstorm with you. You have

a reputation of being a very resourceful, skilful strategist. ‘Here is a

man who travels to countries all over the world. A man wiho is spending a

lot of money flying around to meetings and organizing people. A man whe
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went to American University and for Rotary International staged a

provocation in Germany. A man who, when you dig beneath all the Christ

and all the socialism and all the humanism, you find a hardcore idealogue.

Who is this man?

J.M., Well, TI'll tell you this. He got a lot of his dough out of Venezuela.

P.R. Out of Venezuela? From what source in Venezuela?

J.M. My understanding, and I won't go any fafther than that, thouéh I

know where he got it, is that he picked it up from a very nice right wing

group in South America. In Venezuela. From the Internacional Banco de

Venezuela.

M.L. Let me ask you, Joseph, do you think that is possibly an organizatian

which fronts for an American Intelligence operation?

J.M. Timotl.y Stoen has a record at Interpol sizeable, going back to 1958

and 1959.

D.F. And Rotary International, if I am correct, Joe, at that time, was

notorious for providing cover for youth activities.

J.M. They still do.

M.L. Why would a riéht wing group in Venezuela give a damn about the

Peoples Church in the United States? Unless it was ....

J.M. Well, OK. Everybody has their own feelings, position and thoughts

on the matter. My feeling has always been a couple of things Jones said
Ta long time ago at Peoples Temple in Mendocino, Ukiah. He was very upset

that his people didn't put him in for mayor of Ukiah. He was very upset

that his people did not put him into a better political position there.

And looking at Jonmes now, a man who expounds a very socialistic attitude

and socialistic point of view. Nevertheless he picks the one country,

the one country which in 1961 was overthrown by 700 adults. The only

only government in South America to be overthrown by 700 adults --

Guyana. He goes into Guyana, one expousing a very socialistic attitude,

but going in with a very right-wing, Hitlerism type o? situation. Ard he

... .Atated to two_nf the peonle who T talked tn that his snle desire is to take
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~over Guyana. Now, you take that with a grain of salt or anyway you want
to, but the thing is you are saying "Why, why, why??"

M.l.. What intrigues me now, based upon the investigation I have done, i
why anyone in Venezuela would care about the Peoples Church, whether it
was in the U.S. or in Guyana.

J.M. I don't think they give a damn about the Peoples Church, I think t
care about the government of Guyana. The government of Guyana is an
interesing govermment. It has a black president, a Chinese vice-presiden
with direct connections into Peking.

D.F. Who threw out the CIA?

J.M, Right. I sat in Washington, the foreign desk for 6 days beating my
chest and wearing sackcloth and doing everything else I could do to get
somebody on the desk to do something with Mc Carthy....whoever the couns
in Guyana was. We were trying to establish at that time ....I talkéd to
the counsel and I was getting nowhere.

P.R. You mean the American counsel?

P.R. Yes, McCoy. I had talked to McCoy on the phone several times, I ha
mounted up a $500 ﬁhone bil' and I got nowhere. So I went to try and
establish some sort of line of communication to get this thing. I went t
Washington, I went to the Guyanan embassy. And tried to establish betwe
them and our foreign office, our State Depariment, some sort of triangul
communicational level that we could start talking about what children
were in Guyana. What children, what were their ages, who were they, and
were they in fact U.S. citizens? And were in fact they under state welf
Because there is still a matter of public health audits going on. The
health department is still auditing the Temple. In my last calculation t
have something like $4 million worth of money was missing. Well this is
money - typicial of it would be one of the foster parent homes up in
Mendocino in 1975 had 10 children in it, each child being paid by the

counties of Contra Costa, Alameda, and }endocino, were paying on the ave

T e e e e —— e e e - e e I
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$250 -~ $300 per month per child to keep the child in the foster home.
All of those checks, totalling 10 children, say $3,000.00 per month,

was going into the Temple coffiers, being endorsed by Eugene Chaikin

put in the Temple offices, paid into the Temple money, and all that pers
running the foster home got was $600 a month, to run those kids.

M.L. That is certainly a very serious chargé.

J.M. We got problems there, because they are still auditing. And they
are very, very uptight about_it.

D.F. Let me bring you back to the dramatic line here. He has hired this r
Hughes who works, and is very well known in Georgetown, as liason for _
all the big corporations. And, as you say correctly, the CIA which Burnh:
the President, was the CIA's man for many years. And then he kicks them
out. Now this is the story line. He hires Hughes, he hires lawyers here.
M.L. He is spending a lot of money.

D.F. HE is spending a fortune.

J.M. Sure he is.

M.L. You can see where the Peoples Temple§ money comes from, whether it
comes properly or improperly. We can trace the
amount of money, the large amount of money going in there.

J.M. Well, I've got almost 7 million.

M.L. TIs that right?

J.M. Yes, we' ve got money traced from properties and so forth which
total almost 7 million dollars.

M.L. Well, we can see where basically where a lot of wmoney is.going to
Peoples Temple, it is an organization which reaches out and is getting
property ....

J.M. Well, if you've got 500 members, and 250 of those members all own

property and they turn that propsrty over -- say, $30,000 per property

-- you got a lot of Tmoney.

M.L. That is no great m7stery, no great intrigue about how they get money
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we can see how the money is flowing. What I would like to know, becaus it
is a little more mysterious, I think, is how does the money flow into Stoen:
Because Stoen has spent a lot of money. How .much would you say he has
spent? Your‘guess, over the past couple years.

J.M. Half a mil.

D.F. Half a mil? '

M.L. Well, he's not making anything off his law practice.

J.M. He's not making anything off his law practice.

M.L. Where is he getting it?

J.M, Not coming from the United States. It is coming from Venezuela.

M.L. But is it coming to Venezuela from the U.S.? -
J.M. It may well be. I don't know. I know where he is drawing money back
from. Because I happen to have looked at the bank account,

M.L.. Which is what?

J.M. Well, the money he has been getting has been coming from the Banco
something or other from Venezuela.

M.L. Caracas?

J.M., No, I can't -a I looked at it like 6 montbhs ago.

M.L..Was it substantial?

J.M. Yeah, 5, 10, 15,000 a crack.

M.L. And how many cracks?

“J.M, Well, we saw six checks.

M.L. $§5, $10, $15 each?

J.¥, Yeah. That's good money. That's your year's salary, at least it's mine
D.F. Well, you know Mark, this follows our research that Rotary Internation
is in every country. And over the years he has had that conduit of

Rotary International and lately -- let me run a few names and see if this

fits in the research. Does Eureka Research Associates -- we know that he

is working with them and we know they do high resolution photography and
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they do overflight. We know there have been overflights down there.

J.M. Well, overflights is nothing. I did an overflight.

M.L. You did an overflight over Jonestown?

J.M. Yeah, sure, Back last year with a Cessna.

D.F. But you didn't send the mercenaries in, I take it.

J.M. No comment.

D.F. Or did Stoen? Well, because I want to, you know, that would be a ve:
dramatic scene. He also worked for the Campus Crusade for Christ,

which you know, spends a fortune in propaganda.

J.M. Yeah.

D.F¥. Now some of these names may overlap, just tell me. Some of this
started with a mav. with intelligence connections by the name of Kinsolvi
A few years ago. Then a man named Hatfield picked up the ball at one
point and has gone on to E. Lansing, which is the police training school
for CIA, as you know, at Michigan State. And a man named Klineman seems
to play a part, Now, am I mentioning names that get into your area or
Stoen's area?

J.M. Oh, I guess a little of both.

D.F. But at any rate, you are not working with them so we can still cont
to talk as far as Stoen goes. Now let me ask you this, Joe. I -
have seen the medical tests, the blood tests and so forth, and the vario
tests which I can only describe in general terms about the child,

J.M. The child belongs to Jim Jones.

D.F. Absolutely.

J.M. It was conceived in the back of a bus.... That came fron Grace.

OK?

M.L. She told you that?

J.M. Yes, I had her in my office one day and she laid it out.

D.F Stoen has changed his story three or four times.
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J.M. Well, Stoen has got to do the best he can. I have no use for Stoen,
very frankly, only because I hate to see an attorney as a thief.

I hate to see any thieves, but I have a lot or respect for good ones and

I have none for bad ones.

D.F. Joe, are the blackmailing because of sexual manners (7

J.M, I don't know. .

D.F. We have some information— h/ &

J.M. OK, you got some information on that. And how about that, I can’t ever
think of his damn dame, the body guard Jones brought out of the CYA --

the murderer. They find him dead back here on Mission Street. The guy
beat up five people that I know of. The guy threatened me last year, you ki
Came to my apartment, called me and said, '"This is the Rev. Jim Jones."
I've still got the tape. He said, "This is the Rev. Jim Jones. I'd 1like

to meet with you." 1 said, "You kno' my address, come on over." I met him
at the door with a 357 magnum. And he left.

P.R. JiM1 Jones wasn't even in the country.

J.M No, he was in S?Uth America.

D.F. It was somebody else.

J. M. Sure, we knew it was.

D.F., Well, that murder is very suspicious, don't you think?

J.M, That murder was suspicious, but so was the Head, Michael Head's

———— e ——— - e e et e ———— i —————— m————— - % R - ————————— ———e

murder very suspiciofs. That ene is causing a lot of problems.

P.R, Who is Michael H,ad?

J.M, Michael Head is a young boy who Cordell, Harold Cordell, and somebod
else, Stoen or somebody else, went to his house. He wa: a mentally disturb
young boy. They brought him into theTemple, they took his $18,000.00 he
had just gotten as welfare benefit or Social Fecurity benefit, and they
took him to L.A. Three days later he jumped off a six story building.
There is only one problem. The body that they did the autopsy on was'nt

that of Michaél Head.



. ..ather . Neow T can. zet him immunitv from prosecution from the Secretary of

13 S-1--244)

P.R. That the L.A.P.D.....

J.M. Wasn't Michael Head.

D.F. Was Stoen still with the Temple at this time?
J.M. Yes, he was. It wasn't Michael HEad.

D.F. Joe, this becomes critical in both dramatic and informational terms,
at the moment of his turnaround. From everything wé can find, he's coming
out in the paper saying Jim Jones is the greatest man I ever knew.

M.L. Stoen is saying this?

D.F, Stoen. Saying I am going to sue New West Magazine and so forth. Then
Chris Lewis is murdered. Then Stoen dramatically changes his position.
J.M. OK. January Stoen came back from Guyana. At that time....

P.R. January of this year?

J.M. Yes, 1978. December or January, right around there. I found out about
it ...I can tell by the correspondence that I have the exact minute.

He came back to the U.S....Now we had taken the testimony of one of

the employees who had admitted that in the past nine years she had forged
2,000 powers of attorneys, which Stoen had notarized.

M.L. So we're prett} close to a record on the thing.

J.M. Yea, I think cthat's a pretty good record. We've taken her testimony
and she had been given immunity from prosecution, and that's what started
the ball going with the notary situation. Stoen come back somewhere arounc
the first of January of this year and he immediately went to live with the
Mills, Now, I got in touch with the Mills, and I said, "Now what the hell
are you doing here, first you are saying he's a bad guy, and now you're
saying he is a good guy.''Your credibility looks like shit. Really locks
bad. You're expecting us to work for you, but you are not helping us., Now,
I want to talk to this turkey and I want to talk to him right now. Otherwi:
I am going to go after him. 'Well, you can't go after him, he's a nice

guy, you shouldn't do this.... I said, '"Hey, you got your choice. Either

I am going to talk to him or T am going to go after him. One way or the
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State's office, providing he - is willing to cooperate with the local
government officials in finding out what is going on, namely Bob Graham
in the committee in the D.A.'s office that was still investigating the
various aspects of the case. The answer I got back a couéle of days late:
was, no, he's busy writing his book and he couldn't be bothered. So we
Just proceeded and burned him.

M.L: In two instances,

J.M. Yea.

M.L. But you have 2,000 others?

J.M., We got a lot more than that, Tish....there were two women who worke:
In the office in Mendocino County. We have two things going. )
M.L. Let me ask you, Joe, were these all related to Peoples Temple?

J.M, All related to Peoples Temple.

M.L. They have 2,000 powers of attorney?

J.M. More than that. We've got two different things going here, two
items. In the office where Stoen and Chaikin worked together, they had
two women working there: Tish Leroy and Neva Sly. It was Neva's job to
send out the newsISulletins, to do this and to do that, and also to forge
all the names on all the powers of attorneys.

M.L. You mean, none were real?

J.M. No. Well, maybe one or two, but she forged 2,000 in nine years.
P.R, Did she keep a .... count?

J.M. Yea, she kept a pretty good record. OK, now these forgeries

were basically on elderly people which the Temple took into their rest
homes, and these powers of attorney, basically, were for Social Security,
S.D.I. (SS1I) and all the other govermmental subsidy checks to be transfei
to the Temple coffers,. Tish Leroy's job was to forge trust deeds and
grant deeds.

M.L. ‘'Breakdown of responsibility.

J.M. Right, breakdown of reéponsibility. Now. On one of the grant deeds,

- ,r_n_?m:.f-.::? o1l awt tha Cminnsr 'F —Tich Tarowuw .3 drn ittrod - Meyn Slv watrched her |
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do it -- so we have firsthand knowledge of seeing it being done --

and Tish Leroy admitted to the Swinneys that she had dome it. Wh«t she did
was she had taken their signature card, their little membership card,
xeroxed it, cut it out, and laid it over a grand deed and-éhot another
copy. Chaikin, being an attorney in Mendocino and having a good reputation,
took it in and filed the xeroxed grant deed. He nevér filed the original
with the title company, and the title company bought it. And then the thing
was sold to an innocent third party.

M.L. If you can see the line....

J.M. Well you can't see the line, but we had it examined by one of the
crime labs. And on top of that ....

M.L. And they verified that?

J.M. They admitted it.

P.R. So there was never an original grant deed?

J’M. Then Stoen made a call...,

M.L. And Stéen was the notary on that?

J.M, Yea.

D.F. And they were acting as Stoen's agents.

J.M. Oh yes.

M.L. Let me ask this, because it may get too complicated to do a film

or not. So it can be resolved so we have a clear line of conflict, because
now it's like there are so many different parties. Do you think that Stoen
was doing this for the Peoples Temple or do you think Stoen was doing this
to destroy or sabotage the Peoples Temple?

J.M. I think at the time he was doing it for the Temple. The money went
into the Temple coffers.

M.L. Well, I am sure that's true. But if you have got this guy going back t
the Berlin wall in the fifties, associated as he is with the American
intelligence at that time, and then the ideas later on to destroy the

Temple, is it possible he is in deep cover, setting up a whole series of /4
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which even the Temple didn't know about at that time?

J.M. Very possible.

M.L. You say it's possible that he was doing this as an...;

J.M. Well, I look at Stoen at one of two ways. Either Stoen set the Temple up
or Stoen is a second Lee Harvey Oswald. -

M.L. He's the one we're looking for.

J.M. You know what I am speaking of. Do you know what I am speaking of?

M.L. No!

J.M. Mentally unbalanced. To his political and desired views. He switches,...
M.L. Sounds more like Earl Mark (?) to me? )
D.F, Sounds like both. You say at this time we found out that Stoen was tryir
to advocate violence in terms of dynamiting in Washington, he wanted the
Peoples Temple to arm, he wanted to start a cadre....

J.M. Peoples Temple did arm. They got automatic .rifles and automatic weapons
illegally in Mendocino County. Peoples Temple did have weaponry. They do have
weaponry. Up until last year they had....

M.L. How much of this do you think would be attributed to Stoen?

J.M. I don't know. I really can't tell you. At the time, and I have to admit
to Pat because we have been on the backs of the wrong:sides of the fence
with each other -- but at the time when we got into it, I felt we really had
Ehe People Temple as the bad guy. And the Stoens, and the Mills and the
Swinney's and everybody out here is the good guy.

M.L. The victims.

J.M. Yea. Now, my last letter to Bob Gillametes at the Secretary of State's
office was they're all wearing black hats, and if you can find one that is
wearing a white hat grab him and hide him. Because you don't know who's the
bad guy in this thing.

D.F. Well, you know, with our research began, it was very much the same

story as what you are saying. And as we went along, we found out that every
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J.M. What about what's his names death off the car, off the railroad track:
Joyce Cable Shaw's husband? Can't think of his name. -

P.R. 1 know who you are referring to, was somebody his father?

J.M, Yea, big article in the paper Reiterman wrote. -

P.R. Article in fhe paper about he was working two jobs and wa overworked.
J.M. Right, he was gping to break from the Temple,-he was one of the Temple
hierarchies. He wasn't of Stcen's catagory, but he was one of the blue
collar hierarchy who kept the masses going. And he started to break from
the Temple, and two weeks later --- he was a brakeman on a train ---

and two weeks later he ended up under the wheels. And the entire episocde
is very very suspicious only because his brakeman's glove and his brakem;n'
lantern were sitting onthe brake whe#l of a boxcar, and they say he fell
off the car. Well, how do you fall off the car and leave these two items
sitting right up there? You don't. You're working and the train is moving.
A, you:got the lantern in your hand, and B you got the glove on because yc
are swinging on the car. Southern Pacific is still investigating it.

M.L. What year was this?

J.M. '76. 1

P.R. Yes, I think that's correct.

J.M. Anyway, I1've got the documentation on that, including the pfctures.
D.F. Well, the basic question comes down to -- we know what Stoen was in
the early Sixties, we know he's been spending huge sums of money now, and
he is doing something for somebody. The middle period, when he is the
activist, when he is talking Comm.... Here's the thing that is suspicious,
Joe. Here's the thing that is suspicious, Joe. You see, you can put it
down to mental imbalance, switching sides, all kinds of ambivalence and

so forth, if it weren't for one thing. This guy is talking about Communist
revolution and explosives and guns and arming and so forth -- and yet

the man, both before and after this episode, is a hard core right wing

idealogue.

-
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J.M. Well, I'll buy that, but there is two or three things I can't buy.
Things that bother me with that type of a theory, saying that he's the one
that is really agitating the situation.

M.L., Or setting them up.

J.M. Yea, or setting them up. A black minister in this town held a caucus

of other black ministers in November of 1976. And tﬂe next day Jim Jones,
allegedly personally, called him on the phone and said, "If you deo it again,
I am going to kill you." That black minister went to the District Attorney'
office and reported it. The particular D.A.'s representing the person who
was ihvolved walked out the door, went to the press room across the hallway,
looked around and stuck his head in, saw Mike Prokes sitting there and i
said, "Hey Mike, who is Jim Jones?'" Because nobody knew Jim Jones. Mike
said he is a very nice, upstanding guy, don't bother with him, very good,
what do you want to know for? The next day there were 25 leétters

condemning the district attorney's office for investigating Jim Jones

hand delivered to Jerry Weinstein at the D,A.'s office.

P.R. Was that before. Tim Stoen became a member of the D.A.'s office?

J.M. Yea. That was before., That bothers me.

M.L. Excuse me, .Pat. It goes two ways. One is, the Peoples Temple could
be using terribly counterproductive methods, or they could be being set

_up again by somebody who pretended to be....

J.M. Well, these are the type of things...

D.F. You've hit on a nerve here. We've found that the Peoples Temple, in a
rather crude way, organizes all kinds of letter writing campaigns and so
forth and so on, trying to protect their image, and especially when they are
under the gun. But, there is something they have not done and yet everybody
who has touched Peoples Temple gets threatening phone calls on their life,.
D.A.'s get them, newspaper people get them, and so forth. It's these phone

calls which in a large number of cases have aggravated people to say, well,
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I am going to look into the Peoples Temple, I am not going to stand for this
intimidation. And then they start and Peoples Temple responds with letters
saying this minister said this and ....

J.M. Sure, 50,000 handbills handed out here on New Years Eve down here on
Market Street: "Special Agent for Interpol attacks Jim Jones."

D.F. They go to strong propaganda lengths. But these threatening phone
calls appear in a pattern as I see it, every one has not only npot helped
them but has turned another agency or newspaper onto them.

P.R. You mean against them,

D.F. Against them. So when you tell that story, it fits exactly into patten
J.M. Well, I am not going to discount the possibility. -
M.L. This minister, was he a black minister. Does he know it was Jim Jones?
Does he know the voice?

J.M. Yea, he knew it was Jim Jones. The problem was, you know, when Jones
first came into the.... You know, Jones' history is kind of wierd. He was
in L.A., set up the Peoples Temple in L.A., Peoples Temple Inc., of Los
Angeles, and it fell:apart. He never got it off the ground. The corporation
went into suSpension‘for failure to pay the State Franchise Tax Board. And
then you get to Mendocino and Ukiah. Once he was up in Ukiah, he started
over again. When he moved down here, he came down as an individual and
utilized some of the local churches before he actually started his own thin
‘down here. And all the Black ministers knew it, and they also knew he was
taking away their money. Because let's face it, these Black ministers in
this town are very, very -wealthy, and they are very uptight when somebody
and becomes an interloper and starts taking their subsistence away.

M.L. Is that what the caucus was about?

J.M. You better believe it. Rev. Robinson was forced to sell his $280,000.0

home over here in -- where does Charlie Gains live? -~ over here in, that
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nice area over behinc youth authority, he was 1.cced to sell his home and
three of his Cadillacs and one of his Lincolns because his congregation was
disappearing and his plate was getting thin. And the§ didn't like that.
M.L. So that's what the caucus was about? ) .

J.M. Sure, they were very uptight about that.

(Tape turns over to side #2 here.)

J.M. Harold Cordell -- all of the rest of them. I got eight different
people.

M.L. You got tapes of Stoen threatening somebody?

J.M. You better believe it. Offering a bribe. Swinney. Offering a $10.000.0
bribe, which Jones paid.

M.L. A bribe to do what?

J.M., TO get out of town.

M.L. Rather than what?

J.M. Well, the bribe was something like this. Swinneys left the Temple,
their son .was in Guyana. Swinney wanted his son back. Jones told him,

"No, you can't have him back, he's happy down here.'" Swinney's mother was
also in Guyana. Swinney got very upset about it, they decided hey, we're
going to get out of here. Swinney sent his wife Mary Jane down to the
registrar's office in Ukiah to get the papers on the house, because he

was going to put his property up for sale, She came back and said, "Hey,
we don't vwn that property, the Peoples Temple owns that property." OK?
Forgery? Temple? They didn't know it. Swinney gets on the phone and étarts
making telephone calls. He calls Jim Jones and says, ''Look, you SOB, I want
my money. I want my house back."?gggz Stoen on to him. Stoen says, "Look,
if you ever want to see your child again, you'll take $10,000 that we're
going to give you and get out of town." Swinney's mother is on the phone
and Harold Cordell and a few others, all threatening, and I got eight or
nine tapes, eight or nine hours worth of tapes on these various telephone

calls. S.inney took the $10,000.00 from Jones. And went to South Carolina.
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M.L. When you say that Jones puat him on to Stoen, did he say, here's

Stoen right now?

J.M. No, Stoen called him the next day.

M.L. So it could have been separate.

J.M. I don't think it was separate operation.

M.L. Well, T am just saying .it could have been a séparate operation --

J.M. T don't think so.

D,F. We don't kmow what Stoen told Jones as to why they settled or how th

stttled.

J.M. The tapes pretty well speak for themselves that there was more than

just ..Stoen involved in this thing, and there was bribery going on in thi

thing without question. Those are the tapes I turned over the D.A.'s offi

last year.

P.R. The D.A.'s office here in San Francisco?

D.F. Now Joe, I've heard some tapes -- Stoen didn't know he was being tap

but he was advocating violence. And Jones and others clearly heard on th

tape are talking him out of it. And playing it down, and talking against

it. »

J.M. I can't explain that any more than I can explain how Jones gets made

chairman of the Housing Authority in San Francisco, and he brings in

Mike Prokes' wife and Carol somebody, I can't think of her name.
“And now we've got an audit going on and I am willing to bet you that when

they get done they are going to coms up 4t least $200,000 short because t

the information I have, and it's all going to be attributed to the People

Temple. And damn it, Tim Stoen was nowhere near the Housing Authority and

couldn't get his hand on it at all. And Carolyn Layton and Jim Jones and

Mike Prokes' wife, whatever her name is, were the only people involved in

that operation. And if they are short, and I believe they will be, you've

got a totally separate operation from the voting fraud situation that sit

over here with Jones. I mean, with Stoen. Because Stoen was put in as
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voting fraud man, and we do have documentation where Jones moved

twenty-eight people into a single dwelling prior to Moscone's election so
that they could all vote. They were all Ukiah residents.

M.L. Is that right? How do you know Stoen did that? _

J.M, Because we talked to the people. Stoen told them to do it.

M.L. They didn't actually move in, did they? '

J.M, No, they didn't actually physically move in, they didn't move bodie
M.L. They changed their residences?

D.F. You see, as the dtory line develops in this, I want to reassure you,
there is no attempt to whitewash, as I see it going....

M.L, The story line at this point is in a great deal of canfusion.

D.F. Well, except that , you know the Elmer Gantry story.

M.L. Who is the hero, Don?

D.F. Well, it's an American popular story. And I think Jones is going to
be shown as a very charismatic and contradictory figure in the Elmer
Gantry sense, and some healing is going to be -- you know, there is going
to be healing -- and there's communism and healing and capitalism and

so forth and so on.'

J.M. Are you saying healing or phoney healing?

D.F. Well, at least dramatic scenes at the Temple. Now all of that -- the
audience can draw their own conclusion when all is said and done. That's
fairly, as Mark says, even tﬁgnﬁxéhether it's legal or illegal, whether i
the Father Divine - Elmer Gantry approach, that's fairly obvious and
frontally enough doesn't hurt a film because people like to see -- they
even like to see Dillenger. 1 mean, they like to see the Sting, and in t
case if they feel it has a good end or a good goal or a good cause --

and we sent people down to Jonestcwn for that reason. To make sure that
the goal was what was presented. We are not talking about the methods.
Because, they are fairly contradictory.

Stoen, though, appears -- he does appear to be crazy -- but he al

13
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appears, as is so often the case, you know, the false argument rages

is someone crazy or are they an agent? But that's a false argument.

M.L. As if they are mutually exclusive groups.

D.F. Because the case is often that the unstable person is very available,

as you probably --

J.M. I have a friend that is crazier than a bedbug.

D.F. And they can be played upon. Now, ..

M.L. I can see a lot of confusion around Jones, and I don’t think that is a

big problem. It may be a big problem for an errors and omissions policy.

D.F. Unless Jones gives us permission....

M.L. But I see a straighter line for Stoen, especiidlly if in fact he knows—

it's not his child. And that's one of the emotional things he is raising --

he is saying it's his child.

J.M. Yea, he's saying its his child, though he knows it is not. And also, I

know the attorney who went into that whole thing originally. Originally

Grace Stoen went into =czourt to get custody of the child when Tim Stoen was

still in Guyana. And she went in and her affidavits which are on file with

the court are much different that what Stoen's testimony is. And this

attorney had to step out, because he fell on his face.

D.F. Stoen changed his story.

ﬂ:L. Stoen is, in a sense, Stoen is the most interesting character in the

whole thing. Dont you think?

J.M. Well, as I see it, I only, from my point of view, I see Jones as

somebody who I could give a damn less if somebody gave their house to Jones

or not, because I told these people who came to me if you were an .adult

over 21 and dumb enough to let your kids stand yp there in front of a

congregation and get their butt heat, and not say anything, then you deserve

anything that happens to you. Because as an adult you are able to pick up

your kid and pick up your family and get the hell out of there if you don't

like it. I see Jones as kind of a "crackpot” down the line, and I always
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has got a lot of little kids down there. That I want accounted for.
Because I've got at least 4 of them that belong to the county. And not to
-parents. They are wards of the state, they are wards of the county. They
do not belong to parents or guardians,

P.R. Which children?

J.M. Oh, I can't think of them right off, but one of them is the Valencia
boy. That was the one I wrote Charlie about and said I want the child back,
and Charlie said the child isn't around and I don't know where he is.

M.L, Seems to me that one of the major problems between you and Garry firm
is Stoen, who justdoesn't seem to be a problem at this point, And I'm
not sure they recognize this at that point. And maybe there is even a way
to resolve some of those problems.

J.M. It's so funny, because I received a letter this morning which I can't
disclose at this time, but I was thinking driving down here that I ought

to call Chariie and ask him %f he wanted to know know that Stoen's bond
got pulled. I was even thinking of calling him.

M.L. It seems to me that you both have the same enemy, at least. At this
point being Stoen. Aﬁd maybe some things in common.

P,R. The only reason I asked about the children is that there was once

an accusation that two minor children who were wards of the court were in
Guyana and where they really were was apparently the mother had come and
“taken the children who had not been awarded the children. And she had them
in the Mission District.

J.M. No, I know that one. That's the Petit case. I called Charlie and asked
him where the children were and he said they were in the Mission District,
but that was not true. The mother had been driven down to the airport

by Harold Cordell and they were getting on the airplane when I snatched

the momma and two kids.

P.R. Oh, is that right?

J.M. Yes, and that's why I didn't have any more use for Charlle, because
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somebody was telling it all wrong. You see, the Temple had kept those
kids in the Temple and told the mother if you want those children you are
going to go to Guyana with them. And so, we picked them up at the airport,
both . momma and the kids, and I told Harold to go jump,in a lake.
And I brought them back to the guardian, which was the Mills, And that's
when Charlie and I got off on a bad foot together, because I was writing
him letter up to then and saying, ''Dear Charlie, where is...where is
Johnny Swmith...we are interested in Johnny Smith...Do you know where
Jonny Smith is?" I was even calling him on the phone rather than going the
hassle of playing private investigator. Who needs it? If you know where
Johnny is and you tell me, we'll all know. -

M.L. Makes is easier that way.

J.M. Yes,

M.L. You know, it seems to me the one major problem will be the errors

and omissions policy. We'll never get Stoen's script. We!ll portray him

as he appears to be. Unless he's really that crazy. So I think what we have

to do is get some agreement from the two parties that are represented

here about Stoen, and see if we can go with that,

J.M. Well, I have no problem on Stoen, My problem is very simply this.

I cannot have a full agreemtn on Jones because the last time I was in

South America, I was there, and I really didn't get a chance to view the
--scenery, I had to leave very quickly. The Kaituma River is very swift.

But, ah, the river raft was very rough going across.

M.L. I don't think we really have to have an agreement about Jones....

J.M. Jones is a problem that I really can't agree with anybody on.

M.L. Well, this film can present two sides of Jones -- as you see him and

as the Peoples Temple sees him. Obviously it is going to be different and

it is going to be sort of an Elmer Gantry. You can see Elmer Gantry and

walk . out saying is he a crackpot, is he a healer or whatever. Or some

of each. But I think hopefully, as Jarrico gets permission, as he appeaws
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hand, will never agree to anything, I am sure, so we're going to have to
get some kind . of agreement about him.
J.M. Well, I don't know what Pat's position is, whether she will speak for
Charlie or not, but I'll tell you this, I have no problem with Chatlie
and Stoen. Because it's only because of an alignment trip (?) and a few
other things tlmt Have stopped me from calling them or writing them a note.
And just saying, I know you got a lawsuit against Stoen. You might be
Interested in knowing that they jacked his bond off on him.
M.L. Well, I am sure he would be very interested in that.
J.M. Because 1 have no axe to grind with Garry on Stoen at all, At time
I have an axe to grind with everybody in tha whole case.
D.F. Worms.
J.M. Yea.
D.F. How about that for the working title of the film?
P.R. When were you last in that area?
J.M, Last year.
P.R. And you were on a <raft?
J.M. Well, Charlie made the news announcement.
P.R. About the raft?
J.M. Didn't Charlie make a nice news announcement? Somebody tried to shoot
my client yesterday?
E.R. Yes, but not _on a rubber raft.
J.M. No, Jones was at the compound.
P.R. That's true, he did make an announcement like that. There was shot
fired.
J.M. I know, I was flying back at:the time it happened.
P.R. Pardon?

J.M. T was on the airplane at the time it happened.

M.L. Did you have the feeling Stoen was tryinz to use you in any way?

-
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J.M. No. I have never talked to Tim Stoen.

D.F. Never?

P.R. But you have talked to Grace Stoen

J.M. Yes, but then she was living with somebod: else, she wasn't living
with Timothy. I have never talked to Tim Stoen, because as far as I was
concerned, Tim Stoen was always as dirty as Jones was.

D.F.And maybe a lot worse.

J.M. And maybe a lot worse, but nonetheless he was no angel. The only time
I made an offer to talk to him on my side was January of this year when he
came back to the U.S. and then I wanted him because I wanted to know what
was going on and we felt that if ..,.. Furthermore, I understand he is

going to open a law office at 300 Montgomery and he's going to do this,

and he's going to do that. And I am saying what the hell have we got here,
You know, all of a sudden I'come back and I'm a nice guy now. I was a bad
guy yesterday and I'm a good guy today.

M.L. Yea, happens to me all the time.

D.F. Mark, I know yohr time is limited.

M.L. I have a television . program. in L.A.

D.F. Let me tell you this, I think that the Jarrico office is going to be
probably swayed by your assessment. How would you sum up as a main problem,
-as a main kind of information thatblends both dramatic and-legal here?

M.L., I don't see a problem here with the Jones thing. I thinok that the Jones
thiong, story, should be presented to see (inaudible) what Jonestown is,
And in terms of what Jones is, I think it should be a blend of what you say
he is and what Peoples Temple people say he is. As he comes out. If it
were anything else, it would be boring. Where's the sense in it? The thing
about Elmer Gantry ... So I think that's fine. What you have said today
provides really good balance for what Peoples Temple says, and what the
booklet says. I see as the outstanding problem the role of Stoen. It is

extremely interesting and I think should run through this whole operation
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and I think you have to see him along with 2,000 illegal notorizations, or
however many there were ...2,000 is a lot of powers of attorney]

I haven't seem 2,000 in over 27 years of practicing law.

J.M. Well, it was so funny because the investigatot ;from the Secretary of
States office was sitting in my office and this particular client was sittin,
there and she had given her -- I had given her her rights and he gave her
fmmunity-- and he said now, how long have you been with the Temple? And she
said 9 years. And he said now in those nine years have you ever been called
upon by anyone to forge. And he said ves. And he said who called upon you
to do this job? Tim Stoen or cugene Chaikin. I see, and what did you _
forge? and then the next statement was how man of these have you forged,

two or three? Oh no, I think we forged about 2,000 over the nine year
period. He said, would you say that again. And she said, 2,000. He said, I d
believe this. He waled out of the office and went -back to Sacramento and
called me the next day, and he said, Is she for real?

M.L. Now you see, that's a scenc you can show, if you can document it.

J.M. Oh, you can document it. Bob would be very willing to document it.
M.L. You have the transcript?

J.M. Yea.

D.F. Well Mark, what about Venezuela?

M.L. Let me first say about this, the person Xoen while both sides here have
a similar line for Stoen, it's got to be documented. This guy is a lawyer an
he will sue.

J.M. Good, we can document it.

M.L. So that's one thing I think is absolutely essential. Would be extremely
helpful, that kind of documentation. But Venezuela, I don't know. You cannot
say this guy is getting funds from Venezuela or anything iike that unless
you can prove it, because the implication is that he is being paid to do
something.

J.M. Vell, proving it is not hard to do. I can document it. But it is illega

as hell once it is documented, as you well know.
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P.R. Why? Because you go into his ba .k account?

J.M, Yes,

M.L. Oh, he didn't show you his bank account?

J.M., Oh no.

D.F. How about information and belief? He is a private investigator.

M.L. Well, there are other ways. One can file an action of some kind.

Discovery is mormal.

J.M. Normal discovery you've got no problem, I'm just saying.

P.R. Normal discovery is in the process of one of Charlie's lawsuits.

M.L. But that discovery would have to be based upon information which you

would provide. B

J.M. Oh, well, that's no problem.

M.L. That could be subrose (?) information, it does not have to come up

(your name). You can ask the person did vou ever get money from Vene=uela,

answer yes or no, but you are going to have to confront him with something

So I think that's where you can work together. In order to have everything

about Stoen and Venezuela and everything else. And if that can become

documented, I think Le then becomes a very important figure we use through

this whole storw.

D,F. Because that takes us back to Guyana now, just as you said. It has

nothing to do with San Francisco. They are on the outs, they are on the
y-downtrend here anyway,.they are not powerful anymore.

M.L. And do the people in Guyana believe, do the government circles believe

that Jones wants to take over the country?

J.M. 7They do.

M.L. Well, that would be interesting. Important.

P.R. Do=sn't that frighten them? They really believe that?

J.M. They can't like it alot, if you're in the government.

D.F¥. Maybe the opposition figures they are going to use Jonestown.

M.L. Wpat is -his relationship there? Does he have any? With Jagan?

-ITM O TIel11 T 11 E-T I IR LY-X T T’ m.nar. surs ansmore.. Raranes. T _ha van't haean__
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following it that close. To me Chaikin is right along side of Stoen.
If both were in a bag, you wouldn't know which was which.
D.F. You were saying Jagan. -
M.L. Yes, Chedi Jagan was the opposition leader in Guyana., I know him,
because I met him many many years ago on Fire Island (?)in New York
and spent a lot of time with him, and found him a very charming, a very
interesting guv. But he's the left. Forbes was with CIA.
J.M. Now last year, I found that the President of Guyana went to either
Stanford or UCLA several years ago, and at the same time there was an
attorney over in the East Bay who was a very good friend of his. And I
talked to the attormey, and I said, '"Look, we are trying to get these
children back, we are having no luck through the proper ﬁhannels,
what can I do?"

He said, well, a very good friend of this gentleman is Idi Amin,
M.L. Close to whose?
J.M. Close to the president of Guyana.
M.L. Is that right?
J.M. So I made an attempt to get Idi Amin to intercede to the president
of Guyana.
M.L. Did you go to Uganda to talk to him?
J.M. No.
M.L. That was a good decision. Thatwas wise.
J.M. I asked Idi Amin to intercede with the President of Guyana in order
to get this mess squared away. He says he called him.
P,R, TIdi Amin said he called the president of Guyana.
J.M. Whether he did or not I don't know. Of course that was another
little trip that we made.
M.L. You appealed to one of the leading humanitarians of the world on
behalf of the children.
J.M. Yes, everybody laughed at me when I did it, but I said what the hell

have we got to lose but a few “.undred dollars in phone bills and travel

) .
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penses. We'll see what we can do. We also went to the United ons
and pounded a few doors at the U,N. trying to find out how much sanction
we could pull into onc of the U.N. committees and séy, hey, what's going
on down there?

M.L. It seems to me that's a theme that's not going to be resolved.

P _R. Can I ask a question? For all of your stuff, travel expenses, who pair
for all that? Or can't you answer that?

J.M. Out of my pocket.

P.R. You paid for that?

J.M. To total to date, we have in our trust account $5,000.00 which came
in from Stoen's bond. And this morning, for your information, I received
a letter from the bonding company - I sent ...I got the bond in with the
papers to send both to the Mills and to the Swinneys, release of all claim
letters.

M.L. Is that $5,000.00 each?

J.M. No. $2,500.00 a piece. The total bond up to the first of this year
was $5,000.00 on this state.

M.L. Now suppose somebody else has a claim, they can't pick it up?

P.R. Kiss off,

M.L. Stoen's in trouble.

J.M. So what I did, I sent the .papers off. This morning I got a letter
from the bonding company saying that the Mills had contacted the bonding
company saying they no longer had a claim against Stoen. Well that puts
the Mills in a very bad position because I have their affidavits on file
where they said that...

P.R. That Stoen...

J.M. So somebody is in a world of trouble.

M.L. So the Swinneys get the full five, then?

J.M. Well, I don't know, I need part of it, too.

M.L. I mean, the Swinney's will still receive their half?
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M.L.I gotta leave. Could I see you for just a minute, would you call

a taxi for me?

P.R. T was just confused, you had an agreement with them to foot the bill
until you recovered the money?

J.M. Well, you've got to remember one thing, Pat, when these people came

to me, the Mills, the Swinneys, actually 13 different people came....

P.R. The Qlivers,...

J.M. Yes, all these different people. None of them had any money. Because
they had lost everything they had. They had given everything tothe Temple.
The Mills had well over $100,000 in property. They had the Redwood propefty
thev had the Willits property, and then they had a piece of property in

the East Bay.

D.F. Were they self-starters when they came to you, Joe, or had Stoen
organized them?

J.M, Well, at that time Stoen was still in the Temple - he was still in the
D.A.'s office. In my investigation, the New West article came out in April.
P.R. No. ;

J.M. Or May.

P.R. It came out in June or July.

J.M. OK, June then.
“P.R. Because we weren't even in the case until just before or just after th
New West article. And that was in the summer, a year ago this summer.

J.M. The way I got into it was the investigator in the D.A.'s office

asked Mike Prokes who Jim Jones was, then the letters came in, the investig
got hauled into the D.A.'s office and was told by Tim Stoen: "If you
proceed on this, I am going to fire you.” So he called me on the phone.
P.R. Tim Stoen or the investigator?

J.M. No, the investigator. And said, hey, who in the hell is the Peoples

Temple? Who is Jim Jones? I said I don't know, I never heard of them either

P2t T ATT mnalena_fasa.nalle and. Find _aut__ And_T_ AiAd_. Now_thar was wav. back
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in November, December 1976. Way back. And I got a dossier started on Joces

33

back then. And that dossier included Indiana, getting run out on the rail,
the little odds and ends, the potentia'® rape and that.
P.R, Potential rape?
J.M. Yea, a man accused Jones of raping his wife. T passed that on to the
D.A. and said that's who he is. Now that's it, the end. Boom.
P.R. Did the D.A.'s office pay you for that?
J.M. No. The next thing that happened, I got a call from New West magazine,
and that was in April. Saying that there was going to be an article on

and we want to sit down and discuss i
Peoples Temple coming out in New West/ and I said, no, you put out your
article and then come and see me.
M.L. Where did they get the facts for it?
J.M. Well, I know where they got the facts, they interviewed the Mills,
That's where most of the facts came from , because the first one was all
the pictures that Al Mills had taken as the photographer for Peoples Temple
Now, I've got those pictures.
D.F. Oh yea, I've got a note on that. Do you think that they were legitima
when they were takiné -- Did Conn and all these things -- all these people
and then turn around later, do vou think that was all legitimate?
J.M. What's that? I'm not following you.
D.F. The Mertles, and all these people. Do you think it was really an
honest turnaround?
J.M. No.
D.F. Cause the Mertles have a funny background.
J.M, No, it was not an honest turnaround. The Mertles are the Mills, we are
talking about the same ones. They changed their name.
D.F, Well, they have had rightwing connections for years.
J.M. Oh yea, it's the wierdest mess in the world over there.
M,L. So they're the ones -- the Mertles are the ones....

J.M. Mertles, Mills, it doesn't make any difference. Same people.
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M.L. So they're the ones that are trying to stall off now. Oh!

:T.M. Right,

P.R. And they have right wing connections too?

D.F. Oh, yeah.

M.L. What kind of groups? -

D.F. Oh, John Birch, etc. etc, How did they pretend to be communists all
these years and take pictures?

M.1L. It was the left wing of the John Birch Society.

D.F, And handle paper work and everything?

J.M. Well, Al Mills was the photographer for the Temple. Now,one of the
pictures -- a bunch of the pictures he took -- was with Jones down in
Guyana. And Jones wanted to have some publicity for here. So they went over
to the Port Kaituma agricultural station and took pictures of Port Kaituma.
Jones had Al lay down on the ground, prone, and shoot pictures Jones, who
was on his knees, ten, fifteen vards away in Some small, hybrid corn,

so it looked like the corn was up around Jones' neck when actually the corn
was only about so hiéh. Because Al, when he got dnne, took another picture
standing up, and you can see how much the corn was.

P.R. What was the purpose of that?

J.M. That was for puablicity when they first started taking people down to
Guyana to show people what a nice, marvelous paradise it was.

M.L. It was a premature picture, that's the way it would have looked in 4 wmo
D.F. Now, where does Conn come into this? Who goes to Dennis Banks and

says I will keep you from being extradited if you'll denounce Jones. I will
put you in touch with the Treasury Department,

P.R. That was David Conn.

J.M. David is a funny character.

M.L. No shortage of them here, is there?

J.M. No, you've ,got a whole boxful of them.

_M.L. Nobodv is going_to. believe it. that's all. .. __ . .
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J.M. Conn has had Washington connections for years. Conn worked for the
Treasury Department as an informant.

M.L. Did he turn in IRS things if people did not pay their -taxes?

J.M Uh huh,

P.R. Didn't he work for Standard 0il out here?

J.M. Yes.

M.L. Did he work for anybody else in Washington besides IRS?

J.M. Yes. There used to be an old committee called the ...,

P.R. House Unamerican Activities Committee?

J.M. Yes, the House Unamerican Activities Committee.

M.L. He worked for that?

D.F. Well, then he must have been an agent when he was in the Peoples Templ
2f course he was. So were the Mertles.,

J.M, Sure.

D.F. Of course. The research jumps off the page. Absolutely.

M.L. T have to go - I want to talk to you about L.A. (to Don).

(They leave the room.)

P.R.Shall we turn off that?

D.F. No, just continue and chat,

P.R. I am getting more and more confused.

-J.M. You've been working on the case for awhile, haven't you?

P.R. Oh yea, but the problem is, we never talked with any of the people you
have talked with -- the Mills/Mertles, the David Conns.

J.M. They talked to Charlie.

P.R. The only time the Mills ever talked to Charlie was in relationship to
setting up the phone patch, to Guyana. We have never discussed any of the
cases with them at all, Joe.

J.M, See, I am a free agent inthis, and my feeling is, I have reached the

point now where I am just playing with the case. I've got extra time, and
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I am just playing, because as far as I am concerned, it's a big bag of
worms. And as far as I am concerned, Jones is as guilty as Stoer-as are
Mills as everybody else is.

P.R. Guilty of what?

J.M. Whatever.

P.R. Whatever you want to call it.

J.M. Whatever you want to call it. Because I can't understand how adults
would get themselves in that position in the first place. And my sole concer
is the children, really, because we do have children down there who are un-
accounted for, )
P.R. Well, I'm not sure what children you are refering to that are unot
accounted for.

J.M. Well, there's four of them that I know of, that are county wards.

I don't know if the money is still flowing or what the story is. If the mons
is still flowing into the Peoples Temple coffers from the county....for
thosd four children, it shouldn't be; because they belong in foster homes
in the United States.:

P.R. Which are the children? Can you tell me?

J.M. T can't because I don't remember their names. I would give them to
you.

P:R. You can give them to me.

J.M. Oh yea, one of them is that is that boy Michael Valencia or Michael
Valesquez or someth.ng like this.

P.R. But he's a teenager, isn't that the one you are talking about?

J.M. It makes no difference if he is a teenager or not.

P.R. Yea, I know, but I am just trying tu get aun idea, get the children stra:
Is the child you are talking about the one who is the ward of the man who
is living with Grace Stoen?

J.M. Right. That's the one that comes to mind right off hand. Now that chi]

>eongs to the county of Alameda. He is a ward of Alama2da County. and.. as _ fas
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as I am concerned, I'm concerned that Alameda gave jurisdiction for that

child to be down there. According to court records, ﬁhere is no jurisdicti
for that child to be down there. According to the court records there is
no jurisdiction.

M.L. Good to meet you, we'll be talking to you, Really good to meet you,
It's ver interesting, and I think we have something here. I would really
like to hear what scenes you think would be really exciting, especially
from your brief time in Jonestown.

J.M, None.

D.F. Under dark of night. -
J.M. Under dark of night, right,

(Mark Lane leaves.)

J.M. We did a lot of surveillance of the Temple.

D.F, Did you know about that Senator Stennis thing? You know, at first
that mystified me. But I think I understand that now. At first I thought

what's w/:Mississippi,with the Army and everyfhing, and it wasn't the
Temple, obviously, it was the woman. It was the woman from Mississippi,

a black mayor. And tﬂis is the old Un-american HUAC and the whole thing.
P,R, Oh, you mean that....

D.F. So at first 1 thought that was a big lead, but it wasn't even a lead
at all. It doesn't even fit into the film, because she could have been
talking anywhere, and they would have been there,.

P.R, I figured that out, too, Mark .... or Don.

D.F, Well, Mark is very confident that, very optimistic and very impressed

with you and I think it would be something to think about whether you
play yourself or see someone playing you. But I do think his point his goo
about....I think that when we talk about Conn, Mertle and Stoen, maybe one

or two others, there is a clear pattern that runs at cross purposes to the

stated philosophy an Elmer'Gantry operation though it may have been, Fathe

P T
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Divine, though it may have been -- these people, both fore and after,
seem to have been working on another agenda, and I-think the poetic
license of that can be abstracted. Now what kind of scenes would you
see ac humorous, tragic, whatever. “Yhat kinds of scenes do you see would
be effective.?
J.M. I'm no movie man, I don't know anything about this kind of garbage.
I'm trying to think back about what we did. We spent several days sittir
on top of a bus, several nights sitting on top of a bus. In the Temple
parking lot.
P.R. You did? -
J.M. With a 16 mm camera. We spent several days sitting across the street
from the Temple photographing everybody who came in and out.. It didon't
do us any good. We spent -- I think, the only thing I can remember that
had any real, I guess that appealed to me because of the City ....I
don't know ho much of your business is surveillance but ours is all
surveillance. I am leaving for Hawail tomorrow evening. I am going to
be bringing a child back who was abducted by a grandmother. It just
so happens thkat her son is a member of the Hawaiian mafia, so we are
going to sit out and do surveillance. It is a normal thing for us. The
only thing that was a tear-jerker in the whole dawm thing was when I
brought the Petit kids back. That the Mills hadan't seen for two years.
And we had a reunion in the office and here's Mr. and Mrs. Mills,
Mertle, whoever you want to call them, and these two little children.
P.,R. Where are the children now?
J.M. With the Mertles. Here are these two little kids because my secretal
had them and washed them and got them cleaned up and got some clean clott
on them and brought them in the office -- and here's these two little
kids, and Mr. and Mrs. Mills going completely bananas over the two
kids coming back. And the little son of a bitch taking my sugar tongs

on the way out the door.
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P.R. Who is that?
J.M. The little boy took the sugar tongs off the thing and stuck them

in his pocket and when we got them to the elevator to go dewn, Al had
them both up against the wall and was shaking them both down and found
the sugar tongs. The kid is a thief., Whew, it's pone! But I think that i
the only funny thing that happened out of a year of work. The rest of it
was just drugery., You know. We had a lot of meetings, a lot of film foots
P.R. Film footage -- were you thinking of makinga film?
J.M. No. CBS-- Bill Schechner lived in my living for three weeks. He lef
his camera there for two days and just came back and used it. It was
ridiculous. This was A .gust, September of last year.

P.R. Right. Clancey was there too, I suppose. From Channel 2.

>

J.M, No. No. I take it back, you're right. Clancey was there. Reiterman

was there. Marshall Kilduff was there.

D.F., What about the media in this thing, Joe, did they all just jump on t

bandwagon on this thing.

J.M. The only guy that has really been a super investigative reporter,

regardless of what he writes, has been Reiterman. He has followed the cas

He hasn't given it up after the initial thing. I have to give credit on

that -- whether he writes in favor of the Temple or against the Temple,

-the point is at least he has consistently followed the case on. I get

a call from him once a month. Where the rest of them, hey, it's old news.
The things that you may not know that are going on: QOne, there is

an investigation pending right now in the District Attorney's office

in Fresno against Jones and Stoen. Mavbe not Jones as much as Stoen

and other parties for fraud and embezzlewent. Im sorry, ~Xtoriion, not

embezzlement.

P.R. In Fresno? Why in Fresno?

".M. Hey, I walked into the D.A.'s office the other day and into the

vestigator's office to see somebody, and I saw one of the investigators



S/~

o says, oh, I want you to meet somebody so I got tis card at the <3V19
office. Investigator up at Fresno, he's investigating the Peoples Temple
case. We had coffee. And all he would tell me is they had»just interviewed
Tim Stoen and it was a command performance. And that there was an
extortion and fraud case that they were building in Fresno. .
D.F. What does Stoen normally -~ -no matter ho aggrieved he was -- “ecause
it isn't his kid and he doesn't give a damn about the kid, neither does
his wife....It seems to me if we're talking about a carrot and a stick,
and that's true, he's getting money to spend on lawsuits and stuff,
but he's not about to personally go around buying Cadillaes...he's hurting
himself by pursuing this, Aadd I have to think he is under some kind of...

P.R. Governmental orders?

D.F. ...some kind of orders, because this isn't doing him any good. The

- sl

tigger the scandal gets, the more he is going to eventually get caught
up in it.

J.M. Oh, sure.

D.F. He either was an ..,acted as an agent forVJones or

was a self-starter. iOne or the other, it doesn't matter legally.

P.R. It doesn't matter legally as long as he was the lauwyer for the Temple,

though.
_D.F. These leaflets that he is passing out -- about totalitariam this and

that -- those are the same language, word for word, he was using 15 years

fo
0
’...I.

n Germany

o
& ALl ¥ .

J.M. Who wrote the article that they published, Pat? Last year, the

brochure?

P.R. I don't know, I have no idea.

J.M. I framed it and hung it on my wall.

P.R. YOu mean that leaflet, probably someone from the Temple, I don't knou

J.M. I had to frame that, I've got it hanging on my wall.

P.R. I didn't, if you're ask{ng.

e

m=ndarad 1f it came out of Charles' mind, that loocks like som
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a Garry would write. It was too professional for those idiots over there.
P.R. No. I don't believe so. I'll ask him, but I don't believe he's ever
written anything of theirs.

D.F. He's cracked down on some of their leaflets, hasn't he ?

P.R. Uh huh.

J.M. Well, that one was a riot, if you read it. It was funny.

D.F. I knov he felt some of their leaflets shouldn't be...I think that's
why they turned to me., I wrote a book in New Haven years ago when Charles
was working on a case there. He stayed at our house and we got to be good
friends, And I think, when this film thing came up, I was just lucky

and I called him and I think that's why he convinced Jones that he shouid
cooperate, and sign the....Now speaking of these letters of agreement on
this stuff, we have two approaches. One, Mark referred to before he left
if you remember, about a four part series he did in Europe; it's all over
Europe, but it was initiated in France by Jean-Claude Charlier. And it wa:
the highest rating in the history of French television. It was on the
Kennedy case. And there is interest there in doing the Jonestown story.
That would be docuﬁéntary, however.The money is much less in a documentar:
in the "eginning. However, when you have worldwide distribution, televisit
sales, and the whole industry in a way, itcomes in, it mounts up. The oth
way 1s the Jarrico approach, if they can get the =rrors and omissions. Fo:
a documentary, they don't need errors and omissions because they only

put on film the pepple who are talking. The theatrical, however, you are
personifying people. And although occasionally a person like yourself cou:
play yourself, the rest can't and it has to be actors and you have to hawv:
th:=m sign off. Not so in a book. I could write a book saying it looks 1il
this and that, and so forth, but not on a film. Would this interest you,
if they went ahead....let's take the theatrical first, If they went ahead
with the theatrical, would this fall in your normal purvue of interest

in negotiating a salary to negotiate the various steps of these things...
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You know, there's one set of money when you do the script, there's another

set of money when you get the financing, there's another when it's on the fi
day of filming, another on the last day of filming. Another when the film is
released. These step deals are peculiar to the film industry, but not, certa
to contract law. Would this be something either in your own name or somethin
as a private investigator with attorney-client privilege....

J.M. What attorney-client privilege?

D.F, Your investigator-client privilege.

J.M. I don't have one. We don't have an investigator-client privilege in t}
state.

P.R. YOU do if you are working with an attorney.

J.M. Yeah, but only if you're working with an attorney, Pat.

D.F. Well, that could be arranged.

J.M. But I have none working as myself.

D.F. But with Mark working as part of the team...

J.M. Ah! Then 1I'd have a client product. Then there would be an attorney
product. _

D.F. And even failiné.that, Charles possibly.

J.M, Well, I don't know about that.

D.F. Well, I think he would like to see the story told.

J.M. I don't know how far Charlie and I would get.

D.F. All right, all things being equal, would it be of interest to you

to structure a deal ,in such a way that you were protected, and obviously
us, and you negotiated?

J.M. I'm totally open to anything. I don't know where we are. The closest I
ever came....

D.F. It could be left at this and I would say thanks a million, and you've
helped us tremendously and if there is ever anything we can do for you in
terms of investigation ...that kind of thing. Great. But, I would like to

take the next step, and I don't have to tell you that film deals are very
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let me move over to the documentary -- and let me tell you how it would

be different. In the documentary, they would be intefested in your

appearing. They might be slightly interested -- and this is off the record

but mainly interested in your walking here and you flew there according

to the map .... maybe even flying over Jonestown.

J.M. Never again,

D.F. Would you talk with Charlier, if he were prepared to make you a firm

offer? And not substantively, but just talk with him in terms of what you

would want and so ‘forth?

J.M. Sure, I don't care. You gotta realize my position, see. You call pe,

you ask me to come up, I didn't know....

D.F. 1T am sorry to have been so secr=t about it ....

J.M. Right.

(end of tape #1, side #2.)
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M: Uh, now the closest I've ever gotten to_this business, my father
was in the thextre for years.
F: Oh yeah,
M: Yeah, he was George Givett the Greek ahbbassador of goodwill.He
used to play the College Inn and he played the proffessor. I think
the biggest role he ever had was he played the professor and music
teacher on the Benny Goodman story.Now thats the closest 1I've ever
been to your line of work, and that's the closest I've ever thought
of getting, do I don't know anything about this.I Jook at it the san
way as I look at any job.(pause) Yes. uhh...
d: Well you know in this day of investigative journalism and freedon
of information your‘getting closer and closer f?l on the one hand -
YAll the PResident's men" as a series of newspaper stories in the
¥Washington Post and the next minute its a 100 million dollar movie.
M. That's right.
F:"Executive Action” I think broke the ice, In these films a fact
are becoming " the public has a tremendous appetite, Well even
Hal Lipset was,as you know, a thinly disquised... A big film was
made up here a few years ago, "The Conversation"”. The investigator
and the investigative bournalistrahd private investigators ase be-
comlng a new kind of hero because the public wants to know. And so
moee and more these real life .. the so-called docu-dramas for
television. And so Jerricho, he's doing the Brando series, that
I told you, for television; the others are theaticral but increasing
the line has disappeared. This could very well turn into a TV film,
a theatrical film for TV and perhaps European release, as well as
Jjust a theatrical film. Well, uh, I know Mark was impressed and we
will certainly give a very positive report and I think we've simplil
things. I mean ] knew when I saw the Mertles background and Conn ant
with this other guy, Kleinman, I knew that these people were not
communists. And the y weren't, also they weren't in the sense of Jor
ub they weren't fundamentalist uhhm evangelical Chtistians in that
F_g;;;;T)They were true believers all right, and they could make that
true believe fit neatly in a situation of true belie#, like the Peop
Temple. But I hnew that there was uh... not where Stoen was 1s wierc

he's very wierd; he's very strange, he's very sick. But I also think
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F: he's very vulpnerable and I think he's, personally he hasn't
changed since he was a student His leaflets haven't changed. And

he has used Rotary Internatiomal (its in 122 diffezant-countries)

as cover and I'm willing to bet. I don't know that we need to do
this for the film but I'm willing to bet that Venezue2a and Rotary
International turn out to be his cover in terms of some of his
travels.

d: HE did a lot of travelling, a tremendous amount of trave
F: He even gaid he was opening an office in Hanhattan,-New York as
well as here. He announced that.

M: Yeah, well he's got um. The only thing that ‘bothers me sbout Mr.
Stoen right now is that the idiot's practicing law.

F: Yaah.

A: You know even good CIla agents when they get burned, that's the _
end of it, they get it and they go. He doesn't even have the conscier
to accept the fact that he's been taken to the cleaners, you know,

I don't know., He's not particular¥y my type of guy.

F. No, everything he touches, Well Pat, I've mainly been concentraz
on talking to Joe, because I figured I would be having dinner with
Charles later, but is there anything do you see any major problems
that uh....

P: No, I don't see any problems at all, that Charles would have.

F: And 1 see no broblem if we went dither the root either of doc=
umentary or theatrical. And I think Charles would work with Joe,
don't you.

P: Yes

F: And Mark can be in as an independent representing the film company
He's an old friend of Charles, gets along with Joe.

P: Yeah, if ht's okay with him.

F: I mean if we need two legal entities, there would be Mark and Char
P: Yes. No, 1 see no problem whatsoever.

F: I'd 1like to keep all this kind of confidential =0 that the produce
don't get hit with some of the newspaper stories and all about the
film until they announce it. They feel very strongly about that,

P: The film-makers feel that way?

F: Well, I mean we should all... if we talk to anyone it should be
absolutely off the record, if we have to talk to someone to get info

M: T don't have any reason for not giving any,
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F: Hello. Yes. Yes sir. It turns out I don't believe we're going

phone rings

to need it. No, I'm in conference but were going to be done in a

few minites and I think I'm gonna we may have dinner up im the

room and then I'm golng to fly out. Not at all you've been very kind
Thank you vexry much.

Ingrid: ¥hat kind of cigarettes are these?

P:(laughs)Ones that just fell on the floor.

I: They are really bad, are they not no nicbtine?

P: No nicotine, no , theey are herbal cig;rettes.

I: I'd rather give up smoking.

P: Well if you have to smoke, they won't hurt you. They stink though
that's one problem. -

I: They smell a little like marijuana.

P: They deo, but there obviously not because you buy a whole pack for

. B3¢ in health food stores.

I: Is that how much they cost?

P. Yeah. Something like that. I get them at a health food sbore 1

g0 to on Solano in Berkeley.

I: Do you actually smoke these?

P: Do 1 actually? ¥Well of oourse I do you Saw me.

I. I thought I Qaw you Steal one of mine.

P: No, I didn't. I can't smoke that other kind any more because they
too strong. The idea behind it was to quit smoking and I never smoke
that much anyway, 50 those served the purpose. I just do it socially
and that's it.

F: Joe, I'm going to be travelling on the King c¢ase, and if it's all
right with you, uhm Ingrid might give you a call or keep in touch as
to what's happening, so I can kind of keep you in the picture even
though weeks tend to go by on these things but uh, in fact what 1I'd
like to do now if it fits everyones schedule is work with Ingrid and
type up some notes and begin to prepare a report for them. And uh..
we can work in the other room, you all just chat. Would you like som
coffee or somethmang?

P: It's kind of cold,

M. Yeah, I think a little hot coffee would be fine.

F: Suee, by all means.
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P: I would prefer tea, if you're going to reorder.
F: I'11 order a pot of both.
P: DBecause coffee doesn't really sit to well with me.
F: Right.
P: Why don't you take the rest of the stuff, if you're moving...Don.
F: I will.

—dishes c¢linking-.-
DP: Did you talk to charles today Don, did he say when he might be
coming over?
" Bo, would you call him?
P: Well went do you want him over here?
FY Lets have dinner about uh 6:00, huhn.

~= Small chatter about dinner obliterated by dishes being stacked on
tray. -—
P: So was your agreement with the Mertles, the MIlls-Mertles, 1 alw:
get...
M: I don't know what you want to call them.
P: Whatever you want to call them, it was just to collect..., How wer
ever to be paid?
M: The agreement was, we“ere to be paid out of the bond. Nobody knes
exactly where we were when we started thiss thing.
P: Oh then the hond that you just recovered right?
W: Right.
P: But you spent more than $5000.
M Oh I . I got involved in this thing on the basis of wi
we called originally the ..... The Millses filed a million dollar 1la
suit against the Peoples Temple.
P: In San Francisco.
d; Yaah, you know that.
P: Well no one was ever served.
M. Ch yeah they were, uh uh Jones was served, by publication I belie
No wait a minute you're right, nobody was ever served.
P: No one was werved to the best of my knowlddge.
il: Yeah, you're right nobody was served. The situation was something
like this, we took the case on, on the basis of getting back or at
least seeing at first what was going on. Because you gotta remember,
If you think back way last vear the article comes out, everybodys

throwing charges at everybody, nobody knows where anypody is.

e - S e —————
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~M: Uhm, we took the Mertles case on soleiy to kind of see where thin

,H-‘;Ug?were. Well the first thing we ended up doihg was getting the kids ha

The Petit children. That was really the first thing that happened.

Plus we got the...

P; Except they weren't ever really gone, they...

M: No but they weren't in their custody or control. And then there w

the matter of various allegations coming up as we run along between

okay I can't even think of all the names but Christ we'had 13 or 14

people that came in to see us. And they all had....

P: The concerned relatives group. ’

M: Yesh, right, this group and that group, this person and that pers

So by the time we were finished we had about 14 people who were invc

in this uh you know in some sort of a loss. -

P: Right.

M: Okay, the next step was that if in fact the property was illegall

takern from these various people through fraud and forgery then your

looking at a recovery on the property through the title insurance.

our original situation witb the Mills was that we wauld take the ent

case on a percentile. Then we said look, you better, you know for yc

legal rights, you go see an abtorney. So they went over and saw Dan

Dannenburg and they retained dan Dannenburg.

P: Is he in the East Bay?

M? No, he's right here 1700 California, uh beautiful old Victorian

on California and Franklin.

P: Yes.

M: So they retained Qc::enburg and they filed the one million dollai
ed

million and a halghlaw‘suit against Jonhes, the Temple, Mrs. Jones,

uh Stoen they listed everybody and their aunts and uncles as defend:

And Dannenburg then retained me, cause that's the only way he could

retain me, get the information. So he retained me. And therefore he

access to the information we had in our file.

P: 1 see.

d: So basically what was goang to happen if we'd gotten back the Rec

Property for the Mertles. That was valued at $40,000. We got back
Swinney's property or the title insurance had paid off. That was 34

so that was $80,000. Then you figure whatever the lawsuit would bri

plus the bond which was the first step in getting everything elee d

you had to go after the bond. We were looking at a sizable fee when
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M: when we-were done. In other words I'd have cleared my expenses and
my fee without any problem. I'd a ended up with ten grand probably
fifteen thousand dollars which would have more than covered my expenst
Well what happened was..

P: Wouldn't have covered your fee.

M: Wellll not quite but you know I wouldn't have worked out of my
pocket’anyway. It would have been, I would have been paid that way.
Anyway, what happened, was that everything went along; we started the
bond procedure. And that takes time. Everything went along until
January. ‘

P: When Stoen returned.

M: When Stoen returned. And the first thing that happened was, the
Millses, wouldn't let me talk to Stoen. And I told Mrs. Mills that-
at the time, well if that's the way you want it dur relationship has
turned,.

F: Conflict of interest.

4+ Yeah, on their part more than on mine. 1 was working with, I had
already brought in.

P: YOu were working on an understanding right?

M: Yeah, and I had already brought into the case the Secty. of States
office. And I'd-already brogght in the District Attorney's people on
certain issues. And I felt that...

F: They're using you, as an instrument in getting someone out.

M: How can I go ahead and represent these people as an investigator
much less £rom a legal point of view I can't but you é¢ither no attorm
could, if he were, If I were an attorney I could not represent them
in that position. As an investigator I damn well can't represent em
either in that position, because I can't cope with the problems that
are the underlying problems. And I got a hard enough job txrying to

go domn and get kids back, you know and find out what's going on. So
when I stop that relationship I notified them in writing that the
relationship was terminated, however there's nothing I can do about
the bond situation it's alrdady in progress. And there's nothing I
will do about it hecause I still represent the Swinney's. And as far
as I'm concerned I can't just cut you out. So its going to happen,
y¥ou know and if it does happen thats it. Then they went to Dannenburg

and dropped ¢heir lawsuit.
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P: Oh that lawsuit's been dropped?

a: Yup.

P: Why was it dropped? Because it involved Tim Stoen?

M: Because it involved Tim Stoen.

P: I see.

M: But then they dropped the lawsuit, so all I had left was the
Swinney's. Well that's fine. The bond comes through, uh I have to

be fair with them. The bonding company sends me the check and says
do what you want with 1t, you know disperse it any way you see fit.
So I felt both pieces of property were valued at $40,000.

P: S0 pou just split it.

M: So I just sald hey, right down the center, half to the Swinney's
half to the Mills and I wrote Mills a letter and I said here it is
DO W remember you owe me some money. So you sign the papers and send
them on back hecause hey I'm going to keep half, I'm going to keep
tbe money. Because you owe it to me. Now your either going to Jjust
sign it over to me or your right, claim and interest or I'm going to
sue you for it. And I sent the Swinney's there papers and I said here
it is now we can proceed.to the title company which is the next step.
And tell the title company hey-you blew it why don't you take care oi
the Swinney's. Well this momning I received in the mail a letter as

I said from the bénd company saying that the Mills had sent written
them a letter saying they had no cause to uh ..

P: Sue Tim Stoen

M: No cause to go against Tim Stoen. And the bond company 1s now sayi
what are you going t2:;; with the $2500. which is basically their mor
F: But...a device on the Mertles part in the fisst place in collusior
with Stown. That's how it started and then..

a: It does sound that way.

F: Does Conn come into this too?

‘M: Yeah, Conn is very very close with the Mertles.

F: Yeah right.

M: Very close.

F. And Conn is linked to Kleinman.

M: And Conn has also been on the phone to me once every two weeks foi
the last six months.

P: About what?
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M: Whatever he could think about to call: You know, its like the
bad penny you probably got one in your office that ubh how's my lav
suit going for 29.95 because they didn't return the shoes or some-
thing. That's what it is.
P: Well that seems strange that Conn would contact you even thoug
the illertles don't want to have anything to do with you anymore.do
it? .
i; Conn is a strange character seg¢, Conn is..Conn is I don't I ca
you Pat because I don't knew about thesecpeoqleull've said so her
3 or 4 times as far as I'm concerned they all wear black hats, th
all crazy. .
P: It seems to me that if he's in close to the Mertles and the Me
don't want you to do anything against Stoen, it seems strane that
he'd still be calling you, to do something.
M: He may be calling me to find out what I'm doing .
P! Oh you mean as a plant right?
M: Well Idon't know a plant but hi how's it doing whats happening
kind of a thing.
P: Right to see what your doing, I see.
u: Right |
F: Well let me ask you this Joe, you khow Conn you not only know
the type you know the man and his background. Did you do you.. yo
can speak a little differently to him than you could to some of t
others, have you ever levelled with him as to what's really going
A: No.
F: He knows your .....
M: I've never levelled to Conn what's going on; I've nwver levell
to anyhody except one or two people and that's Swinneys, And only
with the aspect of what the Swinney's case is. Cause that's all t
interested in. They have their son back, they're living in South
Carolina, North Carolina, Georgia somewhere bask there. They got
2500 dollars comipg out back there, their half of the bond minus
fees for collecting out of what I've done for them. And we'Te now
goinz to the title company andsaying hey guys you blew it. fou kn
You guaranteed a title to an innocent third party without ever se
the real grant deed and since you never did that your you know th

what your buyer pays title insurance for, is to guarantee it.
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J.M, And silnce you never did that, that's what your buyer pays title insur.
for, 1s to guarantee....
P.R. Who brought the grant deed to the title company? Tim Stoen?
J.M. COh, Gene Chaikin.
P.R: Originally. i
J.M. He filed it. Cordell took it and Chaikin filed it. Cordell filed it a
the request of Chaikin. If you look at the top of the grant deed it says 1
was recorded by Cordell at the request of Eugene Chaikin, attorney at law,
mtorized by Timothy Stoen. That's a real cute piece of paper. -
P.R. Well, Tim Stoen at that time was chief counsel, and Chaikin was assis
him believe,.
D.F. Mr. Stoen's the man.
J.M, Stoen’s the man, you know.
- P.R, You see, Stoen was alway; chief counsel for the Temple and in fact wh
he came back last year and started sperking out against the Temple, the Te
was totally confused because they thought he was still their attorney. I m
that he was still anlattorney for them.
J.M, Well, I think the Temple has got a good suit against him.
P.R. They were just completely confused, hey, what's going on here? You ar
our attorney and how @an you be saying that against us when you are our at
ney-= 1t just didn't make sense.
D.F. I think what we come back to, and I think what the film will come bac
to is a minister -- I won't mention hils name, but T had a long talk with h
in Georgetowsn -- and he said you know the Temple ...it was a very close ca
you know the government almost fell, And -- he's a friend of Peoples Temp
this particular minister -- he's going to cooperate with us, I think. And
he hinted -- he did everything but say CIA.
P_R. The government almmst fell when? Recently?
D.F. No, some time in this last period. The situation was this, The CIA

was in the labor unions there, and they backed Burnham against Jagan.
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Then Burnham k&cked them out. And of course that's your death warrant.

And, now the Peoples Temple is pretty strong. I've seen the.reports, IL've
talked to our agents over there, it's big, it's thriving, iF's happy and

so forth. And I have the feeling that Stoen has overplayed his hand and

I don't think it's in his interest,aud at some point now he is going to rea
the point of diminishing returns. We might talk to ﬂim. What would he your
advice, Joe? Hy feeling is, maybe when we are ready to go....

P.R. That you should ta.k to Stoen?

D.F. We might talk to him and say, look, we are ready to do the story

-- you can get out in front of it and be John Dean, or you can go down with
it. What do you think he would say? Do you think he would turn?

J.M. T am writing my book. Don't bother me. Look we offered him’....

P.R. Do you really think he is writing a book?

J.M. No.

P.R, That's just baloney.

J.M, Look, we offered him immunity.

P.R. Who's we?

. J.M. Secretary of State's office.

D.F. Then it's patently not the child.

J.M. Right, we offered him immunity, I called him on the phone. We talked t

—Mills. T had Bob Gillametes reedy to grant him total immunity....if he were

just to get out in front and lay it all on the line.

P.R. Well, maybe he can't lay it all on the line.

J.M. He can't, of course not.

P.R. Because he was the person who did it all to begin with.

J.M. Right, but you've got to remember Pat, at the time we are talking abo
which was last September or October,...

D.F. He was blowing a line about how he hated them....

J.M. He was blowing a line, he's saying, hey, these people are no good. He

comes back to the United States now, in January. And he is shacked up with
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the Mills.

D.F. To be the government witness.....

J.M. Yeah, right. Yea, the government is interested in the welfaremoney
that went to theservarious foster homes; the government is-interested in
the money that's been going in from SDI and all these things, and the
Social Security to the elderly people. It is interested in all this stuff
and there's two or three independent investigations going on and here you
a prime candidate witnes:z sitting right there, who can tell you where all
this money is and how all these checks were handled, and say, yves, all fig
Jim Jones put the power of God in me and I notarized this document. I knov
it was wrong, but he was going to get immunity for all those notaries, so
what he was going to do was be able to say anything he wanted to say. To
say, yep, Tish Leroy under my instructions signed this grant deed, forged
the names of so and so....

D.F. He could say anything.

J.M. Right.

P.R. Well, why do you think he wouldn't do it?

D.F. Because it's oﬂvious why.....he can't reveal his own role.

J.M. He couldn't do ict,

D.F. Because his own role has nothing to do with what he would get immun:
for. What he can't get imwunity for is operating as an agent in terms o:
his credibilicy.

P.R. You mean an international agent?

D.F. Well, an agent who is working ...who has worked in a number of place:
J.M. Yea. See, he could get immunity without any problem for his notary
acts. They'd be willing to give it to him, they had a long discussion, I
understand, and I wasn't there, but I understand through good sources the

had a good half-day discussion on how much immunity would.they grant him

.... and they granted him total immunity. For everything. You know.
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P.R, Including acting as an agent?

J.M. Wo, they can't. But any criminal act which he might have lone within
the State of California....

D.F. Right, he's not afraid of any criminal acts.

J.M. See. And they said they would give him total immunity, right down the
line, everything out. .

D.F. That's fascinating, that's a great scene.

J.M. And he's not going to take it, He's writing his book. That's his stock
and trade answer. "1'm writing my book." So what have you got left? So
1've got no choice. What's $5,000.00 when you're into that much of a case?
I had no choice. Because I was very willing to say to hell with the bond,

I got bigger fish to fry. Let's see what Stoen has to say. Let's just drop
the bond issue, set Stoen down, and let's have a John Dean type situation a:
see where we are, The problem lied with, we couldn't get Stoen to sit down,
so I said, to hell with you, Pal. We'll go get the bond. If you won't
cooperate. You see, it's been my policy, my theory, Pat, that the man went
to Guyana, regardless of what he did,regardless of his black hat-- white hat
whatever he was, whagever Jones is, it doesn't matter. The man went to
Guyana....

P.R., Meaning Stoen,

J.M, Yea, In the name of the Peoples Temple. He comes back in the name of
Timothy Stoen and he walks down on Montgomery Street and sets up an office
and says, it's all over, I'm a good guy now. I'm nice and clean, I got a
nice clean shirt on and I'm a new guy. And that's it. And it's my feeling
that you just can't do that. That's a no-no.

P.R, Unless you've got some other protection.

J.M, Unless you clean up your act. He owes somebody something. Whether it's
your people, my people, thegovernment. He owes somebody an explanation for
what the hell he's been doing. And if he isn't willing to give me that

explanation, or you, or the government, or Bob Gillametes, or whoever the he
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or Bob Graham, it doesn't matter. Then I am going to go after him.

D.F. I thick we've broken the case, Joe, I really do. You put the fine poini
on it. When you're offered immunity, carte blanche, a Nixon pardon, and you
can't take it, and you're going to have to stand the heat, and he knows that
as he pushes these suits he is going to get caught up in it, he'’s going to
be....it's not like he's got any choice.... ’

P.R. But why is he pushing these crazy suits.?

D.F. Look, 1t's not like he's saying I am going to write my book and I don't
want to have anything to do with it, that would be a logical answer.

But he is not writing his book, he 1s pushing _his suits,

J.M. Yea, that'd be great if he sat back and wrote his tcok.

P.R. Well, why is he pushing his suits?

D.F. Obviously, somebody has made him a proposition that he couldn't refuse.
P.R. Who's the someone?

D.F. It's someone -- someone's got him. He owes's something. They've got hir
You don't have to be an expert in this business to know that if a wan

on the one hand has a vendetta and wants to get out...get away...step aside
from it and pursue tﬁe vendetta and be &lean himself and be protected, that
the dream offer. Now 1f you can’t take that and youlre still going to
pursue the vendetta and you're going to go down with them all, it means a
suicide. He's a kamakazi. He's going to go down with them all., It doesn't m:
to him obvidously whether he turns out to be or to go to state prison to be
branded as a felon, what he can't be branded as is an agent.

P.R. But he didn't bargain for that, to go down. Or to go to state prison,
did he?

J.M. Well now Pat, wait a minute. Nobody bargained for it in the beginming.
But the point is, it's the old story. Whenyou start the game, you don't knm
what the players are going to do. Nobody knew, when they started the game,
that I was coming in the picture. I sure didn't know Charlie was going to
represent the Temple.

P.R. Neither did Charles.
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J.M, Neither did I know that I was going to represent the Mills or the
Swinneys. How in the hell could Stoen know who was going to get into the
picture? At that time?

D.F. That's right. And besides, Joe, he is the type they just burn.

J.M. Who knew last year, last January, 1977, who knew that Bob Graham was gc
to have an employee by the name of Larry Lawrence.

D,F. We could find out the sexual stuff on him, God knows. You can tell by
that letter he wrote John in the first place, he's not all there.

J.M. No, he's dingy as hell. -
D.F. And he's made to order. They've had him since he was a student off and
P.R. You mean the CIA.

J.M. Yea, well somebody's had him,

P.R. Scmebody.

D.F. Well, it's CIA. Because Rotary International doesn't work for the FBI,
they work for the CIA,

P.R. They have to, don't they?

J.M, Well, the FBI doesn't have him, I'll guarantee that.

P.R, How do you know that, Joe?

D.F. Joe's contacts are better with the FBI than the CIA.

J.M. No, yea, they are, much better. Thank you. I got myself burned with the
CIA myself. So they don't like me that much. The John Dean tapes burned me
See, we did the Dean tapes.On the Senate Sub-committee.

P.R. Your firm?

J.M. Me personally. And there was a lot of crap going on, you see, because tl
had private meetings and private hearings prior to the televised hearings.
D.F. You should write your book.

J.M. No way. Well, they had the private hearings and what they were doing,
they were using the PSE. And they were determining whether Dean was telling

the truth. And on his truthful issues, that wa, the determination of whethe
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or not they were going to let Dean tes:‘i‘fy/pub%é]%v(rﬁthe Ervin

committee, And of course, Dean started out with this crap with what's |
name, General ---- from the CIA and having gone over there and having
in Erlichman's office , you know, and nobody really liked that too wel
because, hey that's true, baby, so go ahead, Sam, get him on the stand,
Sam! Lowell Weiker was sitting there saying are you sure? I'm saying, ]
positive it's true, And so, you know, no ‘problem, get him out there or
table, And say, now, what next happened., And well, General so and so ¢
at the owal office and boom boom boom and all the guys in the CIA in tl
back row " are going, oh God, here it goes, you know.

And had I said at the time, because Dean's counsel was sitting there, :
had I said it at time, hey, he's not truthful in that issue, they wou!
have said no, don't talk about that , let's only talk about the truthfy
points. Because they had to build from Dean to get to the other people.
Like Alexander Butterfield. They had to build from Dean to get to Butte
so they could get the tapes and evidence. Now they knew about those dat
tapes, months before Butterfield actually got on the stand. And Lowell
Weiker's little act “about "what tapes?' That was all stage play. They |
about it, they knew about it three months before in the informal hearir
The problem was, they had to get Dean through so they could get Butter.

on, or they had lost the chain of evidence, It'

s just like in a crimin:
trial, you have got to have evidence going. But the FBI situation is s:
0ff the record....

D.F. The Mertles are more the FBI types.

J.M, No, there are a couple of ex-agents working here in the City, wI
check real fast, find out if Stoen had any connection with the Feds, w:
the FBI. Nothing. No connection.

D.F. Cause I was concerned that he was CIA.

P.R. Do you think he is CIA?
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J.M. No, I equate Stoen with Lee Harvey (Oswald. Only to the extent that

P.R. What do you thirk he 1is, nuts?

Oswald had changing political -- so says Mark Lane -- desires. First he
went to. Bussia, and he really didn't like i there, too well, so then he
to Cuba, .Ed that wasn't good taste, and then he went somewhere else, an
wasn't gon? either. But all three of them used him while he was around,
That's hcn;I See Stoen. Stoen did his little bit in '58 and '59, and 6
the Berlim Wall. And that really dida't give Stoen the satisfaction he r
craved., 'Cause he's kinky; he's kinky as hell, So then he went and tried
something else, and that really didn't work either. And then he went and
something else, and that really wasn't it either. And then he up and wne
and jolned up with 2 couple of people from the Fourth Reich of South Ame
and that really wasn't the greatest. But they had money, and that he nee
And, of course, you've got to remember, the thing that always bothered =
about Jones, why, why pick a country .... you say you're a soclalist,
why plck a country that is setting dead off in the highest rightwing ar
in the woxld. There's more Nazis, what we call Nazis and right wing extr
per capita mile in South America than any other country in the world.So
would Jones go to South America? That bothers me, and it does to today.
P.R. Unlew®s he's a right winger, is that what you are saying?

J.M, Well, he's espousing socaiclism up here, but yet he wants to be run
mayor andxhe wants to be run for governor and he wants his Temple people
him on the ballot for the governorship and everything else. And when th
don't wo:*, he picks himself a hole -- 1n really one of the only few soc
countriesfin South America. You've got to remember that nearly every ot
country in South America is either dictatorship or a neo-Nazi dictatorsb
Adn Guyama was overthrown in 1963 by 700 adults. The whole government wa
toppled by 700 angry adults. So you look at it, and you sagrqy what the he
going onwith Jones, let alone-with Stoen

D.F. Sure, he constitutes a threat for Venezuelad full of Nazis.
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g: . So Jones constitutes a threat to the Nazis?

D.F. Well, what you have is a connection -- it's hard to put a fine-point
on these things -- but when you talk about....Rotary International is a
cover, as all kinds of people use it as fronts; and the money goes back
and forth, The CIA works with all kinds of people in these countries.

It works with the right wing elements against the Communitsts, naturally.
P.R. I can understand that.

D.F. I think Joe's biography is a good one of Stoen. I would add that the
common denominator in all of these big flip-flops is Rotary International.
And Rotary International, like the Red Cross and the International Monetar
Fund -- the Establishment -- These are the old families that belong to
the 055, join the diplomatic service, Red Cross and Rotary and so on.

And they are...they service cut outs of all kinds of people. Now the peopl
change wildly, but the common denominator is that it always serves in a
given situation, what we would call stabilizing the government or de-
stabilizing..... In other words, anti-Communism is your common denominator.
P.R. Let me ask you another question. Why does Stoen have .as his attorney
in San Francisco a well known person on the left?

D.F. Well, I don't think he is being forth-coming with him.

P_.R. That person represents him to today.

J.M. Who is it now?

P.R. Patrick Hallinan.

J.M. Oh, OK. All right.

P.R. He represented him a year ago, and when we filedthe restraining order
on him, proceeding with the suits, because he was talking about times when
he was the Temple attorney, and how can you sue the Temple when you were t
person to advise them to do whatever they did? And so we filed a restraini
order in San Francisco. That was the suit you are talking about. A tempora

restraining order. Hallinan represents him on that. he does.
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J.M. I know, but let's take it a step further, Pat. Wait a minute, Let's
go all the way back to f:he start. Grace Stoen hires Jeff Haas.

P.R. WHo I've never heard of in my entire life.

J.M. Nobody has.

P.R. Who is he?

J.M. Jeffrey Haas was a young counsel trylng to wake a name for himself.
P.R. OK. You know, there 1s a very famous left-wing attorney named Jeffre
Haas who comes out of Chicago, but - he's not the same person.

J.M, Not the same guy. Haas and I had it outimmedlately because you're ge
to sit here and....First of all 1 knew Hass wasn't golng to get anyWher;
inte the Superior court in San Francisco to get any orders for Guyana, ¢
all he was doing was wasting Grace's money . OK?

P.R, Where did her money come from? '

J.M. Well, her money belonged to Walter Jones. Walter Jones 1s the guy v
was liviog with Grace Stoen. Jones is the guardian of that kid we were t:
about.

P.R. Well, where did Walter Jones get the money.

J.M. He gets a lot of money. He's a high-priced, high-paid welder, and |
was making about $400 - $500 per week. I checked him out, He was making 1
money up here. He's really working -- does a specialized type of welding
which is in high demand and he gets big money for it. So, he was giving
Grace the money for it, to pay to Haas to represent her and get the kid.
And Haas was going into the Superior Court to get orders.

P.R., Why did she want the kid? She never....

J.M. It's her child.

P.R. Well, she's never wanted....

J.M. OK, loock. Without getting into desires one way of the other--What
ended up happening was that I went in with Haas, and we really had it ot
I said, look, your'e not getting anywhere, wasting your money here. Let'
get momma and put her on an aifplane and go down to Guyana with momma....

And this was early in the game, remember. Get down there with the orders
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and just momma and the birth certificate, and let's walk in down there and
lets go over to Port Kaituma and lets get the kid, Hey, I want the child.
Binge. Give me my son. To hell with everything. That's my baby. Screw you
Jim Jones. Screw you, Tim Stoen. That's my kid, I'm the mother. There's tt
birfh certificate, Grab the kid., Have McCoy with us from the counsel, grez
the kid, get on the plane, go back to Georgetown, come home, and to hell
with it.And if everybody wanted to fight later, fight later. That's the si
way of doing. it. Heas wouldn't buy it. He went into court, and Hallinan re
to represent him.

P.R. Refused to represent Tim Stoen in court.

J.M. Right.

P.R But he's representing him now.

J.M. But he refused to represent him on the custody battle.

P.R. Why?

J.M. I don’t know. But of course, the outcome of it was that Haas got Wal
Jones to go get a loan of some $8,000 to $10,000. And Haas got on the airy
to go to Guyana with these orders which he finally acquired here in San
Francisco. :

P.R. That was in cooperation with Tim Stec~n. And Tim and Grace went toged
to Guyana....

J.M. “"Yes. Right.

D.F. And retained Hughes 1n Guyana.

P.R, Did you go with them that time?

J.M. I've never gone with Haas. I told Haas to stick it in his ear. Becaus

it was a wierd situation from the get go. My feeling back then was....

D.F. They wantdd the lawsuit, not the child,

J.M. Yeah, yeah. If you want the child, I've picked up children all over t
world.

D.F. 1 can see you are sincere. This was your whole thing, to get the chil
back from these areas....

J.M, I want an accounting. I can-take you back to correspondence that I wr
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to Charlie way, way back. I called Charlie on the phone when I first got
retained in this deal, and I said, look, I will 3end you -- and I wrote
him a letter confirming it, and I've still got the letter -- a letter on
each and every person. And 1if you will be kind enough just to tell me wher
the child is. OK? That's all, because I've got these nuts coming in the deo
and, hey, if the kid went dosn there with the parents' permission, or if
the child went down there with the guardian's persmission, 1 don't want tc
spln my wheels up here arguing about who's got the right of custedy., Or i
one of the parerts 14 down there and the other parent is up here, I'm not
going to get involved in that. I’ just want an accounting of the childr;n.

And that was the whole deal. My only concern, and to this day....

(end of side #1, tape #2)
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J.M. But last year, during the real crux of this mess, theri’wejzjallegat
floating back and forth about children everywhere fym the age of 3 to th
age of 16. And that's a wide span. And they were: A). United States citiz
B). were they getting proper medical attention? Educational attention? an
were they in fact there with permission of guardian, parent, whoever?
And in many cases there were wards of the court, and so did the court kno
they were there? Now, that was my sole interest in this case, What devel
out of that was Timothy Stoen, because of his action and counter-reaction
to me, one, in January of this year when I tried to interview him and whe
the State people tried to interview him. I got pissed at his action.
But my only action against Jones has ever been the children. I could give
a damn less whether Jones had those people rolling in the aisles in his
temple, whether they stood up there and took their clothes off and let hi
- beat them -- I don't care what they did. 1f they were adults ....
P.R. But that's not exactly true, Joe, because you wentafter Jones on the
signature thing.
J.M. T went after J;hes on the signature thing because he was a by-produc
of the situation. I didn't go in the thing after Stoen. I went in the thi
after .children.
D.F. And I think that's the line for the play, the screenplay. It is clea
you are an expert, you have done this -- youre going to Hawaii for anothe
one now.And wouldn't it make sense -- isn't it logieal -- if you have you
choice of bringing your own civil suit as against having the government
youre the witness and
bring a suit and/you don't have to pay and money and you get immunity thr
into the bargain, well anyone would choose that., But he said no, and he
pursues his own civil suits.
P.R. He's going to lose on every one of those.

D.F. Anod if he won, he'd lose. He'd go to state prison if he won.
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J.M. Sure he's going to lose, Regardless of what Charlie and I have had ag:
each other in the past, or arguments or confrontations or whatever, when I
saw the stuff Stoen was putting out, I knew that Charlie had the suit,
Because you are gong to win on one issue, alone, and that is the client
confidentiality issue. If you lose on everything e1§e, you gotta win on
that., Because no court in this country is going to allow that to happen.
P.R, Right. Not only do you win on attorney-client violation, you win on

a State Bar level, because he can't do that.

J.M. Xou're never going to make the State Bar level, because I'm going to
beat you. I'm going ot have him disbarred before you get to court.

P.R. Well, how the hell did I know that? All I1'm saylng is that if you win
on attorney-client privilege, you also win on the State Bar level. The
State Bar will not allow him to advise a client one minute and then sue

the client on the advise that he made.

J.M. You win on the State Bar....issue just on the forgeries and the fraud,
P.R. Of course, I know that,

D.F.He could have avwoided all that and had the government procsecute the
Peoples Temple.

J.M, I talked to the State Bar at the same time I was trying to get him to
talk to us. And the most the State Bar probably would have done at that tim
was probably have sanctioned him and suspended him . Which:is no big thing
A year's suspension. It happens to everybody....some of the best atkorneys
we have in the City -- have been suspended from time to time for various
infractions.

P.R, Not Charles, though, so far.

J.M. But the problem is, now you're talking -- that was before the insuranc:
company said, here’'s the money. Now the insurance Says here's the money.
Now you don't have any longer just a suspendable act; now you have a dis-
barable act. And the day after I got the check I was in the State Bar offic:

That's how fast I was sitting there. Because I am+not about ready to let
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this guy out on the street to practice law. C‘ O

P.R. He's not practicing law anyway, at this point, Joe.

J.M. Well, my feelings may be a little different than yours. You see, you'r
looking at it from the c¢lient position. And I wa; looking at it from the fa
that this clutz comes back to the Unlted States, refuses to give us testimc
about anything, and goes out and sets up a law practice. And I'm not down
there watching what he 1s doing....

P.R. Oh, I agree with you. I don't think he should be allowed to practice,
either.

J.M.As far as I'm concerned, he's an attorney, and he's hung out a dhingle
that says he's an attorney, and that means that some clutz out there is
going to walk in and say, gee, you're and attorney? I need some help.

And get messed over, And that I wasn't going to let happen.

And that's why I went after him. The only reason. He was a by-product.

D.F. He's not interested in the child.

J.M. And the orly interest I still have with Jones is the children.

P.R. Could T ask him just one other Question? He was talking about two
investigations that ;ere going on....

D.F. I just want to say one-thing about *the children ... because I am impr:
with your sincerity on this subject. As T told you, we had some people go |
and I went there.

J.M. So did I, for a quick visit.

D.F. There were transportation difficulties....and I had to stay there abo
three and a half days.

J.M. Was the river full?

D.F. I went down on the river, I flew out. I worked with in learning theor:
with chilren, and if there is one thing I couldn't be fooled on, it's that
for children at that age. And I spent a great deal of time looking at the
medical -- I didn't look at the agricultural, I don't know anything about

chickens and pigs -- But I do know something about the medical and educat:
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and there was one teacher for every seven children. Aud those children

are in a superb set-up. Superb. Now, they were pretty frank with me, there
Joe. They knew I would find out, they knew Mark and I, and they knew there
no sense in hiding anything. They even talked about ....these spankings ar
so forth. They said, interestingly enough, Stoen had been a big part of t
In the days when they had done this, The period when they felt besieged ar
the talk of violence came up. They played a tape and talked and so forth.
And T thought they were frank. And it was just as well theywere, because 1
am a friend of Charles', but I never heard of Jim Jones, and I'm not a pai
of their Temple. )
J.M. 0K, let me tell you a covnle of things that bother me still. T have ¢
from McCoy. 1 finally forced McCoy, I badgered him enough, and he final]
wnet up to the Temple, which is about 400 miles, as you know, from Georget

And...

P.R. You mean he went to the interior, not to the Temple.

.J.M, No, he went to the ianterior in Guyana, and went in-- and he wrote in

letter, there's no question in my mind that they set it up knowing I was
coming. And I didn't see the real situation. Now that's coming from the en

From the consulate in Guyana. That's the first thing that bothers me.

.D,F. But T allow for that.

J.M. OK, that's the first thing that bothers me. The second thing that he
bothered me is that so many of these people have tried to contact their
families down there and they have been stopped. Now, we have affidavits, o
6, 8, a dozen, I don't know, of people who went to your offices, or went t
the Temple itself here and wanted to talk to their children, their mother:
their fathers, their aunts, their uncles, their grandmothers., And were tol
no. Not at the office they weren't, Joe. And in fact everybody who came tc
the office talked to those people. That includes that guy out there from
Lafayette whose daughter is there, 1t includes somebody or other connectec
with Mertles/Mills. Everybody who came to the office talked talked as soc

as they could.
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J.M. Well, we've got affidavits, and then there's a Tape recordings of
the telephone conversations between Swinneys and members of the Temple.
Which we had first. In other words, you have to look at this in a chain.
First we got the telephone conversations, which are absolutely ridiculous,
P.R. You mean the Swinney-Stoen....
J.M. Yeah, the Swinney-Stoen, Cordell conversations. Which are absol «tely
sickened. They sound like a bunch of fanatics all on drugs. That's what
it sounds like. "Well come and kill you tomorrow...." Yeah, that's what it
sound like.
P.R. Did they actually say that?
J.M, Yes,
P.R. Huh,
J.M. "We're going to kill the child. You want him back, you can't have him
because we are going to kill him.'" Now that's the conversations I hear,
Then, I have these people coming to me whe have gone to the temple and who
have gone to your offices and they say to me, I can't talk to my mother.
I can’t talk to my son. I can't get ﬁhrough. They won't let me talk to my
brother. You know. AEd then, on top of all of that, I have McCoy's letter
saying 1 went up and obviously they have showed me what they want me to se«
So now I have three things in a chain, and by that time I am saying to myse
P.R. Except T know for a fact, Joe, that assuming there were people that c:
to our office, which there were -- that if they came to you

after they came to our office and said they weren't put In touch
with their relatives, that's an out and out lie.
J.M. Well, that may be. But you've got to remember, Pat, that I can only
go on what people are saying.
P.R. I have seen the letters come through~the office. And they have all mat
patches.

J.M. Now what about these letters that are censored.

P.R. There aren't any letters that are censored.

T T T P S T T e T g YT e
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J.M, Well, I've got a batch of them that are censored over—at my office.
P.R, THat have words crossed out?

J.M, Right. .

P.R. THose are made up, I am sure. You mean somebody wrote a letter and
somebodv else crossed out words?

D.F. From Jonestown here?

P.R. THat's phoney.

J.M. Jonestown to the Temple.

D.F. He's not talking ebout the letters from the Garry office, he's talkir
about letters emanating from Latin America that were censored. -
P.R, That were sent tc theTemple? Who were they from?

J.M. They were from relatives down there.

P.R. That sent letters to the Temple...

J.M, I've got one of them in my office that I can think of right off the
top of my head.

P.R. And who censored them?

J.M.I'm npt sure;the letter was written -- was allegedly written

in Guyana. It was éelivered to the person to the mother here in San Franci
She was called on the phone and told you can come down, we have a letter
here from your son. And she had to pick the letter up at the Temple.

P.R, Was that Neva Sly?

J.M. Yeah,

P.R. And there were words crossed out?

J.M. Yeah.

P.R. I am sure she crossed the words out herself. Why would....I mean, tak
it from this position....

J.M. I don't know.

P,R. Why would somebody from Guyana send a censored letter here and then
give it out? That's crazy. That's like making a case against yourself.

J.N. I don't know.
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J.M, Pat, I don't know why you would do it, but on the oth and T don't
understand why McCoy tells me he that he was only shown what... I don't und
stand something else that happened....I don't understand why these people
sound like raving maniacs on the tape recordings. I don't understand that
either.

D.F. I think McCoy might have been protecting , now."...whenever you go

someplace you are going to see an attempt to build up the image a little

“bit, vyou're going to see what they want you to see. You've got to allow

room for that. Now, what I did, I took the tour and the singing and the
cultural evening and the wonderful food and all these things, and the kitch

and I talked to people and su forth.... But I spent hours watching the kids

- Not questioning them verbally, watching them. And I am a teacher, and I

can't be fooled. I cannot be fooled. And the reasen I am dwelling on this

for the moment is, without defeding anything else, because that is one area
I am an expert in, and I see that you really are sincerely anxious about th
fate of these children -- And I heard some of the stories, I got all the ot

stuff before I went there: barbwire and all these things, and so forth.

?.R. Is there any barbed wire there?

D.F., No, there isn't,

J.M, Well, there was.

D.F, Was there?

J.M. Uh huh, Last year there was.

D.F., Well, there isn't now. I didn't wantto get into any film, despite my
friendship with Charles, where I was going to get burned later. And anyone
can lie to an attormney, too.

J.M. You better believe it. And to an investigator,

D.F. Yes, and so I was.,..They were frank with me, adwitting all kinds of
mstakes they had made. Stupid mistakes. What I tried teo keep in balance was
-- is there some connection between means and ends. Is Jonestown really a

kind of Resurrection City? PR on the side, what are the real dynamics of if
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Apd in talking to the old people and watching che kids, it is my opinic
that most of the people in Jonestown, maybe 99%, if they were not iun
Jonestown, would be one way or another dead. I mean either physically
dead or addicted or prostitutes, pimps, state prison, suicide, mental
institutions, hospitals. You know, they have a group ego there, and
it wouldn't be everybody's choice to live, it wouldn't be our style to
that way -- but the people I saw are working and turning out fantastic
things there in industry and all the other things -- I have oral histg
from about 100 people. Everybody's story -- incest, victims, you name_
it's Dostoyevskian, -

J.M, Were the incest, or were they incest only from the point....You
see, now I've got affidavits, I've got documents which these people sis
in the Temple here saying that they committed incest. And then I have
affidavits from the same person saying ﬁhey were forced to sign it.
P.R. Uh huh.

J.M. By Jones and by Chaikin and by Stoen. I've got affidavits, and 1t
got the origninals;,

D.F. Setting aside the incest, the others...

J.M. Well, rape, armed robbery, murder....

D.F. Well, I talked to some of those young kids, and I believe they wer
material for state prison.

J.M. Well, maybe they were, but I am talking about the run of the mill
-~ 1've got the same type of affidavits sitting here, and the original
and the copies of something else, and I am saying to myself, what the |
is going on here?

D.F. I think you take person A and put them in Jonestown, and they are
one thing -- you take them out and they are something else. I n my opir

there, you have got the social equivalent of the raising of the dead.
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And T talked to some of the young people. Not the old black people, and yo:
have some of the religious element there, the young people who are very
atheistic and so forth. Vietnam vets, strung out on drugs, these people
were lost, They are 2zealots, now, there is no questlon about it; they are
true believers, It is not an uncommon phenomenon. The question is, 18§ it in
good falth? Is it -- and I saw three delegations while T was there from
different countries -- and from Georgetown, too. Education, medicine, and
so forth. They are treating the Amerindians with medical care. They are
bringing in Amerindian and Guyanese orphans for the educational and so fort!
For a social scientist, it is like an ElDorado, it. is an extraordinary thin,
Now, that isn't to say that it is a utopia of strong, autonomous individual
who volitionally all say we are all going to work together and create a
new society. You have a little of that. But you have an awful lot of people
who were tremendously heavily burdened emotionally and physically and
legally, And put them together and it's dynamite. I mean, they are carving
out that jungle. Now, that isn't to say -- and I still go back to my
Elmer Gantry description which I think 1s viable for American filwm, because
the combination of saint and comman is an old archetype.
J.M. My question still lies, how did they get there? How did they get put
in the position to have to go? Did they have to go: Were they forced to go?
D.F. They believe there, you know it's like the Chinese, they believed
in Jonestown., I talked to all kinds of people there. That they have an
apocalyptic, sort of millenarian position that there's going to be an atomi
war, that the U.S5., may go fascist, and that they want to make a model of
survival, And they are ambitious with 1lots of (inaudible), and I agree wit
you, they are going to be a threat to...Y¥Ypu know, Latin America, you just
read Agee's diary and if two people have a discussion on the street corner,
Cuba is in the wings.I think, if Guyama does grow stronger, and if Somoza

goes in Nicaragua and the dominoes start to fall, I mean, I think you put
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your finger on it when you talked about....the whole thing is a pretext....

the whole legal situation, the kids, all that is at the human level, right

here, The bigger picture, Stoen and others, could care less about.

J.M, OK, my only position still halds. I still would like to know if tho
people were forced down there by false affidavits. I am interested for my
onw knowledge, Did JOnes really have these people sipn these damning docume
and then hold them against them as a threat to force them to go? Now, that
is a two-edged cutting sword, Pat. Once I konow that, I also know how .to
Judge the Mills, and the Swinneys and the other people, see. That sort of
cuts two ways. -
D.F. Let me ask you something....

P.R. Well, I can tell you this.....

D.F. Excuse me for interrupting, but Pat I think I might see daylight here.
Your'e position was direct action in the first place -- the children are
being held, let's go get them. How would you, I mean, would you have the
audacity to go with a colleague or whatever, Charles or whatever, the
ground rules there being noone looking over your shoulder, you interview
anyone you want to i&terview whose case comes under your purview -- your
expenses paid, etc. etc. And satisfy yourself?

J.M. Sure.

D.F. Course, I don't know if I can bring this about, but I can certainly tr
J.M. Look, here are my concerns, besides the children, though I am interest
in the children primarily. I have put a year's worth of work into these
kids, and I want to know where they are. But I am concerned, were these
people really forced into signing these affidavits in San Franciso and in
Mendocino which were subsequently usied as a hammer ro force them to go to
Guyana. That's number one.

D.F. This i; the Scientology question, too.

J.M. Right. Ron Hubbard, here we go.

P.R. Let me just say this. The éffidavits that you are talking about, where
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somebody says they committed a crime or whatever ....

J.M. You've never seen them? Well, I've got them and you're welcome to look
at them. Number two, I am interested to kno+, and I would like to know, ar
of course you are outside the jurisdiction in Guyana -- theée people are
outside the jurisdiction of our government -- but I'd like to know really
did Carol Layton forge....not Carol Layton but Tish Leroy, wY08e down there,
P.R. Tish Leroy is down where?

J.M. In Guyana.

P.R. In Guyana? Ch, I thought she was interviewed by the Secretary of State.
J.M. No, Neva Sly was.

P.R. Oh, Neva 51y was the only one wheo was. So you just simply have Neva
Sly's word, who could be iying.

J.M. Oh, sure, the Pope can lie, too. Uh, what 1 am saying is the second iss-
1 am interested in is did Tish Leroy really honestly forge those documeonts?
Those grant deeds, If she did, she's outside the jurisdiction, nobody's goin
to hurt her. But then if she really did, then we have a hell of a case
against Tim Stoen beqause that's the other affidavit I need to prove that
Stoen really did this.

P.R. What if it was somebody else, what ii it was Tim Stoen....I don't know.
J.M, Everybody says that it is Tish Leroy. The Swiuneys tell me that Tish
Leroy told them she did it, to their particular trust deed. Neva Sly says
she watched her do it. Now, if we are going to give aany credibility to

Neva Sly's testimony, which has already been taken, that she forged 2,000
powers of attorney over nine years for Tim Stoen, it definitel; would be
very helpful to have Tish Leroy say on the other hand, I forged 500 trust
deeds under the auspices of Tim Stoen. She can get the same immuaity

from prosecution....

BR. If she should ever want to returmo ....

J.M. If she should ever want to return, as Neva Sly got, and she's outside

the jurisdiction of the state anyway. But that affidavit would be extremely-
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helpful to me in substantiating exactly how bad a guy Tim Stoen really
And of course, I am lastly and mostly Interested -- are there any child
down there, or anybody, but particularly children, who don't want to be
Especlally those four that I keep telling you about, the Lopez boy , hi
name 1s Vincent Lopez.

P.R. That's right, that's the one that.... .

D.F. Let me ask you this, Joe, our office, on this script, based on my
meeting with you and someother work we are doing, they are sending an a
back to Jonestown. Suppose I, after you leave today, submit a request w
states that you would at least talk on the telephone with a Peoples Ten
agent to negotiate the groundrules for your own investigation to satisl
your questions,

J.M. Because I'll tell you very frankly, 1f I find the answers to my
questions, I'11l be the first one....and I've got a better in right now
Tim Reiterman thao Charlie dées,....I"'1l be the first one to go to Tim
lay down the whole thing 1 saw down there. Because as far as T am conce
those are the issues that are predominant in my wind., And that will al
pretty well substanfiate our position. Letds just take it a step furthe
for a moment. Let us assume that Tlsh Leroy did in fact forge these thi
under the auspices of Tim Stoen. Which I really believe Neva Sly is te

the truth, And now I'll tell you why I believe it., Because she took a

polygraph. And she passed it. One one issue: "Did you forge powers of
attorney?" "Yes, I did." "Did you do it on your own?" 'No, I did not.
"Did Eugene Chaikin order you to do it?" '"No, he did not." '"Did Timoth

Stoen order you to do it?" "Yes, he did."
P.R. Was she asked if Jim Jones knew anything about that?
J.M. Yes, she was, and she said no, no, she wasn't asked that. She was

asked,"Did Jim Jones order wou to
forge any powers of attorney?"

S e ememee o - B B Rl el taen oLt R B - —
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And she said, "No, he didn't," and she was clean. No, truth vs. lie test
which we gave her on the PSE , which is an exact duplicate test, in which
was say: "Is your name Pat -- yes; Is your name Pat -- no." She came up
clean again. So I'm going to have to believe her.
P.R, THat she forged signatures.
J.M. And that Tiwothy Stoen ordered her to do it. Now, on that basis I
would love to be able to ask Tish Leroy the same test and have Tish Leroy
say to me, Timothy Stoen did it, because now we're going to take it back
a step furiher., Now we're going to say, OK, If Jones did not know that
these powers of attorney were being signed, or forged, and all he knew was
that theTemple coffers were getting full, but he really didn't give a damn
where the money was coming from and ﬁe didn't pay, now you've got Elmer
Gantry again. And, he is then not a party to the fraud and the extortion.
I do two things. A, if we find that the Swinneys are innocent by-sStanders,
and 'they may well be, as opposed to Mertles, then one, we are going to at
least resolve an issue here in the United States with regard té the Swinne
right to their property that was taken from them. Which would be very help
Two, we're also goi%g to be able to put together, because the next step
will be, me doing a subrose PSE on Deanne Mertle. That'll be the next ste
because I want to see what her comnection is -- what they were doing all
those years.
P.R. Now, Deanna Mertle has a daughter, isn't that correct, or there is
a younger woman connected with the Mertles.
J.M. Yeah, well there's about,at one time, in '76, they had twelve people
in that house., Se¢ I'm not too sure.
P.R. Well, all I know is that one time one of the Mertles came over to the
office and wanted to talk to somebody in Guyana, and she was allowed to
do that, and then she turned around and said that she was never allowed to
talk to anybody. Which was absolute bullshit, and it happened in the offic

And then she walked out and said it never happened.

A e g e
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J.M, Fine, if it did happen, fime. But just remember I take a pE::rion,>
remember, Pat, you represent Charlie's Iinterest and you represent Jones'
interest., I don't represent anybody's. I could give a damn less about
Swinney and the whole rest of them because all I'm interested in is if,
hey, if Jim Jones is a good guy -- we'll paint a white hat on him and make
him look good. If Jim Jones is a bad guy, fine. If Stoen's a bad guy, fine
D.F. We know that Stoen won't speak with anyone, but I believe that the
Peoples Temple should. I am going to recommend it strongly.

J.M. Cause I'm more than willing to look at it with an open eye, providing
they tell me.... -
D.F, (talks to Ingrid)...I think I see a way that,....it may not have
anything to do with making a film but it may cause a whole lot of people
less grief. Especially I am impressed with your sincerity on the matter

of the children.

J.M. So that's my feeling.

D.F. (Ingrid leaves, D,F, says good pye.)

J.M. Oh, I'd better give you a number that you can reach me at.

(415) 583-91169. Utiiize that one, the other one goes through a service....
That one you'll get my secretary. (They exchange cards.)

D.F. God, it would be nice if into the bargain we could add some of these
questions and find out where we should focus our energy in this damn thin
It doesn't matter for the film, but io a human sense, it might make the
film a lot. easier if th#s whole thing is clarified.

J.M. What I see in answering two or three of these questions, the children
question i've got to answer for my own for my own feelings. Answering the
Tish Leroy question will make a big difference with regard to what

Tim Stoen's position is.

D.F. Yeah, he might finally make that choice between, 1f they're hanging h:
out to dry and he's facing a big, big fall -- he might come clean. That
would clarify the film, then we'd have no problems.

J.M, No, I don't think you would have any problems with that, because yous.
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one more affidavit supportive to Stoen's forgeries will in fact cause the
D.A.'s office to jump on his back.

P.R. Well, you said earlier he was being investigated in Fresno, which is a
total mystery to me.

J.M. 0K, there is a district attorney, or there was a week ago, a di-trict
attorney's representative up here a week ago, I have his card, and they are
doing an investigation and they had Stoen in there on command performance.
As I say, 1 don't really know what the investigation is entailing, except t
Temple, and I think it is directed at Stoen. But i'm not sure. However, you
might want to tell Charlie about it because there is an investigation now
on-going in Fresno.

P.R. Fresno, that's complete mystery to me;Ididn't even know that the Templ
had any dealings in Fresno. But, maybe they did, -

J.M. Well, they might have had somebody living in Fresno, who had dealings.
P.R. That's Charlie's home town, practically. He's from Selma. But that was
years, that was centuries ago.

J.M. I don't know.

D.F. If you're ever in Los Angeles, please give me a call, I's like to give
you dinner, we could have a little party together or something. Have you
talk to some ex-researchers on Watergate. They would love to hear these stc
J.M. I just did the Nixon tapes the first of the year. For NBC. Did
Tricky Dick caused the I8 minute gap, or didn't he? And....

P.R. Of course he did, creep.

J.M. Well, he didn't do it personally. But he ordered it done. Talk about
errors and omissions. You know who got a little upset when I had to get or
T.V. and the guy sticks the microphone at me and said, "Dick cause that?"
"No, but he knows who did it."

P.R. Do we have to sign anything today?

D.F. No. Ah, you both can keep the letter if you want,

J.M, I'd like a copy of it. '

D... Right. Absolutely.
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J.M. I‘q like to have a copy. Do I get a copy of Jim Jones' letter?

D.F. I think, yes.

J.M. OK.

P.R. Then you want me to type something up?

D.F. I do, ‘Pat, I want to type up what Ingrid didn't finish, and I want to
type up the idea of Joe going b Jonestown.

P.R. OK.

J.M., You and I ought to get together, I think maybe I can talk to Charlie,
if he feels like it. See where we are. We've been fighting_for a year,
maybe we ought to get to gether and see what's going on. Because, obviously
you are working for them, I am working for nobody. 1I'm just out there
and I've got some things that are starting to gel now, and of course the
bond issue -- we need a copy of the check, the letter from the bonding
company, whatever good that is. Obviously it will be some good for your
case,

P.R. Oh, for sure, for sure. 0K, fine, nice to have met you.

J.M, Nice meeting you.

L.F. A pleasure Joe,’and well meet again. If I can ever be of any help in
L.A, area....

J.M. Well, I've got a pretty good guy down there.

(Pause, as Mazor leaves.)

D.F. It is September 5, 3:45, 197B. This cooncludes side B of tape #2 of the

discussion with Joseph Mazor.

END
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O - I asked Joh.nny ir there was anything I should or should not say to Gary

; before ‘going "down to East House t ¢ talk with him.. Johnny sald that
"Dad has always-told me not to volunteer anything they don't aske...
but other than-that he sald you had told him I shoitilld ‘talk with Gary an
'tell him what he needed to lknow end that you trusted my -judgement ..whic!
I wasn‘t worried about...

, Gary asked me very litsle’ &nd I ‘answered accord'ingly...essentiall s L
told MabOr the smge 1§hings relatiye to _the Swinney deed... P J’g-aﬁ"«
' 1) That "'aomatime ¥n September-of 75 we had & ohurch government or counc
meeting --all of the elders were present --not z-éongregational mees
howaver... That the 1ssue of the deed came up and 1t was genera]l&‘ £
1% wasn't at hand -—avparently someone had asked Tim and he didn'
There 1% 'was, but I sald I was sure I had it in'the church safe...an
¢ *'went downstairs to the -safe and got it out of the deed f1lle which I -
in charge of... khmixihs ’
Q-3id the deed have the signatures on it...
.&-yes both signatures were on it and Tim's signature’ was on 1t, he told
"~ me he had-signed it, but at t he time had not put h s stamp on it.. he
..was called from his offloe out to the meeting after I had located the
.'deed... He often did not hdve his-seal with hig when he did notaries
. - -would put. it on wt e later-time or hava me do It for hlme..
.. R-what else toekiplace - -
.A--Tm gave Anstructions-on the filing of the deed —- I went into UKiah
C’ : =i #the next day and copled in handwriting the descrIption to check with
4 one on the deed before it was filed to be sure it -was c¢orrectly word
the description was & stapled copy on the deed as was the practice o]

*° the office, but T always check these things.. -

- Q-~-Would you have “typed original document - ’

A--Yes, I recognlze the typswriter and was one I used at that time and
was only one typing for us in that office in June of 73...when this
was originally signed.. After that :the deed was taken and recorded..
after the description was checked in Sept 75 and the nctarial seal
put @ 1t.. and I agai'n confirmed both signatures were on 1t.

14

Q--Did «0u “ever forge any deeds for the church
A——NO.. Fe printed up & batch of bleank deeds, but none w-re ever forged
*in' fact, some which were 'signed were re Jected by the church board be
'~ ®e were not sure the people were ‘sincere. Not all "that were accevted
‘woers kept =-~goms ‘wara‘pfetm'ned if we were not very sure the peonle w
sincere.. If- we thought legwl: complications might endue, we did not
accept the deeds.. None were ever I orged --the reve®se, we bent over
'“baak‘ward to be sure the people wanted the church to have the nPopert

Q—-did you tall with Mervin about hisg *signature being false..

l——no.. I recall takking with Marvin after the deed was recorded --but
~ aid not' question thy gignature, he questicned why’ It had been record
(This seemed to surprise Mazor -and Gary; but 13 fact. Marvin never t
me denied his signature. He did not understand why we had recorded

O ALt that tlme I talked with him ==-and I do not. recall my answer... I
...~ Bure”I ‘wou¥d have hedged a.nd double talked like helle..e)
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‘Q—-Mazor\theu_utéd"aboht rarged 'f'fidaviﬁ’s and dbcumehts for transferr

gEI o thy val"ley,: etc.._THIS WAS WAY OFF BASE AND I AM SURE MY REAC
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A--"hat would be . reascn ¢ do that? Ye . . .0 froiddle chulrv the

sisnciurss o our peodle when we were helping uaen... There were

dan; cccas’cns waen we ot powers of otsorney sirnede.. ond ve sl

et tebles st all three churches and got then sizned (T DID ICT ATD

TUAT THESE WERE NCTARTZED ZUT L0T TTHESS DY OTII8TCOT T W AS T VLT

e BEZW COUTICILED TO IDZ'TIfN €I LT HST?IF" TTIS TAC wee)eeten

vere alsc nctarized b otLep€ ond b+ Crace Stoen, o notey hernal”,
ES

RPN ~-—hr

: ._J

vho notarized man; the 43id and 473 net sec sl n.e.l Jid not mentdio-,
(Tb1s wonld have been true of hot novers of atiormey ani a2 f davitSe.

llazor as’ed atcut Ileva's time in law o icess. -

I explained T ceme %o valle" first meelk of Septenber in 1972.. an ~ositi
oI %the datc becsguse I was there just a 1itile cver a wee'r vhsn Te Toie
attacized bty Tinsolving Sant 16, 177Z2e.e and we bDou b the t7o tenples

in Sept-Cect 72...righs ard I cauc o velleye.

e

T emnloined Yere never worlied in o ol lice
on K Led Lan,

DNCT Rl vl L

e
€ did rnot live her end mever frus
cle e

o

T 52l the only place T woried wiil eva was L -Cl fad =
‘started... she was & npressggeison and ran our z . nrovavly
did print the decds thet we used, but there were never any ferged.. ‘her
Vas no reastn L0 forse anyiiing... I had run a print shon in Les 2nncles
en? sierted cur '"a_“cca_cns n "311e“ e I dId ro legal vorlt with Teva.
Shinll I omenSficned shic wes a urzgenitul 1 r——hhich I imen mer to vo..

3
-3

O %
A have sarvad lLier bBetiore.

1= 1
o]

Tecte sieve %clé lies when the spuil 1
SGli hinm ghe alwars wanted o uwerlk in th law cilIce, mut wos glware
rel’usedess 1..15 L3 iLrice

Q-=Yas Tim Stoen zlueys Gun~-ho for the churen? Did —wow —orlr w3ih hinp
La)

alter ha ermie demn here?  DEZ he advise ree'slessls? Dig he shor ool
judsment in counsgailing cn chiireh natiers..

A=-Scerietiiag T e corelesg, ~ut nant of iy Instruetliqons fn overttin i
the rilerneys was “o czvel 1l Tellorur “o see thnt o “rSgrosic AT ¢
Pecrle were lsbeetliey nrd Deen sc odpressed ond hed gotien such Dosy
reDresentation before ey hod come YO US..o°rl v 7ery concerned Cor
*%e “T““t“ o evary little —erscen no mathor R CMoT UOTC..

- m's advices wos ba:ically chSFrvat ve TI05T tRTO Se. a0
OTD'.‘j(\_l'! '!e,- r:'l_ Secreug-ﬂ:’- o 2 : L - .

Ser’“L’*:. If ne thouzns we would e in©

.
witl: & deed or rie

suCJ ~=he adv‘scd asa’nest telid iTees did not wenlr fh
. . e R n . - [ - . " g 0 . ] »
<t ev all gfter he caue %0 Zuryana.. I d1d scoe wori witl hin jusi ©n
39 nis COln; Trom 3f.. (I d1d poh monticn I paid nis bills and Zendled
218 merscanal clieck tochr through the rtorlicd Tteolfers e lelt ond ~Rile T
wes Zone o onotd RTe UINlsg it moner crders o0 o ad s chee’ sent

my attestlicn for rrocescsing,)
4- L T — .l - - - = ) - - .
--et last he seemed more curaleu_, i goid =-I ha? rie reason fc gouns

~Zs sincerlty SToward the churchiee.

ATTcr this Gary asued vith pecovder off 17 D imew anything £ Sout lledloel
cate. TIIIS TTAS A SURPRIST AS TIT AT 0T BDOO ijT:CTLD TC D A TIIDI-

CATZD 00 I HZ MIUST TRUST IAZOR O IS A DATIIID FOCL TC CHATCI 1T To8TTIU
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X ;;0~‘ -~ UTI0s WIEAT 2T GAS.. T said yes, nubt volunteered nosking. Hory
Fa__fq in Sareh on seeing I wes sg inc nothing, and esiied ler %0 gey hln
the I7lces She cleverly Jiverted conversatien %o cne Wilcofi & nd weula Ta
like some Testirionr on Crace Stoen and vhat she rad »ulleagd (*r?’;’n‘
vith Joe...0arr ingtpietsd her to go owar =it™ me..and Few DRCK e WIm
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Mazor: S-/1-6

He, aia:ﬁioﬁaq&a’e dagc vedﬁbRkigﬁﬁ\aﬁgng\\Efﬁzps\ggi5 y JQEQ to hggggii
zanexanz iamexas . sald that~wasn't~tTue. walkdd right in_and \thlke
sirsocoExIy Ewxk -

Mazor had lunch with the consul today. Mazor gave us some friendly adviee
regarding the xkx consul. He said if we wanted to stay friends, we should
call hlm by his surname, and if XBez wWe are ever close enough to be on first
name basls, he 1likes to be called hy his full first name, and not by a
nickname. He sald he 1s very reserved. 2Yzzaz Terl said, Evidently you must
be pretty olose to know what he Wants to be called and he Jjust smiled.

He saidd hg had been dddeivedby Jean. e Was told by Jean to not bring
cameras. 6 sald that wasn't true, *“e walked right in andx talked to "
the person in charge of immigration and that person sald 1t wasn't true. e
said,that he taped Jean Brown when she told him this. Terl sald that she
didn t think 1t was intentional that Jean sald that but we know of a woman
that that happened to and Jean was just trying to help you out.

Then he sald the next problem was that she told him not to mention his
professjon. He said that was also perfectly fine and he Jjust Went and told
them. e sald 1t was wrong not to tell them what his profession was. Teri
sald I am sure that Jean just didn't want you to have any problems and he
sald, "I didn't have any problems."

He reiterated when Tim came in that he had gone in and had a "pow wow" wWith
the man in charge of immigration. He sald also he talked to someone in CID
and he saidit rather pissed off,

—_
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1420
Sociodpathic personality

This 1s a person as you know without a conscience,but further thnan that the
person 1s protecting himself from being vulnerable by deciding that before you
screw him, he'll screw Wimx you. The development of s&cons&ience has a lot ta
do with the fear of withdrawal® of love and approval on the part of the parent
and later on the part of the teer zroup if the peer group has a middle class
morality.

Ir the socioipath, his environnent did not give any love or approval that was
consistent in terms of his developing a morality and it was most likely abusive

so that he had to rake out the GLest he could for himself. Iils peer group reinforced
thxk approval for survival behavior raking him a hero if he could be the oully., (kazo
srowing up in an environment that approved of Tammany Hall politics, tho they admitted
the corruption, fits Iwx the development of this kind of personality.

Theoretically, this kind of person hasm not the early developgent of trust that

is suprosed to take place when the child finds that he can trust the mother to

meet his needs and reassure hin. e later trusts no-one. he is even afraid to -
trust sorecne because that orens up all the vulnerabilities that he has learned

can get you killed, hurt or misused. Therefore Leing aice to him may not help.

1ow, he would respond to this type of environment is hard to éay. raybe an envir-
onrent that is so startlingly different to the one that hurt him or developed him
wight impress him tut it is hard to say.

The question is whether a person likex this at the age of 40 some years which I

gather he is, 1s tired enough cf the dog eat w dog warld to have an open mind to

us. he seems to like to ;lay the gare. His conversations of what he said to

soreone show that he feels he can out con people {like John laher who is suver-con).
if w= act very impressed with »is abilities it might soften him so he can be a big
hero. _-ut it looks like he'll sell cut to the highest bidder. He said that stealing
children is his business and I1{ Crace had paid him,he would have ovriought in a helicopt
with zuns and ren and tale John in the oren field. layve we need te let him know that
wa will give him roney not to *ake John, Why Grace didn't do that 1s a mystery as

K. azcr sald she czid -aas ~ore than wR she would have raid him to steal the child.
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- T ce Charlie on the phone ZHd/Z/ w first got the case--I said Look,
X - -t . you on

' T wrote him a letéer--I still have the letter--I will sgnd a letter ¢ each
. . ~ pus .

: and every person that if you will j¥gX be kind enough to tell me me gL/

' Because

where the child is--fhats a2ll., I've got these nuts coning in the door and

hatéi that the kid went down there with the parents permission. , or if the
child went down there with the guardlans permission I don t want to spend nmy

-

LR CE
Ta,

wheels up here aruging about whose got the right of custody if one of the

3

.parents is down there and the other parent is up here. I'm not going to ge

involved in that, Lfn‘/fd f_,!/‘ just #‘i’/ want an aceounti

— e e ¥ R —a Py Al P, - waadil

and that was the whole deal, Ly only concdrn and through this

BTt M

s everywhere from the age of three to the age of 1§--you know, and ¥AX/ that

a Bnd they were &. United States Citizens, B, were they

getting proper mediaal attention? C. W're they getting proper edeuational
attention and Pere they in fact therey with the pernission of guardizn, parer

or whateger and in many cases they were the award of the court, so d#id ihe

court know + they were there? Ilow tlhat was ry sole interesi in this case.
Shat developed outl of that %Aﬁ/ was Timothy Stoen because of his action and

2 Eery /€¥/ counter reaction Io me in Janmary ofthis year when I tried to inter
people
view him and when the S,ate tried to Interview him--I got pissed at his actio
) couldnt
. but my only action against Jones has ever been the children. I dgr¥ zive =

damme less whether Jones Y## had those people rolling on the aisle ways
' they their
of his termle, whether Xf stood up there to take XK{f clothes &ff and let

¥Z/H hin best them--I donft care what they did--if they were adults--{Pat: bu

e

that isn't exactly ture, Joe because you went after Sioen on a signature thb:

_ . _ only he was a
voey I went after Stoen on a signature thing beaause of fie by product of <he

situation=—I didnt go into that after Btoen, I went inito that after chillren,

(Pat: I see)., Preed; and I think thats the line that we have for they court--

and wouldn't it make sense--FYff lets

perfectly logical--if you have yomr chice of bringing Myour own private civil

suit as agafinst havipsg the government bring 2 wult and your the witness, you

don' t hwve to pay any¥ money and you get roated into the bargain, well zhyc
would chose that but no, he says no and he pursues his own civil suits.

+: He's going to lose everyone of those--Joe: of course he's going to lose

Ty . 3 N ==h T4 e 1 tonn 1 R rarmtad tAaoowran
Preed; if he wanted to==he couldn't stay in prison 11 he wanied To==you

. Seiregardless of what differences Charlie and I have had in the past or confront
LA tions, whatever, when I saw the stuff that Stoen was putting out, I A4/ knew
Charlie had the suit because your going to win on one-issue alone and that i:
the client confidentiality issue if you lose on everythingf else, Youve got t
o win on that because no court in this couwntry will alow that to happen, Pat:
llot only will you win on an attorney-violation but you will win on the state
bar level----Joe: we re never %oing to make the state bar level, cause I'll
beat you. laughter. I'm going to have him disbarred before you can get. to_cc
Pat: all € I'm saying is that If you have him tried on an attorney clinet
confidentiality violation you are also Joe: ohn sure--Kboth are
talkbng at the same time--debating charges against Tim Stoen . Joe: the
one at the state bar is just on the forgefiesand the fraud, See you could has
S avoided all that and had the government prosecute ¥ig/ Feoples Temple. See :
S talked to the state bar at the same tifie we were tryingf to get him to talk -
us and the most the state bar would have probaly done at time would maybe
L have Banctioned him and and suspend him=-which 1s no big thing, a yesrs suspe
o sion--itH{{ happened to Richard Nixon{Pat said this) Joe : Qh sure, it happens
. to everyone, you knew, It happen#d to Ray IMushrush, its happened to some of
the best aticrneys we’ve got in the city--theyve been suspended off and on
S for various infractions-¢Not charles so far)--so far--but the problem 15--noi
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vere Sz21king about. C.l.7 Bat¥ Cut waere did Lzlier Jonee et the noney T fgY)
got a lot of money-- . . e
coe: wvell, he's a well pald high priced welder., Je vas makins about 4-5 hundr

dollars a weelr, I checked hin out, he was making good noney--
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Nazis ~v whit we call Nazis and right m*“;;;xtreégggggaer capita in South

ot

Amer_ . than any other coumtry in the,. _.d. So why J would Jones go to
South America? That bothers me and it does todgy// today (Patiunless he’s

L R R LA R

leader. ..
fight wing is that what you are tyying to say?) Well, he's expomsing social

up here but he wants to be run for mayor and he wants to run for governor s

-t

he wants to huve h&s Temple pepple put him on the ballet for governship and

-every%hing elge and when that doesn't work; he picks¥Z/ himself a hole in
ane of the only few sodtalist countries in South America. You've got {or

ber that every other country In South America Is either a dictatorship or
" :gonazi dictatorship and Guyana was In 1963 overthrown by 70Q adults, the
whole government ¥X/&¥/ was toppled by 700 angry adults, so you know, if y
work at £t and youds say now ¥¥¥Z/ what the hbll is going on with Jones?
Much less, Stoen...-(;;§5%gf/ﬁﬁﬁH?37éaa§5gﬁ?lﬂiﬂﬂiﬂﬁﬁtﬁﬁﬁﬂ?ﬁkiﬁyy I'mg

sure he constitutes a threat, £ r Venz is full of lazis) Pat: So Jones

S PG o LU R0 R

P ik kL

constitutes a threat¥ fot the IMazis. PFreed: Its hard to put a fine point

these things but when you talk about there are all kind of
: poney
; people wno the MEdrY goes bac: ardf forth and the 0T works
¥ these

all kinds of people in X¥T¥ countriés , they work with right wing elemernts

sgainst communists naturall y (Patsoh, I can understand that) I think that
Joes biography AZ/Sﬁdﬁdéf / is a good one of 3toen-I would add this thet

. . QL
¥ the common denominator gf all these big were on the irternz
what

i levels multi internatiormBat the rent costs, like the lnternational monetsz

>

: fund, the establishment in the terms of these are the old famili

B b 4 , the &iplomatic gervice and the Red Cross and so forth and
on they _service all kinds of people, a lot of people change violent

it
the JErgrifz¥¥y i/ common denominator is that always serves in a given

situation, what we would call stabillizing Communism is your
conmon denominztor, {Pat: OX,now gy let me ask you another question. .y
< in 3.F. erson Freed: .
: does Stoen have as his atlorney a well known dﬁﬂﬂfﬂﬁy on the left? ell, I
forthcoming
i don't think he's with him and I don't think he's forthconing
Nl
. with Joe. (Pat: He renmmesants him today) Joe: ¥Who is it now? Pat: Patri
e “files o
’ Halliman, lie represented him a year ago and we IgXXeyiEd/¥F the resirainin
: ) OTCET, ..
: J8e: I dongt think he knows——--= Dat: Tim preceded with the suits because

. was talking about clients when he was the Temple attorney and how can you
. the Templse when you are the person who advised them?laugnhter...to do whate

they did..and so we filed a restraining order in 3,F. and that vas the sul

that you are talking abouty a temporaty rignt? Jge: Lets take
a step further, Pat. Pa t: rapresents him on that~~he does
, Joes I know but wait a minute--lets go all the vay back. 2Ay G hire

ceff Hams Pat: Well, Ive never haerdf of him who is he? (Joe sayz th % no
- - ungz counsel trying
everd has heard of him) Joe: Jeffery haas was 2 yo counsel irying to

facto TRV

T T bl = - o E—
S — < T——— - - agteros " - & ; T b
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they ‘e using the PFC and they grf w =term1n1ng K!%EE??QQ%}WHHV whet!
Dean was telling the truth and on his $ruthful issues that was the determinz
of whether or not they were going to let theazgiﬁé?ony » And of
course; Dean started out with this crap with whats hés face in the cIA and

had him down over there and having him in BEEYYGRR4MS7697PGE Erlickmans off]
d 1ly liked that too well because that's true, bab
KPd/¥d¥Yr¢/ and no body rea Ly, Like: ke onh%he gtand% sose ¢ tha ' Y
you know, gzo ahead Sam, yeah, say it sap--you know Earl Elﬁkﬁiﬂ was sitting
sayling are you sure;-? He said, I'm positive, its trueiYep,no problem. The
next thing to do is to get him out there on the table and to_ say,now what ne
happened--and "Well, General so and so arrived at the oval office and _"-
in the badk row HrK/
all the guys in the CIA asre saylng 20h God, here it comes™ and had I said =

the tipe, cause wae sitting hhere ane had I said , "he is

no$ trufhful on that issue they would have said, No, don't talk about it, Zg
Lets only talk about the tButhful parts because they had the KXXZ/f¥gr builc
from D€an to get to the other people, like Alexander Butterfield--they built
from Dean to get to Zutwerfield so ﬁHﬁﬁ;ycould get the tapes and evidence--
now they knew about those dammed tapes months before Butterfield actually zgc

on the stand andtthe 1ittle act about "what tapes"that vmas
all

stazed for YIHd, they knew it three nonths befpre in +the informal hearin
TheY problem was they had to get Dean through so they could get Butterfield
and they lost a chain of evidence, you know, kts just 1like in a 2dff criminal
trial you've got to keep that evidence going. But the FBI f74A/X¥¥ situation
is simp#e-off the record (Freed: the ﬁertles are more FRBI types) There were
a EErYa/EZ/%/ counle éf X agents working for who checked things
fest and found thnat Stoen had a cornection with the PSI  {Zat: But Jiﬁﬁ#/ﬁﬁg
thinks he's CIA? You don't think hes CIAS ..What do you¥ think he 1s°) you
low, I eguate Stoen with Lee Harvey Oswald, only to the extent that how Stoe
nad a change in polical social climite. Oswald had a chenge in political des
Pirst, he went to 2ussia, he didn'%t like it there too well, +hen he went <o
and dF so then he wen: somewhere else and that wasn't too toof for him eithe

buz hurried up and used him while he was around and thats how

see Stoen, Stoen did his 1ittle bit in 58, 59 and 60 av the Serlin Wpll and
. ' 3nk
that aidn't even get Stoen the satisfaction that he craved because he's kind

as hell and so then he went and tried something else and that didn't work el
Then he went and tried something else and thzi EYIRYL/ VB vasntt it He &c
andf joined up with a couple of pepple ¥Kg/ that LR/ TBLERELENER ) €6/ 48/ BB
KAEL1EL/ that out ‘of South America and that reallyyd/Eed/;
wasn*t the greatest, but they have done it and that he needed, but of cours:
nave to XEKF¥gE/ remerber; that the thing that always vothered me abakt Jon

»why, why pick a country if you say your 2 socialist, why pick = country th:

iz sitting dead off in the highest right wing araa of the world? There is |
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in all this stuff.and there is two or three independent invesitigations going
on and here you have a fine candidate witness sitting right there who can tel

you where all this money tg and how these checks were handled and yet say"yes

L/ ArEEY/XRE// Jim Jones put the Bﬁﬁﬁﬂf of God in me and I notporized this

document even though it was wrong--but he was going to get immunity for all

those. nortaries,#fF¢/ you see, so what he would be able to do was say anyFhing

he wanted to gpff say but yet under my instructions,sign thi

grend deed, forge this piece of so and so--(Pat: why do you think he wouldn't
do 1t?) 1Its obvious why, he couldn't do it (Freed: he can't reveal his own
lawy 2K /EOATAAY X/ LS ELT /Y E/ #r/Xd¥/ his own law has nothing to do with whai
he would get f{mmunity for. What he can't get i?munity for 1s operating as an
at:
agent in terms of his gEEAYA¥/ credibility. (An international agent)Freed: an
agent that has worked in a pumber ofp places, doe: he could get immunifty wit
out any problem for his hotory acts, they would be willing to give it to hin
and I wasnt there
they had & long discussion I understand ¥H&FF but I understand MY/ from the
sources that theyf# had a long half day discussion on how much immunity would
and
they grant hin--Py¥ they granted hino total immunity for everything, you know-
just sit down.,.. (Pat asked a question.,.not clear} lio, they can't but any
criminal act which he might have done within the state of California--{Freed;
he's not afraid of any criminal act) See, and they said to him, "Hey, we'll
give him tb&kal Immunity rightd down the line, everything out (Freed: thats a
great sin--thats a great sin) He & not going to take it--he's wriiing his boo
=y
that's his ZAgfe¥/ answer,his stock and trade Zfd/ answer, whatever, I'm writi
oy book, So what have you got left? I had no choice, because whats 55000
when you ame in that much of a case? I had no choice because I was very will
I've ot | .
to just say to hell with I/ the bond—~#i7]¥§! bigker fish to &/ fry, lets
see what Stoen has to say, lets just drop the bond issue, set Stoen down and
lwts have a John Dean type situation and see where we are, The problen arriv
that we couldn't get Stoen to sit down, Bo I szid to kell with the yuu,Paf,
your going to get caught--if youyd won't cooperate--you see its been my polic
me ﬁiiﬁardless
and my theory that the man who will take ¥é¥/on, no A wiskt TE/LA/EYLL/ 6
' white hat, whatever
d¥/ me did, 1f the guy was Black hat, XFd/HAZ/ white matever he was, wheiher
’ it doesn*t make any difference-- . . .
the Jones--_ the guy who will take you on (mezning 8toen} in the name of <the
Peoples Temple, he conmes back ln the pame of ®imothy Stoen, he walks down on
wontgomery streetjafd/ sets up an office and says “Hey, I'm a good guy now, I

nice clean,you know, nice clean shirt on and I'm a mew guy and that's it", An
its my feeling that you can't do that. Thats a no no--unless you clean up J

act. He owes scmebody something--your people, oy people,'.‘the édﬁ’;t‘/ -goverl.lmef:
he owes somebody and explalnation--what the heck is he doing? and if he 1isn

willing to give me that explainatlon, or YR /gIYFVRASIY /7Y/ your or the gover
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or . ' " or whoever the hq .on Grand, it doesn't matter,

then I am going to go after him (Don Freed: I £¥A think we've broken the
case, Joe, I really do. When you have offered immunity and you can't take i
and your golng to have to stand the heat and he knows it--amd as hey presse

these sults, he is #fTA/ going to get caught up in them--its not like}¢ he
a choice=-1ts not like he said, "I'm not goinz to write my booky I don't wr
anyting to do with 1t* that would be a logical answer, but he's nbt writing
his book he's pusbing the auits. {Joe! Yeah, it would be great, if he woulr
sit back and write his book) ({Freed: someone made him a proposition that
he couldn't refuse--somethings got him--he owes something--they've got him,
you don't hase to be an expert in this bukiness to kpow that a man on the
one hadd has a vendetta, and wants to get out from the weight off it and s
aside and pursue the vendetka ard be cleared clean itself and be protected
it that the dream often--now if gou can't take that and you are going to s
pursue @h? vendetta, you are going to go down with the hull. That means-—a
suicideh: ﬁomocausi ne's going to go down with the HAYY hull, ie vii 11K/ %5
have to do down--it doesn'tpZ matier to him whether he obviously %urns out
go to State Prison or to be branded as a felon but he can't be branded as :
agent, (gizzhe didn't buy i% to go down-- ) Freed: o one bargained for it
in the begining, but the peoint is its still the old story, when fou start -
&ane, you don't know what the plagers are going to do--no body knew from tI
start of the fame-when every¥ body started the game no body knew that I wa:
coming in the p*cﬁurq; I aure didn't know Charlie was going to represent -
Temple. MELEYEX Toe: ﬂ!!ﬁﬂ!f did I know that I was going to represent the
idillges, how in the hell could Btomam know who was going to zet into the pi
besides Conn? (Freed: Joe, hes the type they just burn~-he's just a crazy
he'll just burn) WHe knew last year, Jin, 1977 that Sob Grahem of the D.&.
office was going to have an ef/s// employee by the nzame of rarry FAYrY/lawr
(Freed: We, first of all, can find out the sexual stEff on him--god knows-.
you can tell by that let¥er he wrote Joe in the first palce that he'sf no
there--he's not all there {Joe: hes confused)and hes made the border and h
had it since he was 8 student off and on (you mean CIA) Yeah, somebodies h:
him—{wzgtf they have him, don't they ? Pa% ) Joey well the F3I doesn't hav
him, I$ll guarantee you that (Pat: How do you know that?) Laughter: Freed:
Joes contacts a re better than the FBI and the CIA. Joe; yeah,they aTre, mu
better, thank you, they are muchf better, I've got myself burned with the
myeelf so they A¥e// well, the John Dean tapes burned me., See, we did the
Dean tapes for the Senate Subcommittee. ¥ (Pat: Your firm?) lie, personal
A/¥Z and there was a lot of crap going on because they had the private mee

and the private hearings prior to the televised hearings(Freedy You should
write your bock) o way. - Taughter, They were having the private hearings a




S--E-p ()

443 L atiorney at law, notorized a0ty Stoen., Thaew is a real cute
wiece of pzper. (Inzrid: well, Tin Sicer at thet time was Chief Couneil

1 Chaikin was his assistant wesn't ne? Z¥A ZLHS/LiE/War/) Yes, ¥in 3tcen

~

+he nen (Insrid: Yes, Tka Stoen vas z2lways Chief Council for the Tenple z=:d
e e ] o

5

in fact when he came back last year and started spezling ouvt ageinst the
Terple the Tepple was totally confused becauge they thoughti he vas stillidgiy
their attornev--that he was stlll an aticrney for them, ) Uell, I thinik tie
Tenple has a good sult zgoihst hia ( They Just were complevely confused so

whats fHEIY/ Foing on here? Your our attorney and how can you szy Shinss

areingt us when your our atitorney? It doesn't make sense,.)(Freed: T thin:

1YL/

+that wha®t we corme bzck to a2nd what the £ilm has to come bach

.
¥

o=~z ninister

who I hed = lonz talk with in Georgeiown and he said not only the? “eoples

“em>le had a very close c¢all--the government alnost fell®™ and he expected it

.

this vime and ke's going <o cooperate with us I think, e did everythinsg Lus

sey CIA., {Incrid: the government almost fell just recently?)(

and “eonles _“ennle Iz pretiy sirong znd I've seen it to the

someline vlen the II. azents are behng and so Tortiy,

anc Ive nad the Teeling that 3toe:n has overnlayed hls nand and
S0Ie
it's in nis own FEYF interest and i%%}ﬁﬁ&%ﬁﬁﬁ volntAgy, now, WEZWAE, he soi-n

to reach the poins of returns, e AL /mizhs tell o Rim--what

weild e your advice,joe” [y feelins is they dié and we are ready ¢ -o (rot

bl - - » o N s - . - —~ ~ . . -
clear) e niznt tel "Zook we are goinz 1o tell tle story, you con et out is
be & .John “ean,
Trent of it or you can go down with if, et do you thlnl he =29 Thinl
- 2 / oy a s
PEET he WLYY/ELAAE weuld turn
coe: I'. wreitinz a booll, {Zaushier) e offered Lirm fmmumity (wlio I wel) Lo

Sreed:

t2zy oi 3fates Cfllce.( et itc nate ,not the ¢hild, (I
Tut we offered nin immunity, you hnow, FEYY/YE called nin on the mhone, FrAYES
L8 TIVYELN/ ve toitec to the milles, I ned Zob gy AE Thilonmetio el U0

- = L L 3 vy e 532 ..
50 870 AN ==TO0TEL 1nnuNiel, 11 e VOU_G

I . el e e - - - . LA - .. . S R
al_ on Tlwe line, (Iﬁﬂfif: vell meyoe e cantt lay it 2l on Tle llnme, UOVIOVES
ie verszorn wWho GLL IS 2ll to besin wiil) I acreel. Usu've D0 WO
ve sre tallkin- avout tiich:

e was tlowins the lies, saying these peorle cre no Jood--ue conec il To LT

.7, now  in Januery and zhacks v with the millsez{znd e wgoouz I C
vitness)ond the -overnment is interested 1n the Jelfzre monel thov wWeit 20 ot

. -

va=ious Toster homes, the Zovernment Is interested in Tuoe u

ial I t s lerly T f17 toterectd
thin~e Zror: Jocia- Cecurity to the elden.( gﬂ?&&, iete R

from all tigce
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I't .ng to keepﬁi half the money be  you owe 1 tJ me--you' Sare FYAAZp
ur right claim and interest or I'm

elther going to sign it over to me or yo
goling to sue you for it. Yeah I sent thé Seinneys theiry papers and said

»Yeah, here 1t isy now we can procede to the title company ¥HgY which is th

next &tep--to tell the t1tle company "Hey, you blew it" so why don't you ta
cared of the Swinneys"¢ well this morning I recieved in the mail, as I saf

2 letter from the bond company saying that the Mills YA¥YE/ nad written ther
a letter telllng them that they have no cause to sue HAYy#f/ agalnst Tim St
and the ¥FZ/ bonding company is saying to me what are you going to now do v

- the $2500 g that you basically’ (Freed, that the Mertles

in the first place in conclusion with Stoen--does cpnn come into this too?)
Yeah , Conn is very very close %o the Mertles--very close { agﬁeﬁgﬁn i

& link to Klingman) Right, and Conn has also been on the phone 1o me one
every two weeks for the last siz months, (Ingrid: about what?) Whatever--

you've probakly got one in your office

you know--like the bad penny¥ that alvmys shows up-- HéWe/ that "Zows ¥y
lawsuit golng for $29,.95 because you didn't return the shoes or something--
thats just what it is--(Ingrid: Its strange that Conn contacts you when the
rertles don't want anything to do with you anymare) Conn is a strange chare

Conn is, I don't know--I cant tell you that because I don*t know--I've saic

80 three or four times~- they all wear black hats-they are all craxzy. (Z

{Conns in close with the lertles ancé the HMertles don't want you to do anyt!
against Stoen--its seems strange that he ff¥ZX would still be calling you).

Ge Is calling me to see what I'm doing (ah, you mean as a plant) I dont kn

(£

< as a plant but "Hows it going just now?" (right)

not only know tke
Freed: iell, let me ask you this Joe, you know Conn, {ﬁﬂﬂbﬁﬂbﬁiﬁ/ﬁjﬁﬁ/
you knoﬁ that the man and his background, did you--you c¢ould speak a 1itt
differently to him could to some of the others--have ytu efer leveled with
him at all as to what Y¢d is really going on?(iio)..
soe: I've never leveled to Conn as to whats going tn--I've never leveded -
but one person but two pessons and that's the Swinneys and only with the
aspect of the Swinmeys dasges, because thats all¥ their interested in--they
have thier son back, they are living in S.C.or 1i.C./AAd/ Georgia or somewh
back there, they g£6f/ ve got 32500 coming from their half of the bond, min
oy fees for collectiing wﬁat I got for them and we are now goinz to the $it
company and saying, "Hey guys, you blew it-, you guaranteed a title throug

an innocent ghird party withoutever smeeing the real. grand deed, and since .
never did that You/Ar¢/£6Lrd/Le/TIedd/ that ¢ is what your ¥d¥¥/ buyer bu
title insurance for--(What about the grand deed to the title company, Tim
stoen?) oh, Gene Chaikin—-(ﬁﬁfgﬂﬁﬂl originally) He filed it, Hordell took
and Chaikin.filed it. Cordell filed it #fZFY at the request of Chaikin. A
~Top of the grand deed it was recorded by Cordell at the requestf of Gene C
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we /in our files-- so basically w s going to happen: if we had
gotien back the Redwood property for*t.e Mertles that was valued at WEXER/
. lé)( There the .
340,000, We got back Swinneys pooperty, o4 title insurance had paid
off JUY(P@F that was $40,000 so t]ga}:_ngas $80,000. And then you figure whates
: ' : wag 4

the BA/EATE//4Y// law sult would Zgl{ plus the bond which 7¢ ?Erst ste;
in getting £¥¥/ anything else done, puu had to go after the bond. We were

a .. _h
looking FF¥/d sizable fee when we were done. In other words, I ggeared By
’ . would have
expenses and my fee without any problem , I ¥gd ended up probably with ten

grand, Tifteen thousand dollars which would have more than covered my

expenses, Well, what happened was (LALALR/ HAE /8 RO RL A A AT L A h Y/
WEXXL/ABL/diir¥ (Ingrid: Tt wouldKXXXhave covered your fees) not quite--I
wouldn‘tﬁave worked out of my pocket a.rwway--AIvaY.wlnt happened was that
everything weht along--we stakted the bondy procedure and that takes time.

And everything went along until January when Stoen returned and the first

thing that happened was that YHEFENMAL/LYIE/ the Killses wouldn't let me

talk to Stoen and told irs. idlls at the time,”wWell,if that's the vay you wz

1t our relationship is terminated-- )
(Freed; FOALYIFEY/ 62/ conflict off interest)on thekr gFIr¥(. part.
Joe: Yeah, on thelr ZEIr¥/ part but also on the basis that Ihad XX already

brought in to ‘:f]:_he case the Secretary of STates office, I had already brough
people

in the D.4.about certain issues and I thought how can I go to bat and repre:

these people even as an investigator, F¥er/#¥/ much less Zd¥H from a legal

point of 7 view--T can't, but I g&f?¥ then no attorney could but if T were a:
I could not

attorney ﬂﬁ)ﬁ/iepresén‘tﬂ them in that position, as an investigator I ¥ damme

well cant represent them either in that position besause I can't cope with

the problems that are under MrdF¥/the underlying problems. I hage a hard enot
eb ng down .

4 mnlne A e
o B A i, il alil ZT

..... 1o _

ack and you know and finding oul whats goin,
on, S0 when I stopped that relationship I notified them in writing that the
relationship was terminated and I sald “However, there lspg¥¥#d/ nothing th:
I can do about the bond situation its already in progress and #Hre/ there is
nothing I will do about i% because I still represenf the# Swinneys--as far

as I'm concerned, I cant just cut you out} so its going to happen you know--
1f it does happren that's i%, Then they went to Dannanburg and dropped thei
(Why was it dropped?) Because of Tim Stoen. (Christ sake), So the:
dropped the lawsii‘t'.'ﬂﬁ?f; all I havezlef't 18 the Swinneys and thats fine. The

bond comes tﬁrough and I have td be fair with them, and the bonding company

lawsuit,

sends me the check and says "Do what you want wlth ity disperse it anyway yo

- see fit", go I felt both pleces of property were of value at 340,000. 3o

I just said, "Right ndwn the center--half to the Swinneys and half to the
M11s and T wrote 3lt a letter and I sald, "Here it is and you owe me some
money”, so he signed the papers and sent them BAL/ETLAL /K€ on back because
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Insri 5ié you tallt to Charles veday Zon
coming over”

Sreed: o, wiBuld you czll hiat eli, lets have cinner acout sim, i’

Inzrid: Joe was your aoreenent with the [ilas, I tez=-1 alvmyg Jet--
whetever you vans wo call then--

T dont novi—=—--
Joe: viatever vou want to czll Thew (Cisgusted sounding

Dyo#e--I% was Juse o ugn---how were you eveor S0l o e 2id.

Frgd, JGe: The ajreene

a

was that we were goins
exaculy

bond-- no sod; hrew hiere we were when me ciaried Iiic thins--dY
d

Tg cCoE ovT==Ul,

COG, 0U0LlT .o

see woere wlinsz vere, The firz

e ilz Logii--llot D reellly e Tirsv

[ LT e e .y .4,._,-;".«4’ R B R T Iy R

O B, wlRrovelnaly eVern rea R TOnG, L0y SNV o wagr velselnte LU G
CuoLell il conTol 2ol unen Shere vms the netier of vorloto nlles oY,
ARCTORI R - S seweEen=~t
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JOSEPR™ MAZOR TAPZ, SIDE A G- 7@9
Don Freed-ﬂﬁ -

50, B8O fh:tk..But it could happen fast and it mlght be but now let ne
move over to the documentary--the documentary wculd be different--the

e
documentary, they would be interested in your appearance. Thggggfiéhtly

" interested, this is off the record, but mainly interested in your walking,
in your moving here, in your moving there, we flew here and phinted %o the
map and this and that and maybe éveh flying over Jgnestown for all I know.
{Laughter) Would you talk with_Cha'rlia.f if he was prepared to make you

a firm offer? Not trustfully but just talk with him in terﬁs ff what we wou
want and so on and so fbrth.

MAZOR: You'd better realize my position, see, you‘called me and asked ne
to come out--I didntt know what---"

Pread: I'm sorry to sound secret about it but ---

MASCR: Now the closest I ever got to this business, my father was a-- -
was in the theatér for years--yeak--he was George Gibbit the Greek Ambassad
OFf good ¥ill. He used to play the College Inn, he played the professor--

I think the biggest role he ever had was he played the professor and the
music teacher in the Senny Goodman story. Now that's the closest I've ever
been to your line of work. and that's the closets I've ever thought of gett.
so I don't know anything about fhis--I look at it the same way that I look
at any job--yes, ah-----

Don Freed Well, you know in this stage of investigative journalism

and freedon of infofmation. you are getting closer and closer on the ocne
hand of all the pre Beries of the newspaper stories and all of the
And

watchi cisen . Executive action I think will . This
-———-————-—JQ%IE—T;————F

films a fact--the publlc has a tremendous appetite and even
big
as you know-there were some good sized films made up here a few years age

investigator- the private
by the conversation and the investigator, jouranlist and investigators
new because

become a kind of hero‘éé/the public wants to know and so more and more
po-called-docunmenta

of the real life #xfﬂﬂﬂd/ﬁfz‘p’/ﬂﬂ for television--WEIL(/Keyd/EEire/Lr¢
and he's doing the broadway series
but
as T told you for televigion and the others a theatrical, increasingly

the line is disappearing--this FLIFI¥/WEXX could very well turn into a

B film, theatrical film for T.V. and perhaps European movie, as well as jus

a theatrieal film. Well, I don't watit to _and we will certai

give a very positive report and I think AE/FEE/BEXLAL/LLF/LHINES wetve
simplified things--I mean I knew when I saw S84/ AAA/ LAHLALABA, ARAAE/ ABAA/ /T,

#ﬂ//lé{e’ﬂ/:ﬁ{e’r{/z.’/z{ﬁ the mthrzles background and Conn, and whats this other

guys name? Klin__ I knew these people were not con drtists and they

weren't--in the sense of Jones, FEHYYHFAYXYYZYE/ they weren't sentimentall:




(2) ' S\-/—G-?Cé')

- o - _ evangelical Christians

hat zense--they were true believers alright zrd they can nake that true
Dret'cy reau-"
-~ " belief fit in e si 'auion pretty neatly in a situation i< ;oo
firs™t net Seeern i@ was vierd,

e
3
ok

L, s v giec ] )
- he's very strange but I also thini he's very vunerable,, pErsenT

hzsnt't changed since he was a student, 1is weakness hasn's changed--ie Lo

vged 122 couniries as cover=-=--—- and I'm willing o bet--I dont inov tint
ol tal

we need to do Ihis For the film dbut IX willing do bet Venz--IE
ir ternmz of sone of fiie trovels
11 +wurn out o be his cover and ) :

Tnternavional

*

T3S0 well, he £id 2 lot of tezveling, . =2 treueniols

- s - -

Troveling--ie keld offices in lamnizulten, and Torome and

DoTers ne LO0UT T. Sioen Lo thet le's oraelicin-

sood CIL atenss when tney ST surnad--tiots o

end ol I%--They 2id it ond iher Co--lie doeciti e¥ o Love

i
senzitice ont  tare Thew 0 Thie clezners, TOU LINOU. ler
DUOTYIC 0T Tuleeenni@r 2Ccut thotf
Sreed: wver;” TRl Lo Toucle..esvoll Tauy vell Iooesnowe . ©ens

on LRllIng to Joc wesoyvie o owant we aave dirner il Clarles

’ ealie =0

there onrling vou--£o YoU Zge o7 asjor sroslens;

~ R s T Qe A AT
see ity S0 TFQL_eIUE v A -
s B eny memmet mme T T g gy L
S T ooces O Ttos_oTz Lo LIowentT dociiern [N e vl
eV R
TLowt ) Al pts R o

e e emm m
tiot She croloe

o, Ave world like To give you & call or be iz Toueh oo to whats lsnnenin

lasor--I% s alrizht {Jlot clear)

T-eed: ‘nat T owould lile to do now ig ﬂfp, g’ff,ﬁ { g/a/p!,' (r “'!,e’,{z“’i" i

I ol cocedl_e iz

Ineoid 2od tyme wp sone noves znd el (e LB ¢ 1ol S o Tl
you liio =




Sy A )
Tow the insurance conp=n; "v heres Ti@ money--now w don't ¢ any lonrs
just a_suspendable act “y ﬁ{ ldfﬁ o you have a c1spa*ab7e act, ind the day
after I got the chec: 1 WaS 1T 4pe ~tate har offices-thats how fast. I vas
stttinz there bDecause I'm not about ready bo les tiis guy out there on =tk
stteet practice law ,but thefe agaln I iee E“nz rot p“aCu1c1n~ law anywey
Joe zt *hls polnt) feelin o e differmant tuzn Yyours--you "“c
lookinz at hin fron %ne dﬁﬁ ﬁiﬁﬁ’dﬁﬁ} a climnt position and Imwas loonling ¢
iz fron uhe fact that © comes oacL to the “nited 3tates and refuses T
sive us tesivnony gbout d& ;bﬁiﬁg and goes out there =znd seis up a luw pric
,5‘\ anytiring
down there watchnnw what hes 601nb, as I{zr as I'm concerned ne's
and 2as hung ovu an autornej that says nes an ajstorney and I
some cluts is gzoinz %o ¥PY woll in fhere ang say, <ee, Your an
;I can sit down", That I wmsn't going to let & Tt

-

and T': ndf
an atitorne
nearns thay
atto“"EJ

veny r nip--thats the ve;y reason I qent alter Alm, Xacs z by product.
’e'#fﬂﬁib ﬂiﬁ%ﬁsfﬁﬁfrﬁ/tﬂﬁ/ﬁﬁi dXEN EF L/ EXE/ Freeds Te's not interested in t
Cilldrel. Joe: the only interest uxa- I still have are the cllere“.

Lo

ig Fraed: I wvcu d# wens Yo sy ore other thing about the children
YErE imp resgec, uith your singerity on this s.bject. Ais I told vou

Sone peoTle wrg, tQEDe ant I've been there Tor z gulclh v~51u--UJcen
transportaiion rfg YEAL / dittic ttien T sioved there I
T went down Si.o river a2id finally flew out (Qe w.e river by el

t == e

with crildren 2nd so on a

Vil o DRSS v
JJ”?’i

For -r—s :—/ '»v

ImBeresuing

"
o
-
o
c

[
)

h’Cli: ﬂ,‘\I,




TAPE I : SIDE A | S~1- (-/(t“

%0 on and so foarth . But it ‘could happen fast, andci; Aight be a Bove o
te a documentary . ujeh a documentary they naqhéﬁ@ interested in
your character , They n1ght be slightly- intereste itioff the record

u—ﬂ-—l-'~1 l\_;—u—u
but maimly interasted your qnilg hnre/IEEhzﬂere and y&i flew here and
P,ﬂ;; & chae oAr d vt
there dh_the

map and maybe even flyimg over Jonestown. Ha (Laugh) Would

you talk with

Charlier (sp?) if he isprepared to make youafirm offer?

: } Bet trustingly but just talk with him
im terms of what he wants s0 on and so ferth. You'd better realize my

position - you called me amnd asked me to come out- there's no secréet

about it. Now the closest I ever get to it;Big Eﬂginﬁ§sfather was in ~ 4

thestheatre far years, He was George Gibbit the Greek Ambassador of

Geod Will. He used to play the College Inn , He played the professor

I think the biggest rnle‘ﬁéa;iayed the professar/%ﬁdtﬂgsﬁgngﬁaegggman

fR e )

Stery. That's the closest I've ever beem to your lime of wrk, That's
the clesest I ever thought of getting but I den't know anything about
this. I lock atit the same way as I leck at amy job, ¥e&, well you know
in an 1nvestigaters/aagrggﬁigsed the informatiea you get closer and

closer aewspaper stories

B e

T e ey



SIDE A g—,- C—-'/a -Cp)
S50 ON ARD S0 FORTH, BUT IT COULD HAPTEN FAST, AND IT MIGHT BE A _

HMQVYER OVER TO A DwU’[BMY. DOCUMENTARY WOULD BE DIFFERENT, “ITH A DOCUME
DOCUMENTARY , THEY WOULD BE INTERESTED IN YOUR CHARACTER. THEY MIGHT BE
‘SLIGHTLY INTERESTED AND IT&S OFF THE RECORD, BUT MAINLY INTERSSTED IN YOU
ERINEXNEK WALKING, MOVING HERE AND THERE AND HE FLEW HERE AND THERE AND
POINT TO THE MAFP AND MAYBE EVEN FLYING OVER JONESTOWN, WOUID YOU TALK WIT
CHARLIARE IF HE IS PREFPARED TO MAKE YOU A FIRM OFPER? ¥YOT TRUSTINGLY, BU
JUST TALKWITH HIM IN TERMS OF WHAT HE WANTS SON ON AND SO FRTH. YOU'D
BETTER REALEZZE MY POSITION, YOU CALLED ME AND ASKED ME TO COME OUT. THERI
NO SECRET ABOUT IT. EOW THE ELOSEST I EVER GOT TO THIS DBUSINESS, WA
THAT MY FATHER WAS IN WORKING THE THEATRE FOR YEARS., HE WAS G EORGE GIBB:
THE GREEK AMMASSADOR OF GOOD WILL: HE USE TO PLAY THE WOLEEGE INN, HE FL.
THE PRGPESSCOR I THINK THE BIGGEST ROLE EVER HAD. HE PLr YEI THE PROFESSOR
AND MUSIC TEACHER IN THE BENNY GOODMAN STCRY. NOW THAT'S THE CLOSEST I'V.
EVER BEEN TO YOUR LINE OF WORK. THAT'S THE CLOSEST I EVER HOUGHT OF GETT
BUT I DON'T RHOW ARMTHING ABOUT THIS. I LOOK AT THE SAME

-

B T T S
i e LTI
C TR ey e e
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MAZOR INTERVIEW, TAPE 1 SIDE 1|  DON FREID AND JOSEPH.MAZOR Fage 1

N . - -

¥: "The prihciple investors of this are concerned with two thipgs, they

- 1lke the idea of a controveray, obviously, and a real 1ife story in a =

real foreign country, and a real large group of people and a colorful
idea. - Théy are afraid of errors of ommisions, insurance policy 1is diff-
1cu1£:iiefé there is so much litigation around an issue.
B.F.. . "Do you know about errora of ommission?"

M: ‘“I.carry it, yeah."

RiF. "For films?" '

M: "NOo. NO."

A

Qggg,; ”Théy;re hérd to get with films, we had this problem with Executive"
Action and the King £ilm. If they think that anyone can sue, then they ar
are reluctant to issue & policy, we don't get a policy we don't get a film
it's Just that simple. So the idea here is to clarify everything in adwc=
vance B0 that both sldes are presented and so that the lnsurance company

will feel free to say I'm going to glve you a policy because, although L:.r

there i1s a controvemsy, it's fair, both aides are presented and it's fair.

It 1s very hard in a 8ontroversial film to get . It is much

more difficult than writing a book for inatance or putting on a Broadway
play.

It 1z a hundred years more primitive with films for some reason,

becauase films attract lawsults. I've written books that have sald things

that couldn't be said in the films, even though the law's clearipm libel
lawsu:t and so forth. Well, 1f an idea seems lucrative enough, for
instantw; Exetutive Action which grossed 30 million dollars, they are
prepared to make changes, change the names, change facta, change anything
in order to meke it, and they are in this ome too, but they apsseonedrn-
ed and they would prefer, actually, to have everyone's cooperation and

80 Torth. Well, the Citlzen's Commisslon Inquirey, although we have

~been involved mainly with the Martin Luther King case and the JFK case,

gcause | :
g5 \\\xuse ®e do have information, we've done some study, we

‘ 've sent someone

T e e S )



veCR_INTERVIaW, L.2E 1 oSIDE 1 S-/-6 Q) pare 2

into Jonectown, and ve've researched 1t in the var, that we think, sivos

us a ver;” strong béginnins on the kind of .dramailc cerlist toat gy wac

anc we know ln advance that they know thau...

rAl: . wnere 4did tnlis come front

I
—!
0
i3
J
=+
"‘!

D,r.t That 1s, that wes prevared ty reedle!
£iTs ;. Hers in 87 7
D tj‘ .3 1l aon ' T K10w

fna: ¢+ 1A2s was glven to youwr Iilk .rouo I00. L, L0t
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roegsnrea Tlrms end e lou oIowond, Liia Zient sz e 1ov el Loy oo ol

on 1o seQrenown.,  onilni &% you teld uc atboul Lolils €XLreoi Lo zl]5
witn woe »1fle acro:zo Iro. [our oIfflcs, znl g 1ct ol wn DTire grouci T
jun_les 1a Jonecstown.
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MAZOR INTERVIEW, TAPE 1 SIDE 1 DON FRIED AND JOSEPH MAZOR Page 3

a theatrical motion picture with a normal amount of dramatization with
poet license, normal but not pathological.

M: UM hum.

Q;ﬂ;‘ Lat me pause right there and get your reaction. Let.me say that
the reaaon these are letters of understanding rather ihan detaliled

becauae the office wamts to leave open every possibility in

terms of... for instance, in the Xing case, there are several people who
have contracts who are working and playlng themselves who are actual
principles., For instance, let me get specific, 1it's concelvable that

you could be a resource person for & film on a totally unanamous basis -
and that could be true of the Gary office and that could be true of the
Mazor QOfflice and would not necessarily have anything to do with any public
stance or conversely, in the case of ir. Mazor who's a principle, this

1s true of thé King project, your part could exiet as a part a person, an
actor or yourself could play that part,you could perhaps be very much 1in
front, you could appear in press confrences, ect. In other words, there
is a range of possibijlties for both offices here. All we are concerned
with 13 the fundament, the bottom and that 1s that we are proceeding with
cooperatlion in & fair and honest way. There are two sides, and I may have
my own private oplnlons but I... that has nothinz to do with the filg
audience, they want to see a good film with dramatic conflict. The dir-
ection we would go wlth that is that people who have personal and or pol-
itical and or rellzglous grelvances become manlipulated by an intelligence
ageney beeauae of the group that they are pushling agalnst because of thelr
1dent1ty both In thls country and in a foreign country, and their politics
80 tﬁﬁﬁt although there are personal factors, charlismatle factors, very
human sexual factors ect. ect. ect. that a couple of intriguers become the
pawns, money beging to flow and a certain amount of psychological warfare

begins to develope and this sort of war breaks out between a very large

group on the one hand in Jonestown and a very small group on the other

e AT g g g
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on the other hand, but the small group 1is gettihg help. Now somewhere
along the line comes a sort of independent investigator and who, may be an
ambigous Tigure and even becomes a hero, or what have you but it is that
kin%.of etony, there are hundreds of stories that we've researched you
knoé,&the;e are disaffected members of People's Temple and everyone has
their own story, we're not getting into any of that, we want to subsume the

‘'personal, except propably for the Stoen's, subsume the rest of them into

Just an group of concerned famililes,

M: OK. 1I've got some questions right now and I got to get them out, I
don't know how Pat feels about this from the other side of this at gary's
offlce, One of the problems that we have 1s we just... you bring up
Stoen, and I don't think Pat's office knows about this yet but we just
collected on Stoen'!s bond for the insurance companies azainst hls notary
bond for fraud and forgery. |

D.F.: V¥ho?

M: My cllents.

D.F.: Against Stoen?i

M: Yeah.

M.L.: Against Stoen!

M: Against Steen. For fraud and forgery which ought to make Gary very happy
_because...

PAT: I didn't know that.

M: Nobody knows that because it just happened.

_;_;t That s a bombshell.

f&t"iho are your clients, or can you tell me?

M: Well...M1lls and Swilnney. Remember Swinney?

PAT: Yeah, I've never met them.

M: OK. .

D.,F,: I don't know any of ,them, can you give ue a little background?

T E A o T et L G - el AR
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D.,F.: I feel uninitiatad!

M: 0K, very brief. Mills are the ones that got me 1nvoived in the mess in
the first place, Swinney's came along later. Both of them had lost property
they both had gotten out of the Temple. OK. They both gave affidavits to

us on the basis that they had not signed the trust deeds, which were (assum-

£
R

ed or Bﬁed??) by the People’s Temple. But Timothy O. Stoen had notarized ..

“u

those trust deeds and Timothy ©. Stoen is a Notary Public, as well as an *

Att. at lLaw, so we went after thelr bond. I told Charles Gary I was going

alter the bond, this was last yeer. This was probably when you got in ~~

trouble up at, up &t ahhh.. Soledad in August.

E4T: Trat's true.

li: CK. ...unintelligable.. The problem 1s, we nave 1little problems like, we
have Stoen's bonds sitting out there see, and you have something that you
may not be aware of, in other words, where are we? 1 have no objectlons a t
thls moment to say, yes I'd cooperate with you, and I doubt that your office
has too muca problem cooperating from your slde. But our problem is this,
we have some legal malters which are pending. Stoen 1ls not my client and

I could give a damn, neltkher are the Mills for that matter, because I canned
the Mllls wnen they took 3toen back home. wnen otoen came back from uuyana.
in January oI 1978, they took him into their home and they let him live
there and I said walt a minute,

iézéz That's after they...

M: Yeah, yeah and I'm saying wait a minute, what are you doing here? First
of all you're telling me that's the bad guy, and now you're telling me he’s
not so bad and I can't work that way.

D,F.: S0 Wwho are you representing?

M: I'm not representing anybody.now, but I did collect the bond for those
two people because the bond was in the Mill as of last July or Aug.

D.F.: Whatlscthe bohd? . c.a.

M: §5,000.00.

sy Vo U
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M.he: Does that interfere wlth Stoen's ablllty to practlce?

M: 0h,¢?ou'd better belidve 1t|because the mlnute the Bond papers came
througﬁ?iast week, where the bondlng company paid off, we took it to the
State Bari, R

H;ﬂ; :Pald off means what? .

M: All notariea in the state must post a bénd for thelir 1liability.

B.L.: I understand thet, so when they pay off the $5,000.00 that's.seying
that Stoen actually was involved in... _

M: They are admitting as an insurance company that Stoen d1d illegal and
unlawful acts by signing or notarizing documents which he knew to be falseL
M.L.: S0 you then went to the Bar Assoclation.

M: Then we then took that plece of materlal and went to the State Bar Assoc.
M,L.: And what happened there?

M: And the State Bar 1s now gfetting ready f£S6r an in depth investigatlion for
suspenslon or d4lsbarment.

pP.F.: Of Stoen.

M: Of Stoen.

M.L.: So then you're getting more key all the time in thls operatlon, not
less. It has some promise, great opportunity.

M: Well,lit's only the problem between Charlles office and ours, with re-

gard to, you see, they represent the Peoppl's Temple. I represent no one

at thles moment.except the people of the State out of the sense that there
has been a wrong commltted and I carried 1t through because I got my nose

i

in wjg‘the beginning and I've had to carry it out. But you do have a
ceréﬁl&fiinbility here that has to be established, you know, 1 dont know who
You are talklng about making martyrs out of 1f anyone in #ﬁis drama, but |
you'd better be careful because 1t 1s unfolding day by daf.

D.F,: Joseph, let me say thls. 1 agree with Mark, it seems to me this is

glvas us manwEverablljty that I didn't know we had. You're virtually a
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D.F.: free-agent because we are not interested 1n anybody 'anseloryrstory
we're interested in Stoen and maybe, I'd like to brain étorm with you, you
have a'féputation-of beilng a very resourceful, ékillful strategist. Here

is a2 man who travels to countries all over the wcrld, a man who's spending

a 1ot of money,flylng around to meetinzs and orgahlizing people,'a man who
for: Amerihan University and.Rptdry-Internatlonal staged a provocatlion in-
Germany, & man who vwhen you dig beneath all the Christ and all the Sociall:zxg

and all the Humanism yod find a hard core’Xldeologue.

i: Wwell, I'11l tell you this...
D.F.: Where 135 he getting his dough.
M: He got a lot of dough out of Venezuela

PAT: Cut of Venezuela?

nd I won't zo any further than that;.but .1 know where
he got 1t, my understanding is that he picked it up from a very nice right
wing group in S. America. He received 1t 1in Venezuela throush the Interna-~
tlional de Banco of Venezuela.

M,L.: Actually Joseph, do you think that it is possibly an organization front
for American Intelligence .operation?

M: Timothy Stoen (long pause) has a record at Interpol;sizable, golng back

to 1958 or 55.

Q;EA;.ﬁgigry Internaticnal, am I not correct Joe, at that time was notoril--

ously undercover for ?

M: They still do.
M.L.: ﬁhy would a right wing group in Venezuela be concerned about the Peop-

le's Church in the United States? Unless it was...
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M: Well, ah, ok, everybody has my feellng has always been & couple of things.
that Joges aaid a long tlme ago, in his temple in Mendocino, in Ukiah, he
was ver}-hpset that his people dldn't vote him 1n for major of Ukiah, he
was very upset that his people didn't put him in for a better political:
positiéﬁruﬁ'there. Here 1s & man llving in Jonestown who expounds & very
Scoclallstic attitude and Socialistic point of view, never-the-less, he
Plcks the one country, the one country that in 1961 was overthrown by TO00O
adults. The only government 1n S. Amerlca that was overthrown by, 700.
adults- Guyana. Goes into Guyana, one expouslng & very much of a sociélis-
tlc attitude, but golng in with a very right wins Hitlerism type of situat--
ion, and he stated to two of the people I talked to that the sole desire 1s
to take over Guyana. Now you take that to Jonestown or anywhere you want
to but the thing 1is, why why why?

M.L. ? (unclear) what intricues me now 1s why anybody in Venezue-

la would care about People's church when it is a United States orgénization.
3'_4: I don't think they sive & damn about the_.reéple's Church, I think they
care about the govern&ent of Guyana. The governemant of Guyana ls an 1lnter-
esting government, it has a black president, and .a Chinese vice-president
with direct connections into Peking.

_M.L. Wwho threw out the CIa.

M: Who threw out the CIA. I sat in Washington for six days at the foreign
desk, bsatlng my chest and wearing sack cloth and doing everything else that
I could do to get somebody on the desk to do me something with ah, what's
his n@@e}fﬂcCarthy or whoever he 1s, ah I can't think of hls name pff-hand’’.
Hhoefe; the council in Guyana was, we were trylng to establish at that time,
I talked to the council.

PAT: You mean ihe American Council...

M: Yeah, McCoy. 1 had talked to McCoy on the phone 3 or 4 times and ran up
& $500.00 phone bill and got no where. So I went to try and establlish some
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M: I weht to Washingtdn, I went to the Guyana Embassy and tried to establish
between‘ﬁhem;and"oﬁroforglgn:drfice; our Btdteepepti;soﬁe;eort:ﬁfofriangu-L—
lar cbﬁﬁﬁnicatioaal level that we could start talkihg abou}lﬁhgﬁ children
were }n.gpyana, what ages, who were they and were they 1n fact US eitlzens,

and\ﬁgféfan‘faét they under the State Welfare. Because there is still a

P
-3

matté} of Public Health audits going on, the Health Dept. is stlll guditing

the Temple, in my last calculation it was something like 4 million dollars.

in money that was missing.

PAT: From where?

M: Well this was money that ah, ok, a typical of it would be, BRh, one of the

homes, foster parent homes up in Mendocino in 1975 had 10 children in the
home, each child was paid by the county. The Counties were paying, ah,

Contra Costa, Alameda, and ah Mendoclno, were paylng on the average of

$250. to §300. per month per child to keep the child in the fostér home.

All $hose checks totalling 10 children, say three thousand dollars per

month was going Into the temple coffers being endorsed by Eugene Chalken

put into the Temple offices paid into the Temple money, and all that the

person that was running that foster home got was $600. per month, to run

those kids.

M.K.: That's certainly a very serious charge.

M: We've got problems there because they're still auditing and they're very

;éry uptight about 1it. |

D.F.: Let me bring you back Joe, for a moment .... he's hired this man

Hughes , ﬁho’s very well known as laison for many corporatlions, as you sald

correﬂtiy;tge CIA which Burnham, the president, was the CIA's men for many
yeafs-and then he kicks them out. Then all:this happenai;fAhd this 1is

the story, he hires Hughes, he hires lawyers here. He spent a lot of

money, he spent a small fortune. You can see where the People's Temple's

money comes from, whether it comes from property ....{unintelligable)

P Ao e
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M: Well, I've got almost 7 million...We're-got money-tfacedafrom properties
e , .
that total almost 7 million dollars. : Lo
M,L,t We can see baslcally where a lot of money came from, wlthin the organ-
Rt 33

izatinn.*~¢w
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M: Sure,"ﬁure. Well, you got 500 members, lets Just say 500 members and 250
of those members all own property, and they turn that properﬁy over and you
got 250 timeg, vhat, $30,000.00 aptece for the property. You got a lot of
money right there, thats the start for a lot of money.

M.L. 8o, that's no great mystery, no great trick how to get money cut of
property... what I'd like to know, what's just a little more mysteriocus, is_
how does the money flow into Stoen because Steen spent a lot of money. How
much would you say he spent? Your guess, Just from what you saw the last
couple of years.

H: Half a million.

M.L.: He's pot making much in the law practice.

M: He's not making anything in the law practice.

:

L,: Where is he getfting 1t? . __, .
M: It's not coming from the United States.
M.L. What do you mean it's not coming from the United States?
Mt It's coming from Venezuela.
E;L.: Venezeulg. Is it going to Veneguela from the Uﬁited States?
M: It may well be, 1t may well be, I don't know. I know where he is drawing
back t because I happenéd to have looked at hls bank account.
ﬂ;&.! 5¥hich is what?

"-%”wi-..;:.;
M: Well. the money he has been getting in has been coming frpm the Banco

—-h\'

Y

something or another Iin Venezeula.
M.L.: Caracas?
M: 26 months ago.
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M.L. 6 Months ago. Was 1t a substantial amount?

M: Yeah, 50,000, that's good money you know. That's a years salary;

M.L.:  Ohl(Jaughter) B

Q;E_' .IThis follows our research... that Rotary Internaﬁional and sh, over
tha years he's had that (contact})? This Urika Research Assoc. we know that'
he's working with them and we know that they.do. hlgh.resvliution photography
we knqw that there have been overflights. .

M: Yeah, overflightsris nothing. I got an overflight.

M.L.: You got an overflight.

¢ DBure..

h=

. Over Jonestown?

F

|

! Yeah, last yaar with the Sesmen,

1=

M,L,: But you didn't send the mercenaries in?

M: 7?7 Oh come now.

&

D.E,: laughter. You know, that would be a very dramatic scene. He also

worked for Campus Crusade for Christ which you know, spends a fortune. He

worked wlth, ah, nov some of these nemes might over-ride, Some of thils

started with a man with intelllgence connectlons named Kinsolving and a

man celled Hatfield picked up the ball at one point and and has gone on

to lLansing, which is a bit strange conslidering there is a school there for
CIA agents (7). A man named Klineman seems to ah have played a part. Now

Cam I mentioning names that get into your area or Stoen's area?

M: Oh, I guess a little of both.

D.F.'s At any rate, you are not working for them so there 1s no need to talk

abouiuthem as far as Stoen goes, Now let me ask you this Joe, I've seen a

number of teBts, plood tests, medical tests and so farth ... about the

child.

M: The child belongs to Jim Jones. He was concelved in the back of a bus.

That came from Grace, yeah I had her in ny offlce one dry and she layed
it out,-? :

o e T o L L 2 1 SR T e peen i " N YT
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D.F.: BStoen has changed his story 3 -or 4 ‘times.
M: Yeah, Stoen's got to do the best he can., I have no use for Stoen, only
bzceuse i hate to see an attorney as a thlef. I hate to see any thleves but

I have a lot of respect for good.ones; and I have none for bad ones.

J;L; Are they blackmailing him for sexual matterst We have some Information

on Bome things.

X

M: Well, OK, you got information, how about what's his name, I can't even
think... that bodyguard that Jones brought out of CYA.

D.F.: The murder.

M: Yeah, the murderer, found dead back there on Mission Street. The guy beat

up five people that I know of, threatened me last year. He came to my apt, i
called me on the phone said this is the Rev. Jim Jones, I've st111 got the tape.
J&ds'is the Rev. Jim Jones, 1'd like to meet with you and I said, "Well, you
know my eddress, come on over." I met him at the door with a 357 magnum.

PAT: Jim Jones wasn't even in the country...

M: No! He wasn't even in the country, he was in S. America.

D.F.: Then it was somebpdy else.

li=

: Sure, we knew it was.

o

F.: Well, that murder's very suspicious, don't you think?

M: wWell, that murder is supsicious, so 1ls the Head, Mlchael Head murder, very
suspiclous. Milchael Heasd is & young boy who Harold Cordell, Stoen or somebody
else, I don't remember 1f 1t was Stoen, or somebody else, ¥Went.fo his-housej.he
w&s s mentelly:rdistarbed young boy. They brought him into the Temple, they

took his §18 000, that he had just gotten as welfare beneflits, or Soclal Securlt
oeneifitn.ﬁ They took him to LA. Three days later he Jumped off a slx story
building '4Thare was only one problem. .The body they did thg-autopsy on wasn't
that of Michael Head. |
D.F.: Was Stoen still with the Temple at this time?
M: Yes. It wasn't Michael Head.

D.F.: Now, Joe, th;ﬁ“pegomes_critical in both dramatic and ipformational terms.
B . ’ o ‘--’., ., o . (-
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D.F.: In the moment of his twrn around. From everything we could find, he's

comling oui in the papers saying that Jim Jones 18 the greatest man he ever

knew, Stoen was saying that he was going tc sue New West Magazine and then
Chris Lewls is murdered and then Stoen drematically chafges hils position.
M: 0K, .January,..Stoen comes back to the US from Guyana,
PAT: January cof thls year?
M: Yeah, '78. Dec. or Jan. right in there. I found out about it, I can tell
you by the correspondence that I have, withing a weex or so. HHe came back to
the US. DNow, Wwe had taken the testimony of one of the employees who had ad- _
mitted that in the past 9@ years she had forzed 2000 powers of attorney forms,
which Stoen had notarized.
:?g: Pretty._closé-to-a.record of them?
Y: TYeah, I think that was a pretyy goood record. ©She'd been given immunity
by:the wrpeecution and that is what started the bali going with the notary
situation. Stoen had come'beck some time around the first of January of this
year and he immediatel;'went to live with the Mills". ©HKow, I gct in touch
wilth the Mills' and I said, "what in the Hell are yéu doins here? First
your'e sayins he is a bad guy, and now you s&y he's a good guy. Your cred-
ibility looks like shit. Excuse my French, but it really looks bad.. You
are expecting us to work for you, tut you're not helping us. Now, I want to
talk to this turykey and I want to talk to him right now. Otherwise I'm going
after him."(They seid) "You cen't go after him, he's a nice guy, you shouldn't
do thiéiféll said, "Hey, you have your choice, either I'm going to talk to
him, of:i!ﬁ going after him one way or another. Now I can 5et{him immunity
from prosecution from the Secretary of State's Office if he&is willing to
cooperate with the local govermment officials in finding out what's going
on, "namely with Bob Graham, and the committee in the DA's Office that was
stiil investigating various aspects of the case, The answer I got bvack a

couple of dayé 1éter was no. He was busy writing his book and he couldn't ///

ol ) L A B
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F: With two instances?

Va oo

D.F.: But you have 200C others, .. _ca

C

M: HE got‘h lot more than that. Tlsh, there was 2 womenf;hd worked in the

{ ~—9: EE PR &

ofricgh;n,gandocino Co..We.have 2 things golng.

D.F:! Let me ask you this Joe, 1s 1t all related to the Temple?

M: All related to the Temple,

DF: They have 2000 counts, _

M: More than that. Two different thinge golng. One item, iIn the office
where Stoen and Chalken were working, two women were workinmg there., Tish
Leroy and Neva Sly. It was Neva's Job to send ocut the nmews bulletlfis; to do
'this, to do that. Also, to forge all the names on the powers of attorney.
méE: You mean that none were resal?

M: NO

DF: Not one? _

M: Well, maybe one or two, but she forged 2,000 in 9 years.

PAT: Did she keep a tilly oI itY

M; She kept a pretty good record of it, pretty accurate record. OK now, these
forgeries were oaslcally on elderly people which the Temple took in to thelr
rest homes. And these Powers of Attorney were. for basically 8oclal Security
SEI and all the other governmental subsldies checks to be transferred into

the Temple coffers, Tish Leroy's Job was to forge Trust deeds and Land deeds.
Rlght to break down the responsibility. One of the grant deeds, particulary

the gyiéneg‘a, Tish Leroy admltted, Neva Sly watched her do 1t, 80 We have
_;

&;nbd';-owledge of seeling 1t be done, and Tish Leroy-gggﬁptad to the
Swinne;;ythat 8he had done. What she did wae took thelr aigéztuz card, you ]
know, membershlp card, seroxed it, cut it off, laid it over the grant deed and
s8hot another xerox. Chaikin, being an attorney in Mendocino 4nd having a good
reputation, tock 1t in and filed the xeroxed grant deed. He never flled an
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C orlglnal wlth the tltle company and the title company bought it Then the

thing was sold to an innocent third party.

DF: You can see it if you examine 1it?

M: Well, weihad it examined by the crime labs, & local crime lab. You can't

see afiiﬁ;ibut we had it examined by a crime lab. And on top 6f that, they

admit'it;'that it was done.

FAT: S0 there never was an original grant?

M: Never was an original grent. Then Stoen made a call.

DF: Then Stoen was the notary on that.

¥M: Yeah.

DF: And they were acting as Stoens agents?

M: Oh yeah.

DF: Let me ask you this. I'm wondering 1f this 1s golng to be too complicated

for a film, or not with this getting somewhat resclved so that we had a clear

line of confllct 'cause now there afe S0 many differént partles. Do you thinl

that Stoen was deoing this for the People's Tempie or don't you? Was he tryin:

to destroy or sabatogﬁe? |

..I. think that at the time he was dolng 1t for the.._'_. Tempple. The money

wenl lnto the Temple cofferc.

DF: I'm sure that that's true, that's one point. But if you have this guy

golng back te the Berlin wWall in the '50's, and you have this guy essoicalted

élth I5, wlth American Intellligence at that time and then the 1ldea 1z to late:

on destroy the Temple. Is 1t possible that he 18 in deep cover of settlng up

a Hholesaeries of things, which even the Temple didn't know about st that time

M: Vef?;ppgsible. I look at Stoen 1n one of two ways, Either Stoen set the

Temple up; 6r Stoen 1s the second lee Harvey Oswald.

ML;: Then he's the one we're looking for.

M: You know what I 'm speaking of? Mentally unbalanced to hils political and

desired vlews, Swiltches from one side.

DF. Sounds like Earl Harren more to ‘me. At this time, we found out that

e
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Stoen was trying to advocate violencé in terms of dynamiting in Washington DC
He wanted PT to arm. He wanted po start a cadre. ‘

M: Peopifes Temple did arm. They got automatic rifles and automatic weapons
illegally 1n Mendocino County. ©People's Temple did have weapons. They do ha.

PRIy

weajéhé:-ﬁﬁﬁil last year they had it. .
QE:tﬁQ;Lmhéh of this do you think could be true about Stoen?

M: I‘.r"éally don't know. I really can't tell you. At the time, snd I have

to admit to Pat, vecasue we've beeni on the backs of wrong.sldes of the fence
with.eachother. But at the time, when we got into 1t I felt that we really
had the People's Temple as the bad guys and the Stoens and the Mills and the
Swinney's ana everybody out there as the good Ruys. Now my last letter to—
Bob Chilometas, in the Secretary of State's Office 1s that they're 2ll wearing
black hats and if you find one that has a white hat on, grab him and hilde him.
Because you don't know who's the bad guy in thils thing. |

DF: You know as our research began, 1t was pretty much the same story as what
you're saylng. AEe we went along, we found that every time that we came out .
with something that was 1llegal, Stoen was always the middle man.

M; ~Wwhat about the de;th of what's hls name, off of the car, the rallroad
track? Joyce Cable Shaw's husband, can't think of his name...

FAT: I knew who he worked for, someone, his father or someone...

Yeah a blg article in the paper that Arterman wrote.

B =

T: He was working twoe Jobs and was overtired...

E

Rilght. A blg article in the paper. He was gZolng to break from the Temple
He was one of the Temple hierarchies. He wasn't up in Stoen's category, but
he wgﬁégﬁéisf the blue collar hlerarchies that kept the masses golng. He
atar%éaﬂisxhecide to break from the Temple. He wasz a brakeman on & train

and two weeks later, he ended up under the wheels. The enﬁiré'épisode is
very suspiclous only because his brakeman glove and hils brakeman'’e lantern
vwere sltting on the brake wheel of the box car, and they say he fell off the

car, but how do you fall off the car and leave these two ltems sitting up
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’ “What' about ‘the phone calle? (M SD. NOTHINu, Yeah, they go to strong
propagandh'1en5£hs‘%ﬁ‘but tHese threatening phone calls, the pattern as I
Bee them, ﬁ!é'ho%'Eﬁly not helped .them,but has turned another agency or.
"newspaper'againat them. So when you tell that story, tht;fits.exactly intd
j‘thia‘s‘t&‘j. 'This mféister, the Black minister, did he know it was Jim Jone:
He'knew Jlm Jones? N R cel :1" ,5T: S
5'33; Hell,-yeah, ‘he knew it was Jim Jones., Well;‘#ﬁﬁﬁ:tﬁe;probiém:ﬁas when
Jones ‘first came ‘to, -you know Jonés' history 1s kind of wierd. He was in
LA, setting up a PTLA, Inc, and 1t fell apart. It never got it off the
ground. The copp. went into suspeénsion for failure to pay the State Franci
Board and he moved up YfA¢ to Mendodino and once he was up in Uklah, he star
over again. phen he moved down here, he came down as an individual, and
utilized some o f the leocal churches. Before he actually started hls own
thin: down here. All the Black ministers knew hl::and they &ls=0 knewv he wve
taking away thelr money.- 0K, Lets face 1t, the BRack minksters in this
town are very Eﬁil wealthy, and they are very uptight wben somecne comes 1in
that becoﬁes arh—ijfjjig‘and starts taking their subsistence away.

DF: Is that what the Causus was all about?

M: You better r believe 1+, Rev. Robinson, forced to sell hils # $280,000

nope overniere, in - where 1s 1t that Charlie Gains 1ivesfbin that nice area
Behlnd Market, behind Youtn Authority, he was forced to sell 3 cadlllacs,
his Iincoln, because hils congregation was disappearing and the plate was
gettingthin and they didn't 1lke that.
Tape 1, Bide 2
1d Cordell, all the rest of them, I got 8 different pecple.,

DF; Ibu ve got tapes of Stoen threatening some people? Who 1s he threaten

gi'fbu better betieve it, Or offering a bribe, The Swiﬁﬁey s. $10,000
bribe which Jones paid.

DF: Abribe to do what?

M: To getlout of town., Well, the bribe was somethilng like this. Swinneys

left the Temple. Thelr son was 1n-Guyana. Swinney wanted hle son back.
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M: (Cont'd). Janesrtold him no, he's happy in Guyena. You can t have him

baok;~.Sw1nney?s,mother_waahalsq_ih_Gujana.@hswinney got very upaet about

Tbey declded to gebt out of herg. &winney sent his wife, Mary

- Jane, aown to. the Registrar's office in Ukiah to get the papers on the house

7. on the property because he was going to put his property,up_foq_sale.““S@e

céﬁefﬁiéﬁ-and said, hey, we don't own that property, the PT owns 1t, OK,
forgeéry, temple, they /

They didn"t ¥mow :it. --Swinney gets on the phone and starts making telephone
calls, and calls Jim Jones, and says "Look you SOB, I want my money. I

want my house back. Jones puts Stoen on1t. Stoen says, "look, if you eve

' want to see your child again, you'll take $1G,000
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knew he was taking away thetr money. 0K, lets face 1it, the black miklsters

in this tpwn are very very wealthy and they are very uptight when someone comes
in that 5ecomes an interval and starts taking their subsistencé awaey.

DF: Ig';hat what the Caucus was all about.

M: Ioﬁ betﬁer believe it. Rev, Robinson was forced tobaell his 280,660 dollaR
home over here 1in, where is 1t that Charlie Gglne lives... over there 1ln that
nice area behind Market, behind Youth Authority, he was forced to sell 3 cadill
his Lincoln because his congregation was disappearing and the plate was gettiing
thin and they didn't 1like that.

TAPE 1 SIDE 2 -
M: Harold Cordell, all the rest ofthem, I got 8 different people.

DF: You've got tapes of Stoen threatening some people? Who is he threatening?

M: You better belleve it., Or offering a bribe. The Swinney's. §$10,000. bribe
which Jones paid.

DF: A bribe to do waht?

M: To get out of twon. Well, the bribe was soemthing like this., BSwinney lef"
the Temple. Thelir aoniwas in Guyana. Swinney wanted hle son back. Jones told
him, no, he's happy in Guyana. You cant have him back. Swinney's mother was
also in Guyana, OSwinney got very upset about 1t. They declided to get out of
here. Swinney sent hils wife, Mary Jane down to the Reglstrar's Qffice in Ukilel
to pat his property up for salk. She came back and sald, hey, we don't own the
property, PT owns 1t. Ok, forgery-%emple, they didn't know it. Swnney gets
on the phone and says, "Look you S0B, I want my money. I want my house back,
Jones pute Stoen on 1t. Stoen says, "Look, 1f you ever want to see your chila

again, you'll take §$10,000.00.
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You don't. If you're working and the train is moving, A) you got the lantern

T .
Southern Pacific is stlll 1nveatigat1ng.. e T
MK: Wha.t yea.r is ths,t.? \‘?;
»'#“e:'.?’*. d
M: QTG-Q}Anyway, I've got documentation on that 1nclud1n5 pictures.
IF 3 Our’baﬁié questisn comes down to.. we know what Stoen was 1ln the: early
60's, we Emow that he's been through something right now, and that he's doing

something for somebody. He admitted to doing it. When he's the activiat

when he's advocating... Here's the thing that is suspicious. You see, ®hen
you put it down to mental imbalance, swiiching sldes, all kings of amblvilence,
Bo €drth, if 1t weren't for one thing. This guy"svtalkiAg a communist revol-
ution, explosives and guns and arming and so forfh and so on. And yet the man
before and after the eplgsode 1s a hard core right wing ldeolgue.

M: Yeah, well, 1'1l buy that. There're two or three thinge that I can't buy.
things that bother e with that type of theory. The thing that bothers me 1n
saying he 1ls the one agitating the sltuation...

ML,: Or setting them up}

M: Problem pumber 1, a black minister in thls town held a caucis of other black
ministers 1n Nov. of 1976, and, the next day, Jim Jones, alledgedly, personally
called them on the phone and sald that 1f you do 1t again, I'm going to ki1ll
you. That B